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Šaleška dolina 

Trajno obeleževanje in ohranitev 
imena in dela tovariša Tita 

Upoštevaje izhodiščne us-
meritve koordinacijskega od-
bora za obeleževanje in ohra-
nitev imena in dela tovariša 
Josipa Broza Tita pri zvezni 
konferenci SZDL Jugoslavije 
je predsedstvo OK SZDL 
Velenje na svoji zadnji seji 
oblikovalo izhodišča pro-
gramskih smernic za trajno 
obeleževanje imena in dela 
tovariša Tita v Šaleški dolini, 
ki jih bo podrobneje opredeli-
lo na eni od prihodnjih sej. 
Imenovalo pa je tudi 27* 
članski koordinacijski odbor 
za obeleževanje imena in dela 
tovariša Josipa Broza Tita v 
občini Velenje. 

Poglavitna naloga koordinacij-
skega odbora P OK SZDL Vele-
nje bo sprotno in trajno spodbuja-
nje, usklajevanje in usmerjanje 
vseh aktivnosti v Šaleški dolini, 
vezanih na obeleževanje in ohra-
njanje imena in dela tovariša 
Josipa Broza — Tita. Za izvedbo 
posameznih akcij pa bo imenoval 
koordinacijski odbor posebne 
komisije. 

•Usmerjanje priprav za po-
imenovanje Velenja po to vari-
ta Titu 

Skladno s pobudo predsed-
stev SFR Jugoslavije in ZK 
Jugoslavije ter zvezne konfe-
rence SZDL, da se v vsaki 
republiki poimenuje eno me-
sto po tovarišu Titu, bo novo-
ustanovljeni koordinacijski 
odbor usklajeval predloge in 
pripravil ustrezne utemeljitve 
z namenom, da usmerja pri-
prave za poimenovanje Vele-
nja po tovarišu Titu. 

V tej zvezi je predvidenih tudi 
več akcij za urejanje in varstvo 

okolja, poimenovanih »88 dreves« 
za tovariša Tita. Prizadevanja pa 
bodo usmerjena še v trajno uredi-
tev posameznih območij v občini, 
zlasti še za ureditev parkovnih 
površin v okolici velenjskega 
gradu, ureditev ulice Veljka Vla-
hoviča in okolice V. osnovne šole 
bratov Mravljak, ureditev in zasa-
ditev parka v Stari vasi, okolice 
doma družbenopolitičnih organi-
zacij na Konovem, vile Herber-
stein in doma SLO, nadalje 
ureditev nove soseske Šalek II, pa 
proizvodnih prostorov ESO, 
TGO Gorenje in novega izvozne-
ga jaška RLV v Šoštanju. Par-
kovne površine bodo urejali še v 
drugih krajevnih skupnostih v 
Šaleški dolini, nadaljevali pa tudi 
z urejanjem spominskega parka 
na Graški gori in spominskih 
obeležij. 

S Zbirka Titovih del oziroma 
knjig o tovarišu Titu 

Koordinacijski odbor ima v 
načrtu tudi več kulturno-zgo-
dovinskih in spominskih ak-
tivnosti. Prvi teden v maju 
bodo v filmskem gledališču v 
Velenju in Šoštanju predvajali 
filme o tovarišu Titu. 

V knjižnici kulturnega cen-
tra Ivan Napotnik v Velenju 
pa bodo uredili kotiček z 
zbirko Titovih del oziroma 
knjig o tovarišu Titu. 

V zvezi z družbenopolitičnimi 
in športnimi aktivnostmi v poča-
stitev dneva mladosti v Šaleški 
dolini velja omeniti usmeritev, da 
morajo biti zlasti še manifestacije 
ob prihodu Kurirčkove pošte in 
Štafete mladosti nov izraz pripad-
nosti vseh delovnih ljudi in obča-
nov, borcev in mladine Titovi 
poti. Ob dnevu mladosti bodo 
pripravili pregled telesnokulturne 
ustvarjalnosti učencev in dijakov 
šol. Koordinacijski odbor pa bo 

spodbujal tudi še druge aktivnosti 
v tednu mladosti. 
0 Tekmovanje razrednih 
skupnosti šol in za najvzornej-
šega pionirja in mladinca 

Med vzgojnoizobraževalnimi 
aktivnostmi velja, mimo drugega, 
omeniti pobudo za akcijo, da bi 
vsako leto v mesecu maju pripra-
vili za razredne skupnosti osnov-
nih in srednjih šol tekmovanje v 
poznavanju mejnikov NOB in 
socialistične revolucije, življenje-
pisov pomembnih osebnosti, ki so 
sodelovale s tovarišem Titom v 
NOB ter samoupravljanja v posa-
meznih organizacijah združenega 
dela krajevnih skupnostih in obči-
ni. Ocenjevali pa bi ob tem tudi 
družbenopolitično aktivnost raz-
redne skupnosti in njen učni 
uspeh. Razmišljajo pa še o tek-
movanju za najvzornejšega pio-
nirja in mladinca, s čimer naj bi 
spodbudili individualne vzornosti 
mladih. 
•Dos ledno uresničevanje Ti-
tove pobude o kolektivnem 
delu in odgovornosti 

Stalna naloga pa je in ostaja, 
kot je poudarilo predsedstvo OK 
SZDL Velenje na zadnji seji, 
uresničevanje pobude tovariša 
Tita o kolektivnem vodenju in 
odgovornosti. Pri uresničevanju 
načel kadrovske politike in poli-
tičnega sistema socialističnega 
samoupravljanja bodo vse družbe-
nopolitične organizacije v občini 
Velenje pri delovanju ter dograje-
vanju metod in oblik dela družbe-
nopolitičnih organizacij ter izvrš-
nih in oblastvenih organov z 
največjo mero doslednosti uresni-
čevali pobudo tovariša Tita o 
kolektivnem delu in odgovorno-
sti. Zavzemali se bodo za takšne 
rešitve, ki bodo krepile vlogo in 
poglabljale odgovornost posapo-
sameznih institucij političnega 
sistema. 

G e s l o »delu čast in oblast« pravzaprav ni nikakršna stereotipna parola, čeprav 
smo j o v posameznih obdobj ih našega preteklega razvoja v d o l o č e n e m smislu, najbrž 
ne zavestno, razvrednotili. V tem času in seveda že nekaj obdobi j nazaj izrek »delu 
čast in oblast« pridobiva na svojem p o m e n u in bo pridobival tudi v prihodnje oč i tno 
bolj, kot je bi lo to v določenih obdobj ih preteklosti. 

Zakaj taka trditev? Predvsem izhaja iz narave naše samoupravne socialistične 
družbe, saj s m o v najvišje akte, v ustavo in zakon o združenem delu zapisali, da j e 
pravzaprav delo tista kvaliteta in tisti osnovni kriterij, ki predstavlja meri lo uspešnosti 
materialnega in duhovnega življenja vsakega posameznika! 

Janez Zahrastnik, sekretar MS ZKS Celje v pogovoru za Naš čas, ki ga objavljamo na 
straneh 2 ,3 
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Štafeta mladosti 

maj! 
i 

• 
»S pozdravi in voščili, ki ti j ih na ta 
način pošilja mladina Jugoslavije, s m o 
prinesli s seboj tudi s lovesno mladin-
sko obljubo, da b o m o udarniško gradili 
in zgradili d o m o v i n o in da b o m o z 
vsemi m o č m i služili ljudstvu in branili 
pridobitve našega boja!« 

To poslanico je jugoslovanska mladina 
namenila Titu 25. maja 1945. leta, to po-
slanico so ob zori svobode izročili nosilci 
štafet vseh republik in pokrajin, poslanico, v 
kateri se je mladina zavezala, da bo puško 
zamenjala s krampom, da bo zgradila novo 
in srečno Jugoslavijo. 

Leta 1946 — 16 milijonov prostovoljnih 
delovnih dni mladih 
_ Mladina seje zaobljubila Titu in ljudstvu. 

Ze leta 1946. ko so štafete odšle na prvo pot 
po docelasvobodni državi, po kateri niso več 
odmevale eksplozije bomb in streli, ko je vsa 

Jugoslavija drhtela od pesmi graditeljev, je 
mladina na pogoriščih postavila temelje 
prihodnosti. Zapisano je, da so v tem letu 
mladi prostovoljno delali 16 milijonov de-
lovnih dni. Pozdravi so prispeli ludi s prve 
mladinske proge BrČko—Banoviči. Pri-
hajali so pozdravi, nove poslanice, nove za-
obljube. In tako je šlo iz leta v leto. Novice o 
končanih objektih so preplavljale obljube o 

gradnji novih. 

Jasna pot v prihodnost, pot, po kateri je 
mlade vodil Tito 

Mladi so izpolnjevali obljube. Nič jim ni 
tega preprečilo, imeli so jasno pot v prihod-

nost, pot, po kateri jih je vodil Tito. Spomniti 
se je treba samo 1948. leta in tistega velikega 
»ne«. Stalinov pritisk se je razbil ob steni 
enotnosti jugoslovanskih narodov. Pobrate-
na mladina je neomahljivo korakala po tej 
poti. gradila začeto in uporno prisegala: 
»Druže Tito, mi ti se kunemo, da sa tvoga 
puta ne skrenemo ...« 

Pot Titovih štafet je leta 1950 merila že 
okrog 100 tisoč kilometrov. Tega leta se je 
začel še en preobrat v razvoju: sprejet je bil 
zakon o upravljanju z državnimi in gospo-
darskimi podjetji ter z višjimi gospodarski-
mi združenji s strani delovnih kolektivov. 
Zaživelo je samoupravljanje. 

Z navdušenjem sprejet Titov predlog 
Leta 1956, ko so na Brionih Tito, Nehru in 

Naser sprejeli prvo listino o politiki neuvr-
ščanja, gibanja, ki seje razvilo do neslutenih 
razsežnosti, je Tito nagovoril mlade: 

»Želel bi. da bi bil 25. maj zmeraj praznik 
naše mladosti, želel bi, da bi bil to dan športa 
naše jugoslovanske mladine, dan fizične in 
duhovne manifestacije.<< 

Mladina je navdušeno sprejela Titov 
predlog. Od naslednjega, 1957. leta prinaša 
pozdrave in obljube ena štafeta — štafeta 
mladosti, 25. maj postane dan mladosti, dan, 
ko mladi prikažejo svoje dosežke na vseh 
področjih ustvarjalnosti. 

Enotna štafeta prinaša pozdrave in prise-
ge z de lovišč, iz novih tovarn, z obdelanih 
polj. iz novih šol, fakultet. .. Izmenjavali 
so se rodovi mladih, toda dan mladosti je 
ostal dan mladosti, maj je zmeraj ostal maj 
— parada bratstva in enotnosti, potrditev 
brezkompromisne privrženosti Titovi poti 

graditve samoupravne socialistične samo-
upravne družbe, parada, kije iz leta v leto vse 
zgovorneje pričala o nepretrgani kontinui-
teti revolucije, neomajni enotnosti narodov 
in narodnosti Jugoslavije. 

Prvič brez Tita — s Titom za zmeraj 
Vsak odhod štafete mladosti je bil raz-

igran, brezbrižen in veder — mladost je 
cvetela. 

Lani pa so mladi pospremili štafeto na pot 
s strahom v srcih zaradi bolezni tovariša 
Tita. Pospremili so jo z veliko željo, da bi 
ozdravel. Tito ni ozdravel. 

In kot zmeraj v najtežjih trenutkih so 
mladi tudi tokrat odgovorili s pesmijo. Za-
donelo je »Druže Tito, mi ti se kunemo ...« 

Štafeta mladosti 1980 je prej končala 
svojo pot. Mladi iz vse Jugoslavije so spo-
ročili: »Tito je odšel ostal je Tito.« 

Prvič brez Tita, s Titom za zmeraj, so 
govorili mladi s svojimi telesi, gibi, rutami in 
orožjem na slovesno okrašenem stadionu 
JLA 25. maja 1980. 

Maj se ni nehal, maj je ostal maj — 
»Svoboda, bratstvo in enotnost, zavzetost in 
udarniški polet, sreča in ljubezen, za mir, za 
človeka.« 

Zaveza Titovemu delu in ideji 
Ko ie 22. marca s Trga Ivana Milutinoviča 

v Titogradu sedemintridesetič odšla na pot 
štafeta mladosti, ko je prvič odšla na pot, ne 
da bi bil z nami Tito, jo je pospremila srečna 
in ponosna mladost, pospremiljo je 3 7, rod, 
ki mu je tako kot prvemu pred očmi isti cilj: 
srečno življenje v pobrateni, socialistični, 
samoupravni Titovi Jugoslaviji. To je zaveza 

Titovemu delu in ideji, to je zaveza rodovom, 
na katerih požrtvovalnosti je utemeljena 
današnja svoboda. 

Po poteh bojev za svobodo in velikih vojnih 
zmag 

Medtem ko štafeta mladosti v rokah naj-
boljših mladincev in mladink sledi potem 
bojev za svobodo in velikih vojnih zmag, se 
misli vračajo v povojne dni, ko ni bilo niti 
sledov industrije, cest, šol, čudovitih stano-
vanjskih stavb. . . 

Nikoli se nismo zadovoljevali z doseže-
nim. Novi rodovi so zahtevali več in boljše, 
ravno to pa je pot napredka, ki bo dobival 
moč iz trdne in globoke korenine, vse dokler 
bo živela mladina. Razvoj te korenine so 
mladi spoznali z branjem knjig, z učenjem 
zgodovine socialistične revolucije, 

Na obrazih mladine beremo in bomo brali 
srečo in ponos. Štafeto spremlja na poti lju-
bezen mladih delavcev, kmetov, učencev, 
študentov — spremlja jo mladost Jugoslavije 
in vsa Jugoslavija. Po vsej naši domovini bo 
štafeta mladosti spletla novo nerazdvojno 
vez bratstva in enotnosti, povezanosti na poti 
v prihodnost. 
Mladost pozna svojo pot 

In tako bo minil še en maj — maj z vsemi 
365 dnevi. Pričakali bomo novega z novimi 
zmagami in obljubami. Maj se ne bo nehal, 
poslanice in obljube pa bodo vse večje in 
drznejše — prihodnost srečnejša. 

Vse naše poslanice bodi ena ideja — ideja, 
ki podira vse ovire, ideja, ki bo trajala, 
dokler bo trajala mladost, ki pozna svojo 
pot. . . . 

V. B. 
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Pogovor s sekretarjem medobčinskega sveta Zveze komunistov Celje, Janezom Zahrastnikom • Pogovor s sekretarjem medobčinskega sveta Zveze 

Bolj moramo 
Po končanih program-

sko volilnih konferencah 
občinskih organizacij zveze 
komunistov in na začetku 
priprav na 9. kongres Zveze 
komunistov Slovenije in 12. 
kongres Zveze komunistov 
Jugoslavije smo obiskali 
sekretarja medobčinskega 
sveta ZKS Celje, Janeza 
Zahrastnika. V pogovoru z 
našim urednikom Marija-
nom Lipovškom je nanizal 
uspehe, ki so jih bili dosegli 
na širšem celjskem ob-
močju v zadnjem obdobju, 
pa tudi slabosti, ob tem pa je 
spregovoril še o najpo-
membnejših prihodnjih na-
logah zveze komunistov. 

— Smo pred praznikom dela. To 
je priložnost za razmišljanje, tudi 
o geslu „delu čast in oblast,'"', ki 
smo ga, kot je mogoče ugotavljati, 
večkrat pozabili. Zdaj je znova v 
ospredju. Kaj pomeni v letu 1981 
geslo ,,delu čast in oblast?" 

— Geslo ,,delu čast in oblast" 
pravzaprav ni nikakršna stereo-
tipna parola, čeprav smo jo v 
posameznih obdobjih našega 
preteklega razvoja v določenem 
smislu, najbrž ne zavestno, ven-
darle razvrednotili. V tem času, in 
seveda že nekaj obdobij nazaj, iz-
rek ,,delu čast in oblast" pridobiva 
na svojem pomenu in bo pridobi-
val tudi v prihodnje, očitno bolj, 
kot je bilo to v določenih obdobjih 
preteklosti. 

Zakaj taka trditev? Predvsem 
izhaja iz narave naše samoupravne 
socialistične družbe, saj smo v naj-
višje akte, v ustavo in zakon o 
združenem delu zapisali, da je 
pravzaprav delo tista kvaliteta in 
tisti osnovni kriterij, ki predstavlja 
merilo uspešnosti materialnega in 
duhovnega življenja vsakega 
posameznika. V preteklosti pa smo 
se srečevali z nekaterimi pojavi, 
procesi, pa tudi s težnjami razmi-
šljanj o tem, da je. mogoče živeti 
dobro tudi brez napornega dela, 
brez delovnih učinkov, da lahko 
tržne prilike in „profitarsko" 
ponašanje v bistvu zagotavljajo 
eksistenco posameznim delovnim 
kolektivom, še bolj pa posa-
meznikom. Odkar smo resneje 
šli v obdobje stabilizacije gospo-
darskih in s tem tudi družbenih 
tokov, se seveda te težnje umikajo 
in v ospredje ponovno prihaja ge-
slo stabilizacije gospodarskih in s 
tem tudi družbenih tokov, se se-
veda te težnje umikajo in v 
ospredje ponovno prihaja geslo 
,,delu čast in oblast" in delo kot 
merilo uspešnosti posameznikov in 
združenega dela kot celote. 

Seveda, ko govorimo o tem, da 
velja delu čast in oblast, seveda ne 
mislimo na kakršno koli delo. V 
tej stopnji razvoja naše družbe je 
čedalje pomembnejše, da se tudi 
sprašujemo, kakšno naj bo to 
delo, kakšno v odnosu do njegove 
učinkovitosti. Ker danes ne gre 
samo za to, da se neko delo 
opravi, ampak gre tudi za to, da se 
rezultati tega dela primerno reali-
zirajo na trgu. To seveda vleče za 
sabo številne druge probleme, ki 
jih poznamo in se o njih pogovar-
jamo, takrat, ko govorimo o 
ustreznosti strukture naše proizvo-
dnje. Mislim tudi strukture proiz-
vodnje na celjskem območju. 

Rekel sem že, da geslo ,,delu čast 
in oblast" pridobiva na pomenu. 
In prav na programsko volilni 
konferenci občinske organizacije 
ZKS Velenje je bila zelo izrazito, 
mogoče še nekoliko bolj kot v dru-
gih občinah, poudarjena zahteva 
po spoštovanju tako imenovanega 
,,kulta dela." To je velika resnica, 
bolj moramo spoštovati delo, se 
pravi, delu moramo dati čast! In iz 
tega seveda izhaja tudi oblast v na-
ši samoupravni družbi. Mislim da 
se ta spoznanja vse bolf uveljavlja-
jo in izražajo tudi v zavesti 
delovnih ljudi in občanov, v zave-
sti vodstev in družbenopolitičnih 
organizacij, celotnih delegatskih 
skupščin in kar je najpomembnejše 
— določeni rezultati so vidni tudi v 
konkretni gospodarski politiki! 

— Gotovo je, da pomeni v se-
danjem obdobju uresničevanje ge-

sla „delu čast in oblast" še posebej 
tudi prizadevanja za večjo pro-
duktivnost, za doslednejše uresni-
čevanje stabilizacijskih hotenj, za 
večji izvoz. Kakšni so tovrstni do-
sežki združenega dela na širšem 
celjskem območju? 

— V zadnjih obdobjih ali točneje 
rečeno v letu 1980 smo na širšem 
celjskem območju, kar zadeva go-
spodarjenje, kljub vsem težavam 
ih slabostim, s katerimi smo se sre-
čevali v prehodnem obdobju 
stabilizacijske politike pri nas, ki 
še vedno traja, dosegli nekaj 
zavidkljivih rezultatov. Predvsem 
hočem reči, da smo uspeli v dolo-
čeni meri zmanjšati razliko med 
trendi celotne republike Slovenije 
in med našimi dosežki. V nekaterih 
ozirih smo republiško poprečje že 
dosegli, v nekaterih pa tudi prese-
gli. Zdaj živi na območju vseh 
osmih občin okrog 250.000 prebi-
valcev, nekaj nad 90.000 jih je 
zaposlenih v združenem delu. In to 
naše združeno delo ustvarja danes 
13,3 % celotnega tako imenovane-
ga bruto prihodka v naši republiki, 
ob tem pa ustvarjan\p 13,2 % 
dohodka. Dosegli pa smo tudi pre-
cejšnje rezultate kar zadeva 
akumulacijo, se pravi povečanja 
tistega dela sredstev, ki so name-
njena razširjeni reprodukciji. Se-
veda pa še nismo povsem zado-
voljni z našim deležem v republiki, 
ki znaša s preko 4 milijardami 
dinarjev 11 % celotne republiške 
akumulacije. Zlasti leto 1980 je 
pokazalo tudi v tej smeri pozitivne 
premike. Ko govorimo o dosežkih 
moram posebej poudariti, da so 
dosegle družbenopolitične skupno-
sti Velenja, Celja, Žalca in Slo-
venskih Konjic pomembne uspehe 
v izvozu. V letu 1980 je gospo-
darstvo širšega celjskega območja 
prodalo na tuje za 8,6 milijard 
dinarjev blaga, kar predstavlja 
17 Vo vsega slovenskega izvoza. Se 
pomembnejše kot to pa je dejstvo, 
da smo samo vletu 1980 povečali 
izvoz kar za 36,8 %. 

Ko govorim o dosežkih, moram 
omeniti tudi nekatere druge uspe-
he, ki se kažejo zlasti še v umirja-
nju zaposlovanja. Zaposlovanje je 
racionalnejše, kot je bilo v 
preteklosti, in preudarnejše. V tem 
oziru dosegamo resolucijska pred-
videvanja, saj smo v letu 1980 na 
celotnem širšem celjskem območju 
zaposlili vsega skupaj 1.250 novih 
delavcev, kar pomeni 1,4% rast za-
poslenosti in smo v tem pogledu 
pod republiškim poprečjem, kar 
je dobro. Umirjena je tudi rast 
osebnih dohodkov. Tudi v tem po-
gledu beležimo spoštovanje resolu-
cijskih določil, čeprav se seveda ob 
tem srečujemo z mnogimi proble-
mi, ki se v tem času tudi razrešuje-
jo. Dalje bi veljalo omeniti, da ima-
mo opraviti z racionalnejšim 
gospodarjenjem z dohodkom na-
sploh. Zmanjšal se je tudi tisti del 
dohodka, ki je namenjen za splošne 
družbene potrebe, za splošno in 
skupno porabo. Planske naloge so 
bile, vsem problemom navkljub, 
upoštevaje celotno širše celjsko ob-
močje, solidno dosežene in preseže-
ne nad republiškim poprečjem. Šir-
še celjsko območje je v letu 1980 
preseglo planske naloge kar za 
7,5 %. Pri tem je treba še posebej 
pohvaliti prizadevanja velenjskih 
rudarjev za izpolnitev letnega 
delovnega načrta, ki so spodbudila 
še nekatere druge kolektive na šir-
šem celjskem območju, da so 
okrepili prizadevanja za dosego 
planskih nalog. 

Umirjena je investicijska politi-
ka, načrtovanje investicij je 
realnejše in tudi bolj usklajeno z 
zahtevami po strukturnih spre-
membah pri nas. 

Brez dvoma gredo za vse to 
izredne zasluge delovnim ljudem, 
samoupravnim organom, poslo-
vodnim strukturam in družbenopo-
litičnim organizacijam na našem 
območju. Doseženi rezultati so, 
kljub nekaterim slabostim, spod-
budni. Tudi za naše nadaljnje delo, 
in to toliko bolj, ker smo jih dosegli 
v zapletenih družbenoekonomskih 
razmerah, domačih in tujih, ki vpli-
vajo na pogoje gospodarjenja pri 
nas. 

— V začetku aprila so bile na 
širšem celjskem območju končane 
programsko volilne konference ob-
činskih organizacij ZK. Bi lahko 
nanizali nekaj najpoglavitnejših 
ugotovitev in sporočil konferenc? 

— Programsko volilne konfe-

rence občinskih organizacij ZK so 
obravnavale probleme in podale 
ocene družbenoekonomskih, samo-
upravnih in družbenopolitičnih raz-
mer v občinah. Te ocene so bile iz-
razito aktualne, uprte predvsem v 
probleme, s katerimi se srečujejo v 
združenem delu oziroma pri politi-
ki gospodarske stabilizacije. Brez 
ozira na to, da so v občinah prevla-
dovali nekateri svojstveni proble-
mi, ki posamezne družbenopolitič-
ne skupnosti še posebej 
vznemirjajo oz. s katerimi se tam 
posebej ukvarjajo, kot npr. v Vele-
nju z vprašanji energetike in razvo-
ja računalništva oz. v Šmarju s pro-
blemom manj razvitih območij 
kozjanskega predela, ali v Celju na 
primer s strukturnimi vprašanji 
razvoja oziroma v Žalcu z vpraša-
nji agrarnega kompleksa. Ne glede 
na te specifičnosti je prevladujoča 
ocena zadnjih programsko volilnih 
konferenc v tem, da smo imeli zdaj, 
za razliko od nekaterih konferenc v 
preteklosti, opraviti z realnostjo in 
tudi s poglobljenostjo pri obravna-
vi aktualnih družbenoekonomskih 
in samoupravnih družbenopolitič-
nih vprašanj. 

V ospredje so prihajala najbolj 
vitalna in odprta vprašanja našega 
sedanjega družbenoekonomskega 
in samoupravnega trenutka in 
seveda tudi naše prihodnosti. Ka-
tera so ta vprašaja? Naj omenim 
samo nekatera. 

Kot osnovni problem tega stabili-
zacijskega trenutka je bila na vseh 
programsko volilnih konferencah 
občinskih organizacij ZK posta-
vljena zelo odločna zahteva s pri-
pravljenostjo, da se tudi uresniči, 
da je treba za vsako ceno zagoto-
viti nemoteno tekočo proizvodnjo. 
To pomeni skrb za delo, skrb za 
proizvodjo. V preteklem letu smo 
imeli zaradi slabe oskrbe z repro-
dukcijskimi materiali in surovina-
mi velike težave. V Velenju, po-
sebej še v Gorenju, je bilo izrazito 
veliko tovrstnih problemov. Na 
širšem celjskem območju je bilo 
zaradi zastojev v proizvodnji 
izgubljenih več desettisoč delovnih 
ur. Delavci in vsi odgovorni de-
javniki v združenem delu se vse 
bolj zavedajo, da je najslabše tak-
rat, če proizvodnja stoji, če njena 
kontinuiteta ni zagotovljena. Zato 
je bila skrb za tekočo proizvodnjo, 
povezana z oskrbo z reprodukcij-

skim materialom in surovinami, 
postavljena izrazito v osprednje na 
vseh programsko volilnih konfe-
rencah na širšem celjskem obmo-
čju. 

Tesno s tem je bilo drugo vpraša-
nje, ki je bilo poudarjeno mnogo 
bolj kot v preteklosti, to je pogled 
naprej s hkrati zastavljenim vpra-
šanjem — ali lahko ! sedanjo 
strukturo proizvodnje na širšem 
celjskem območju zagotavljamo 
zanesljivo prihodnost delovnim 
ljudem. To vprašanje je bilo zasta-
vljeno in dani so bili tudi nekateri 
odgovori. V nekaterih občinah, 
kot na primer v Žalcu, pa v Šen-
tjurju in Šmarju, ter v Laškem 
bolj izrazito, drugje pa manj izra-
zito. Takile so bili odgovori: Očit-
no je, da imamo na našem obmo-
čju še vedno prevladujočo delovno 
intenzivno proizvodnjo, ki sama 
po sebi sicer ne predstavlja proble-
mov v tem trenutku, gledano v 
prihodnost pa z njo ni mogoče za-
gotavljati dovolj hitrega in učin-
kovitega vsesplošnega razvoja. Od 
tod tudi drugo spoznanje, ki je s 
prvim tesno povezano, da je v na-
šo proizvodnjo vključeno premalo 
znanja, da imamo opraviti s sora-
zmerno zastarelimi tehnologijami 
in da smo v mnogih primerih ka-
drovsko izredno osiromašeni. Za-
ključki so šli tudi v smeri kako, na 
kakšen način in s kakšnimi napori, 
s kakšnimi sredstvi postopoma 
preseči del neustrezne strukture in 
jo spreminjati z večjim vključeva-
jem znanja v proizvodnjo. Pro-
blem je seveda težak in nanj tudi 
ni enostavno odgovoriti in najti 
odgovore oziroma posamezne reši-
tve. Spodbudno pa je, da je to 
spoznanje prisotno, medtem ko 
pred dvema letoma, tremi leti temu 
še ni bilo tako, pač pa se je trdo-
vratno vztrajalo in dokazovalo, da 
so obstoječe proizvodne zmoglji-
vosti v vsej primerih najoptima-
lnejše rešitve. Mi pa vemo, tega se 
na primer v velenjski družbenopo-
litični skupnosti še posebej zaveda-
jo in kar se kaže skozi napore za 
prestrukturiranje Gorenja s pro-
izvodnjo računalništva, v manjšem 

obsegu pa tudi v drugih občinah, 
da ta problem je in da so dali ko-
munisti na zadnjih programsko 
volilnih konferencah ta vprašanja 
v ospredje, prav tako pa dajejo te 
naloge v ospredje tudi politične, 
samoupravne in poslovodne struk-
ture. 

Naslednje vprašanje, ki je bilo 
močno v ospredju programsko 
volilnih konferenc in ki je tudi v 
ospredju tega našega družbenega 
ekonomskega trenutka, je odnos 
družbe, družbenopolitičnih skup-
nosti, odnos vseh ljudi, vseh de-
javnikov v družbi do proizvodnje 
in predelavi hrane. Tudi tu ima-
mo že opraviti s spremenjeno za-
vestjo. Medtem, ko pred nekaj leti 
zlasti v razvitejših občinah o tem 
niso tekle besede, če pa so že, pa 
ne dovolj poglobljeno in resno, pa 
so vprašanja proizvodnje in prede-
lave hrane ter preskrba prebival-
stva postala prevladujoča tudi v 
najrazvitejšem predelu širšega celj-
skega območja, v Celju in Velenju, 
hkrati* z odgovornostjo teh razvi-
tejših družbenopolitičnih skupnosti 
za iskanje virov in možnosti za za-
gotavljanje zadovoljive oskrbe 
prebivalstva, povezane seveda z 
nadaljnjimi vlaganji v kmetijsko 
proizvodnjo in predelavo. Hrana 
postaja strateško orožje sodobne-
ga sveta in to spoznanje prihaja v 
zavest naših ljudi. 

Na programsko volilnih konfe-
rencah je bilo zastavljeno tudi 
vprašanje — kako in na kakšnih 
delih zaposliti mlade? 

— Hkrati z vprašanji v zvezi s 
strukturo proizvodnje in nujnostjo 
njene spremembe je bilo na vseh 
programsko volilnih konferencah 
občinskih organizacij ZK na širšem 
celjskem območju poudarjeno tudi 
vprašanje zaposlovanja. Vendar ne 
zaposlovanje v smislu zaposlitve-
nih tokov, ki jih je treba zado-
voljiti v prihodnje, ampak bolj v 
smeri, kakšno naj bo zaposlovanje 
v prihodnje. Pri tem pa se sreču-
jemo z nekaterimi dilemami in 
problemi. Prvič: če ne bomo neka-
tere stvari v razvojnem smislu do-
rekli v tem srednjeročnem obdobju 
v naših družbenopolitičnih 
skupnostih in na celotnem obmo-
čju, potem se lahko dogodi, da 
bomo imeli čez tri, štiri leta zelo 
resne probleme pri zaposlovanju 
dela mlade generacije, ki bo priha-
jala iz različnih šol, ki še ne delu-
jejo ali pa do tistega časa še ne bo-
do delovale kot šole usmerjenega 
izobraževanja. Delno se kaže ta 
problem že danes, zlasti v razvitej-
ših občinah. V Celju je prisoten v 
precejšnji meri. 

Drugo, s tem močno povezano 
vprašanje pa je, kako zaposliti 
mlado generacijo in na kakšnih 
delovnih mestih. Se pravi, če re-
čem po domače, s kakšno popotni-
co poslati mladega človeka v svet 
dela — ali ga poslati v delovno 
intenzivno proizvodnjo, ali pa ga 
poslati tja, kjer bo potrebno več 
znanja. 

In tretjič: programsko volilne 
konference so postavile zahtevo, 
da mora združeno delo pokazati 
večje zanimanje in večjo odgo-
vornost, kar je hkrati tudi njegova 
odgovornost in pravica, da šolstvo 
in usmerjeno izobraževanje naveže 
nase, na svoje razvojne usmeritve. 
V tem pogledu pa seveda z doseže-
nimi rezultati v tem času nismo 
najbolj zadovoljni. Kljub temu, da 
so bili doseženi nekateri spodbudni 
uspehi, pa smo, gledano celovito, 
v tem času samo dorekli mrežo us-
merjenega izobraževanja. To mre-
žo je treba napolniti z vsebino, 
vsebina pa so programi. Toda tak-
šni in tisti programi, ki bodo po-
gojeni z razvojnimi usmeritvami 
našega združenega dela. Tu pa je 
treba mnogo več dogovarjanja, 
mnogo več poglobljenih razprav in 
rešitev, ker sicer mladih ljudi ne 
bomo uspeli zaposliti, ali pa jih ne 
bomo zaposlili na ustreznih me-
stih, na tistih mestih, ki bodo 
usklajena z našim razvojem in se-
veda predvsem na tistih, ki bodo 
terjala tudi več znania. 

Kaj pa izgube gospodarstva širše-
ga celjskega območja? 

— Izgube so eden izmed resnih 
probletpov, s katerimi se sreču-
jemo tudi na našem območju, 
Zato je bilo vprašanje izgub, pove-
zano s problemi gospodarjenja, 
prisotno tudi na programsko volil-

» V letu 1980 smo na širšem celjskem območju kar zadeva gospodarjenje, 
kljub vsem težavam in slabostim, s katerimi smo se srečevali v prehodnem 
obdobju stabilizacijske politike pri nas, ki še vedno traja, dosegli nekaj 
zavidl jivih uspehov«, je med pogovorom poudaril Janez Zahrastnik. 

nih konferencah. Poglejte, mi smo 
v letu 1980 ,.ustvarili" precejšnje 
izgube. Širše celjsko območje je 
,,naredilo" za približno 310 mili-
jonov dinarjev izgub. Res je, da so 
praktično vse izgube pokrite, iz-
vzemši za zdaj samo še tiste, ki so 
povezane s celjsko mesno industri-
jo, in nekatere manjše. Praktično 
so bile izgube pokrite že pred 
sprejemom zaključnih računov. 
Mislim, da je v tem trenutku 
nepokritih za okrog 40 do 50 mili-
jonov dinarjev izgub. Ureja pa se 
tudi to. 

In kje so vzroki za izgube? Več 
jih je. Eden je prav gotovo v tem, 
da gre za nesorazmerja med naba-
vnimi cenami surovin in prodajni-
mi cenami izdelkov, kar je bilo iz-
razito prisotne pri Gorenju, da ne 
omenjam REK Velenje, ki je izra-
zit primer omenjenega nesoraz-
merja. V nekaterih drugih organi-
zacijah združenega dela je pogojilo 
izgube nedoseganje planov, kar je 
tudi mnogokrat povezano s 
pomanjkanjem surovin in repro-
dukcijskih materialov. Ponekje so 
izgube nedoseganje pianov, kar je 
tudi mnogokrat povezano s 
pomanjkanjem surovin in repro-
dukcijskih materialov. Ponekje so 
izgube rezultat zapletov v tako 
imenovanih reprodukcijskih ve-
rigah, slabe dohodkovne po-
vezanosti. Drugod so izgube 
rezultat kadrovskih problemov, 
slabe organizacije dela, dosti pa je 
seveda pri vseh izgubah prisotnih 
tudi subjektivnih razlogov. 

Naša naloga je, kratkoročno gle-
dano, da vse izgube saniramo, 
dolgoročno pa, da odpravimo 
žarišča izgub. Izgube ne pogojuje-
jo samo slabše gospodarske do-
sežke in socialno ogroženost 
delavcev, ki delajo v takšnih or-
ganizacijah združenega dela, pač 
pa pomenijo v širšem družbenem 
prostoru, v Sloveniji, zastoje v ce-
lotnem razvoju. Pri tem pa ne mi-
slim samo na tiste organizacije 
združenega dela, ki so poslovale z 
izgubo, ampak tudi na precejšnje 
število temeljnih organizacij zdru-
ženega dela, okrog 150 jih je na 
širšem celjskem območju, ki 
poslujejo z nizko stopnjo renta-
bilnosti. To je pravzaprav nekaj 
podobnega kot izguba; temeljne 
organizacije ne ustvarjajo nobene 
akumulacije za svoj razvoj, v bi-
stvu so v enakem položaju kot ti-
ste, ki poslujejo z izgubo — v raz-
vojnih možnostih so omejene. 

Omenili ste že spodbuine izvozne 
dosežke gospodarstva širšega celj-
skega gospodarstva. Je mogoče tr-

diti, da so dosežki plod spoznanja, 
da je izvoz trajna usmeritev zdru-
ženega dela? 

— Tudi izvoz je bilo eno od 
vprašanj, ki so bila v ospredju 
programsko volilnih konferenc ob-
činskih organizacij ZK. Deloma 
pod vplivom doseženih uspehov v 
preteklem letu v vseh občinah šir-
šega celjskega območja deloma pa 
zaradi vprašanja, ali so doseženi 
lanskoletni izvozni uspehi, ki so 
resda spodbudni, rezultat globlje 
zavesti in spoznane nujnosti, da je 
izvoz trajna usmeritev našega 
združenega dela ali pa vsaj do-
bršnega dela združenega dela, ali 

»pa rezultat samo trenutnih priti-
skov in nujnosti, ki izhajajo iz 
konkretnega družbenoekonomske-
ga položaja posamezne organizaci-
je združenega dela in iz družbene 
klime, ki je bila politično ustvarje-
na z zahtevo za večji izvoz. 

Odgovori na programsko volilnih 
konferencah na te dileme so bili 
različni. Ponekje so odgovorili tu-
di tako, da zavest o nujnosti in 
trajni usmeritvi v izvoz še ni pre-
vladujoča. Mislim, da izhaja iz te-
ga odgovorna politična naloga, ki 
je bila zabeležena na programsko 
volilnih konferencah. 

Tudi na širiem celjskem območja 
so manj razvita področja. Kakšna 
so prizadevanja za pospeševale 
razvoja teh območij, katere so 
največje težave v tej zvezi? 

— Na manj razvitem predelu šir-
šega celjskega območja, v občinah 
Šmarje, Šentjur in deloma tudi 
Laško, so na zadnjih programsko 
volilnih konferencah izrazito pri-
hajala v ospredje tudi vprašanja, 
ki so povezana z manj razvitim 
območjem teh družbeno političnih 
skupnosti in s tem povezani social-
ni problemi oz. s tem povezana 
socialna vprašanja. Tovariši na 
Smarskem in Šentjurskem ugota-
vljajo, da se je družbena klima za 
hitrejši razvoj manj razvitih ob-
močij v Sloveniji v obdobju stabi-
lizacije nekoliko poslabšala. To so 
tudi podkrepili z mnogimi podatki, 
ki dokazujejo, da se je močno 
spremenil odnos do solidarnosti na 
republiški ravni, da se je močno 
zmanjšala pripravljenost organiza-
cij združenega dela iz razvitejših 
predelov Slovenije, pa tudi našega 
območja, za plasma proizvodnje in 
naložb na njihovo območje. 

Ob tem ugotavljamo, da so pri-
sotna tudi razmišljanja ir. zatrjeva-
nja, da se v tem času, ki je resen v 
družbenoekonomskem pogledu, ni 
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mogoče pogovarjati o resnejših 
oblikah pomoči in razvoja teh ob-
močij. 
Delno so trditve tovarišev s 

Smarskega in Šentjurskega točne. 
Mi moramo, takšno je tudi naše 
stališče, dogovorjeno na širšem 
cdjskem območju in v Sloveniji, 
kar zadeva pomoč manj razvitim 
področjem, uveljaviti dva pristo-
pa, in sicer realnost glede pričako-
vanega razvoja teh območij in po-
stopnost. To morajo upoštevati 
tudi tovariši na manj razvitem ob-
močju. Toda ni pa nobenih razlo-
gov, ki bi dokazali, da v tem ob-
dobju, ki ga imenujemo stabiliza-
rijsko, ne obstojijo realne družbe-
ne in ekonomske možnosti za hi-
trejši družbenoekonomski razvoj 
manj razvitega območja. Mi ima-
mo še vedno primere, v Sloveniji 
izrazito na Gorenjskem, nekaj pa 
jih je tudi pri nas v Celju in v ne-
katerih drugih občinah, ki dokazu-
jejo, da hočemo za vsako ceno ši-
riti zaposlitvena žarišča, in to za 
takšne vrste proizvodnje, ki je de-
lovno intenzivna in sodi na prej 
omenjena manj razvita območja. 
Mi pa jo želimo za vsako ceno širi-
ti v teh, že strahovito zaposlitveno 
polnih središčih, kjer nimamo na 
razpolago delavcev in delavci pri-
hajajo nujno iz drugih področij 
Jugoslavije, kar pomeni nove in 
velike napore za urejanje položaja 
teh delavcev, materialnega, eko-
nomskega, družbenega itd. Evi-
dentno pa je, da imamo na obmo-
čju Kozjanskega precejšnje poten-
ciale in možnosti za zaposlovanje 
novih delavcev. 

Tovariši na nerazvitem območju 
so skupaj z nami, velenjska občina 
je bila pobudnik za gradnjo šol in 
je bila Zibika prva šola, ki je bila 
zgrajena kot solidarnostna pomoč, 
sorazmerno zelo razvili družbene 

1 dejavnosti, infrastrukturo, kot te-
mi pravimo. Šolstvo je solidno 
razvito, tudi zdravstvena mreža je 
solidna, prav tako so tudi nekatere 
druge družbene dejavnosti — kot 
otroško varstvo — sorazmerno 
razvite. To pa seveda zahteva 
znatna materialna sredstva, ki jih 
ta nerazvita območja nimajo. In 
zdaj se zastavlja vprašanje — ali 
naj solidarnostno zbiramo sred-
stva in pokrivamo stroške za raz-
voj in financiranje šolstva, zdrav-
stva, otroškega varstva itd., ali pa 
je pametneje, da družbenoeko-
nomsko usposobimo te občine, da 
bodo postopoma same razreševale 
probleme svojih družbenih dejav-
nosti, tako kot to velja za druge, 
razvitejše predele. Mislim, da je 
odgovor na to vprašanje jasen. In 
to je razlog, da smo lahko v priho-
dnje v teh prizadevanjih uspešnej-
ši. 

Ugotavljamo pa, da bi v pogojih 
stabilizacije nekatere organizacije 
združenega dela, ki imajo velike 
razvojne možnosti, lahko hitreje 
uresničile del svojih razvojnih na-
črtov, če bi našle poti na manj 
razvita območja, tako zaradi dolo-
čenih ugodnosti za vlaganje (bene-
fiarane obresti) kot razpoložljive 
delovne sile; v prvem obdobju pa 

. ni treba razreševati stanovanjskih 
vprašanj delavcev. Zal pa je še 
zmeraj prisotna stara miselnost, 
da je najboljše vse, kar je mogo-
če, v proizvodnem smislu postaviti 
znotraj občinskih meja oziroma 
meja družbenopolitičnih skupno-
sti. 

Doslej smo govorili o vprašanjih, 
Id so izrazito previadovana na pro-
gramsko volilnih konferencah in ki 
w v bistvo povezana s politiko 
gospodarske stabilizacije. Govora 
pije bilo, gotovo, tudi o drugem? 
— Omenil bi samo še dva kom-

pleksa vprašanj, ki sta bila prisot-

0 družbeni samozaščiti in splošni 
ljudski obrambi smo tokrat govo-
rili drugače, kot v preteklosti, in 
sicer širše. Družbeno samozaščito 
ne obravnavamo več zgolj kot 
vprašanje varovanja objektov, kot 
vprašanje aktiviranja narodne za-
šite, kot vprašanje delovanja spe-
cializiranih enot, ampak postaja 
kriterij za uspešnost družbenosa-
mozaščitnega ravnanja vse bolj, 
kar je tudi pravilno, odnos do dru-
žbene lastnine produkcijskih sre-
dstev. Mi lahko govorimo o naj-
uspešneje izvedenih akcijah 
NNNP, najuspešnejših akcijah 
enot teritorialne obrambe, civilne 
zaščite, o odličnem delu narodne 
zaščite, o ne vem kako visoki var-
nostni kulturi naših ljudi, o izrazi-

tih rezultatih pri podružbljanju 
koncepta splošne ljudske obrambe 
in družbene samozaščite, če po 
drugi strani ugotavljamo, ponekje 
pa tako ugotavljajo, da nam po-
žari zaradi malomarnosti dnevno 
uničujejo milijardna bogastva, da 
ponekje deli delovnih kolektivov 
nimajo nikakršnega odnosa do 
družbenih produkcijskih sredstev, 
da jih zanemarjajo, da se ponašajo 
do njih neodogovorno itd. Ob taki 
praksi je seveda težko govoriti o 
visoki varnostni kulturi in o visoki 
stopnji dosežene družbene samo-
zaščitne zavesti. Zato je potrebno 
zdaj to merilo — to je odnos do 
družbene lastnine produkcijskih 
sredstev in iz tega izhajajoča vsa 
ostala vprašanja, ki jih ni mogoče 
podcenjevad na področju obram-
be in samozaščite, razvijati naprej, 
da zagotovimo učinkovitost celot-
nega obrambnega in samozaščitne-
ga sistema. 

Na vseh programsko volilnih 
konferencah občinskih organizacij 
ZK na širšem celjskem območju pa 
so obravnavali tudi vprašanja, ki 
jih imenujemo notranje partijska 
vprašanja. Gre za obnovo ZK, 
odnose v ZK, kadrovsko politiko v 
ZK, učinkovitost dela osnovnih 
organizacij ZK, občinskih vodstev 
itd. 

Enotna ugotovitev v tej zvezi je 
bila, da bodo komunisti, če želijo 
uspešno in učinkovito uveljavljati 
svoje družbenopolitično poslan-
stvo, svojo avantgardnost v dru-
žbi, uspešni samo, če bodo s svo-
jim delom in s svojim idejnopoli-
tičnim znanjem prisotni med ljud-
mi. Kje pa so ljudje — ti so v de-
lovnih organizacijah in krajevnih 
skupnostih. V krajevnih skupno-
stih je socialistična zveza kot 
frontna organizacija, tam deluje 
ZSM, ZB v delovnih organizaci-
jah deluje zveza sindikatov, tam so 
samoupravni organi, mladinska 
organizacija, v obeh teh subjektih 
pa deluje tudi delegatski sistem. In 
komunisti, če želijo biti učinkoviti, 
morajo delovati med ljudmi in 
skupaj z njimi, se pravi socialisti-
čni zvezi, zvezi sindikatov, drugih 
družbenopolitičnih organizacijah, 
v delegatskem sistemu, ne pa zapr-
ti v svoje osnovne organizacije ZK, 
ločeno od problemov in od ljudi. 

Mislim, da je bilo prav, da so bi-
la ta znana izhodišča za družbe-
nopolitično aktivnost komunistov 
in za odgovornost komunistov za 
delovanje političnega sistema v 
vsaki družbenopolitični skupnosti 
in v vsaki temeljni samoupravni 
celici pri nas izpostavljena. Za-
kaj? Zaradi tega, ker del komuni-
stov, kolikšen je ta del, ne želim 
ocenjevati, še zmeraj ni usposo-
bljen za delo v pogojih političnega 
sistema socialističnega samouprav-
ljanja, ki predpostavlja delo zno-
traj'sistema, med ljudmi v dejavni-
kih sistema, v frontni socialistični 
zvezi kot temelju tega sistema. 
Manjši del komunistov, ki je žal 
prisoten v vseh občinah, pa tako ne 
želi delati — iz različnih razlogov. 
Nekateri zaradi svoje neodgovor-
nosti in ležernosti, nekateri pa 
najbrže tudi iz kakršnih koli dru-
gih razlogov. Tako prvi kot drugi, 
ti ki jih nazadnje omenjam, najbr-
že nimajo mesta v zvezi komuni-
stov. Od tod tudi na programsko 
volilnih konferencah prisotne zah-
teva po večji diferenciaciji v vrstah 
zveze komunistov, ki pa jo je se-
veda treba postopno tudi izpeljati. 

— Kakšne bodo aktivnosti ko-
munistov širšega celjskega območja 
v pripravah na 9. kongres zveze ko-
munistov Slovenije in na 12. kon-
gres zveze komunistov Jugoslavije. 
So pred komunisti širšega celjskega 
območja v pripravah na kongresa, 
ob omenjenih, še druge, posebne 
naloge? 

— Vprašanja, ki so prevladova-
la na programsko volilnih konfe-
rencah občinskih organizacij ZK na 
širšem celjskem območju, oprede-
ljujejo tudi osnovno usmeritev zve-
ze komunistov v občinah in v 
osnovnih organizacijah v pripravah 
na 9. kongres zveze komunistov 
Slovenije in na 12. kongres zveze 
komunistov Jugoslavije. Na 
vprašanje, če imamo pred kongresi 
še druge, posebne naloge, bi odgo-
voril, da ne. Te konkretne naloge, 
povezane s širšimi družbenimi inte 
resi, so naše osnovne predkongres-
ne naloge. In naša uspešnost pred 

kongresoma bo toliko večja, koli-
kor učinkoviteje jih bomo razreše-
vali skupaj z delovnimi ljudmi in 
občani. 

Kongresi sami po sebi pravza-
prav ne bodo pomenili dosti, če ne 
bodo komunisti skupaj z delovnimi 
ljudmi v vseh delih naše domovine, 
to pomeni v sleherni osnovni orga-
nizaciji ZK, v sleherni temeljni 
organizaciji združenega dela in kra-
jevni skupnosti, konkretno razreše-
vali konkretna vprašanja in naloge, 
ki stojijo pred njimi in s katerimi se 
vsak dan srečujejo, seveda ob pred-
postavki, da bodo pri tem 
upoštevali tudi širše družbene inte-
rese. Zakaj govorim o širših 
družbenih interesih? Ker se nam 
dostikrat dogaja, in teh pojavov je 
tudi na našem območju 
sorazmerno veliko, ko skušajo v 
posamezni občini, pa tudi v posa-
mezni temeljni organizaciji združe-
nega dela ali krajevni skupnosti, 
razreševati lastne probleme tako in 
na tak način, da pri tem ne upošte-
vajo podobne probleme drugih, 
sosednjih krajevnih skupnosti ali 
občin, ali pa jih razrešujejo na na-
čin, da hkrati povzročajo težave 
drugim. Poglejte, mi imamo poja-
ve, nekaj jih je bilo v preteklosti tu-
di v Gorenju, ne vem pa, ali so bili 
prisotni tudi v rudniku lignita Vele-
nje, prav gotovo pa jih je precej v 
celjski občini, pa tudi v laški, prak-
tično v vseh občinah, separatistič-
nega ponašanja in zapiranja posa-
meznih temeljnih organizacij zdru-
ženega dela v svoje lastne okvire. 
Temeljna organizacija združenega 
dela je tudi po zakonu o združenem 
delu predvsem ta družbenoeko-
nomski odnos, ki je dohodkovno 
povezan z drugimi deli organizacij 
združenega dela. Mi pa imamo pri-
mere, ko neka temeljna organizaci-
ja združenega dela zaradi takšnih in 
drugačnih prilik na trgu, pa -tudi 
svojih lastnih prizadevanj, ustvarja 
toliko večji dohodek, medtem ko 
druga, njena sosednja temeljna or-
ganizacija združenega dela, zaradi 
takšnih in drugačnih težjih prilik na 
trgu tega ne ustvarja. Takoj imamo 
pojav zapiranja uspešnejše temelj-
ne organizacije združenega dela, 
nepripravljenost za močnejše do-
hodkovno povezovanje in celo tež-
nje po izločanju. Podobni so pojavi 
tudi v nekaterih občinah. 

Zato ponavljam, da morajo ko-
munisti v tem razgovoru omenjene 
in tudi druge probleme razreševati 
ob upoštevanju širšega družbenega 
interesa. Mi smo vendarle, tega se 
moramo zavedati, ne samo enotni 
politični, temveč tudi enotni eko-
nomski prostor. Mislim pri tem na 
Jugoslavijo kot celoto. In kadarko-
li smo imeli prisotna hotenja po za-
piranju v meje občin, regij, avto-
nomnih pokrajin ali republik, in v 
tem času, zlasti v zadnjem je bilo 
nekaj takšnih teženj ponovno pri-
sotnih, so defekti nujni. Reproduk-
cijske verige se pretrgajo in posledi-
ce so bili strahoviti problemi, s ka-
terimi smo se srečevali v naši tekoči 
proizvodnji v bližnji preteklosti. 
Zato je ta odgovornost 
komunistov, ta integralna odgovor-
nost vsakega posameznega člana 
ZK za celotni jugoslovanski druž-
benoekonomski, samoupravni in 
socialistični razvoj, toliko pomem-
bna. Te odgovornosti pa ni mogoče 
uresničiti brez konkretnega dela 
komunistov v konkretnih sredinah, 
v temeljni organizaciji združenega 
dela in krajevni skupnosti, in če to 
konkretno delo ni povezano s širši-
mi družbenimi interesi. In kaj po-
meni širši družbeni interes — v bist-
vu pomeni strategijo razvoja, ki jo 
zveza komunistov zastavlja na kon-
gresih za določena obdobja, strate-
gijo razvoja, ki je s končnimi posle-
dicami materializirana v razvojnih 
načrtih Jugoslavije, posameznih re-
publik in družbenopolitičnih skup-
nosti. 

Ob zaključku pogovora je tova-
riš Janez Zahrastnik izrekel delov-
nim ljudem in občanom širšega 
celjskega območja, posebej še pre-
bivalcem velenjske občine, v imenu 
medobčinskega sveta ZKS Celje In 
medobčinskih vodstev drugih druž-
benopolitičnih organizacij ter v 
svojem imenu čestitke za obletnico 
ustanovitve OF — 27. april in de-
lavski praznik — 1. maj! 

Naši mejniki 

27. APRIL 1941 
Le nekaj dni po fašistični 

okupaciji in razkosanju Sloveni-
je je bila v Ljubljani, v Vidmarjevi 
hiši na Večni poti 3, ustanovljena 
Protiimperialistična fronta, ki se 
je junija preimenovala v Osvo-
bodilno fronto slovenskega na-
roda. Nastala je na tradicijah in 
izkušnjah množične usmeritve in 
delovanja komunistične stranke 
zadnja leta pred drugo svetovno 
vojno, ko je na pobudo in zahva-
ljujoč neutrudnemu delovanju 
komunistov v vseh naprednih 
množičnih organiziranih silah 
slovenskega ljudstva prihajalo do 
vedno tesnejšega povezovanja ši-
rokih slojev na programu boja za 
narodno neodvisnost, enakopra-
vnost in varnost in boja za splošno 
demokratizacijo razmer v domo-
vini. 

Z vztrajnim uresničevanjem 
ljudsko frontne (pogosto preozko 
označene kot antifašistične) ori-
entacije je Komunistična partija 
Slovenije ustvarila pogoje za ta-
kojšnje organizirane priprave na 
osvobodilni boj slovenskega na-

roda. Program Osvobodilne 
fronte je bil od samega začetka 
nepopustljiv boj proti okupato-
rjem in njihovim domačim hlap-
cem vse do končne zmage in to z 
ramo ob rami z drugimi jugoslo-
vanskimi narodi in narodnostmi. 

Na njenem ustanovnem se-
stanku so sodelovali Boris Kidrič, 
Boris Ziherl in Aleš Bebler kot 

zastopniki KPS, Tone Fajfar kot 
zastopnik krščanskih sociali-
stov, Jože Rus kot zastopnik de-
mokratičnega krila Sokolov ter 
Jože Vidmar, Franc Šturm in 
Ferdo Kozak v imenu slovenskih 
kulturnih delavcev. Tem (usta-
novnim) skupinam Osvobodilne 
fronte so se do konca leta 1941 
pridružile še druge večje ali 
manjše skupine in frakcije (vseh 
je bilo nad dvajset), ki so dopol-
njevale takratno politično, kul-
turno in družbeno podobo slo-
venskega naroda. 

Tako je osvobodilna fronta 
mogla že v prvem letu svojega 
delovanja postati »država v drža-
vi«, kot je pozneje zapisal Boris 
Kidrič. 

Vidmarjeva hiša v Ljubljani, kjer je bila ustanovljena OF 

1.MAJ 
Zgodovina 1. maja, medna-

rodnega praznika dela, simbola 
mednarodne solidarnosti delav-
skega razreda, se je začela v 
Chicagu leta 1886, ko so delavci 
postavili zahtevo po 8-urnem de-
lovnem času. Policija je povzro-
čila krvav pokol; pet delavcev pa 
je bilo obsojenih na smrt. 

Na prvem kongresu II. Inter-
nacionale v Parizu leta 1889 je 
bilo sklenjeno, da se vsako leto v 
spomin na čikaške delavce orga-
nizirajo množične demonstracije 
in stavke. Proslava je tako po-
stala oblika razrednega boja. 

Prva praznovanja so bila pri 

22. JUNIJ 1941 
Centralni komite Komunistič-

ne partije Slovenije je na svoji seji 
v Ljubljani ustanovil glavno po-
veljstvo slovenskih partizanskih 
čet. Sklenil je, da bo s proglasom 
pozval slovenski narod v oboro-
žen odpor in določil, da se vojaške 
komisije pri komitejih preosnu-
jejo v štabe. Sklenjeno je bilo, da 
se takoj začno ustanavljati pa-
rtizanske enote. 

Začelo se je razdobje organi-
ziranih oboroženih akcij v Slo-
veniji, ki so v drugi polovici julija 

L . 

nas v Ljubljani, Novem Sadu in 
Zagrebu leta 1890. V Sloveniji so 
bile leta 1913 demonstracije v 19 
krajih. 

Zmaga fašizma v Italiji in 
Nemčiji je dala prvomajskim 
praznovanjem protifašistično in 
protimilitaristično naravo. 

1. maj so praznovali pri nas 
tudi med narodnoosvobodilno 
borbo, zaporniki v taboriščih in 
celo v zasedenih mestih (prvo-
majska demonstracija v Ljublja-
ni leta 1943). 

V socialistični Jugoslaviji smo 
1. maj razglasili za državni pra-
znik. 

v okolici Kamnika prerasle v 
oboroženo vstajo. 

Omenjeni proglas slovenske-
mu narodu je poudaril, da slo-
venski narod stopa kot enako-
praven bojni člen v borbo proti 
fašističnemu zavojevalcu in da v 
tem boju ne bo odnehal do po-
polnega zloma sovražnika in 
združitve vse Slovenije. Vse Slo-
vence je pozval, naj se združijo v 
OF, ki se je prav tega dne pre-
imenovala tako iz Protiimperi-
alistične fronte. 

HSi iJSSBS • • • i 
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Mara in Lazo Zrnič 1 
Milan Pugelj 

II Imeti svobodno domovino 
je največja sreča 

»Prvi maj i so bili za nas, 
par t izane posebej slovesni. 
Delavski praznik smo pro-
slavljali z zmagami . Vedno 
smo v tem času načrtovali 
kakšno akcijo. Tako smo leta 
1942 osvobodili Jasenak in 
proslavljali delavski praznik 
v osvobojenem mestu. S tem 
smo dokazal i prebivalstvu, 
da b o m o nekega dne zaživeli 
v svobodni domovin i . V Ja-
senaku smo organiziral i pra-
vo l judsko zborovanje , na 
katerem j e govoril moj brat 
Sava. Tudi nas lednje leto. 
prvega m a j a 1943. smo iz-
vedli napad . V vasi Bučka, 
kjer j e bila takrat meja med 
Italijo in Nemči jo , s m o raz-
drli bodečo žico in zavzeli 
vas. Tud i tu s m o organiziral i 
veliko slavje, ki so se ga. 
poleg par t izanov, udeležili 

ski tabor. Organiziral je 
večjo skupino mladih , ki j e 
zbirala obleke, orožje, ka-
sneje pa tudi hrano. Že no-
vembra tega leta pa se j e 
moral umakni t i v ilegalo. Se 
vedno pa j e bil tesno pove-
zan z. rojstnim kra jem tako. 
da so imeli vedno poda tke o 
sovražnih gibanj ih v tem 
kraju. Part izansko prisego j e 
Lazo položil j a n u a r j a leta 
1942. ko so part izani prvič 
osvobodil i Jasenaku . dru-
gega f eb rua r j a tega leta pa j e 
bil sprejet v parti jo. Kandi -
dat za part i jsko organizaci jo 
pa j e bil vse od jul i ja leta 
1941. 

V pomladn ih mesecih j e 
ostal na terenu, ker je pre-
bolel t ifus. V tem o b d o b j u j e 
opravl jal vrsto p o m e m b n i h 
nalog, predvsem pa je 

zaradi s labega zdravstvene-
ga stanja, vojaške dolžnosti 
ni več mogel opravl jat i , 
upokojen s č inom ma jo r j a . 
Na to s e j e leta 1960 p o n o v n o 
zaposlil na odde lku za na-
rodno o b r a m b o v Velenju, 
kjer je delal do ponovne 
upokoji tve, leta 1966. 

Ves čas po vojni je opra-
vljal številne d ružbenopol i -
tične naloge. Med drug im j e 
bil oljčinski odborn ik , pred-
sednik raznih komisij , pred-
sednik občinskega odbora 
zveze združen j vojaških 
starešin, predsednik občin-
ske organizaci je vojaških 
vojnih invalidov, predse-
dnik kra jevne organizaci je 
Zveze borcev v Šoš tanju in 
še bi lahko naštevali . Imel j e 

tudi po šestnajst različnih 
dolžnosti . 

Rada obujata spomine na narodnoosvobodilni boj, zelo ponosna pa sta na številna 
priznanja, ki sta jih pridobila z aktivnim delom 
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tudi številni prebivalci . Leta 
1944 smo za neka j ur osvo-
bodili nemško in uf taško 
zaseden Perušič. Tud i pra-
znovanje v tem mestu je bilo 
nadvse slovesno. Morda še 
bolj.s;ij smo takra tževede l i , 
da svoboda ni več daleč. 
Nas ledn je leto. 1. ma ja 1945 
pa j e potekalo p raznovan je 
prvega ma ja v pr ičakovanju 
svobode, ki s m o j o vsi že tako 
nes t rpno čakali Vedeli smo. 
da bo t;tko dolgo pričakova-
ni d a n kmalu napočil.« T a k o 
se spomin ja p raznovan j pr-
vih ma jev med na rodno-
osvobodi lno bo rbo Lazo 
Zrnič. 

l .azo izhaja i/ nap redne 
de lavskedruž ine . Pred vojno 
je živel v Jasenaku v občini 
Ogulin. Imel j e težko mla-
dost. saj se- n\u je leta 1937 
ponesrečil oče in j e ostala 
mati sama z otroki. Obisko-
val je gozdarsko šolo. Po šo-
lanju dolgo ni dobil službe, 
saj je de l a l . v napredni 
stranki Po dveh letih brez-
poselnosti je naposled dobil 
delo. vendar p;\ na izredno 
težkem terenu. Povezan je 
bil /. gozdarskim inženir jem 
Brankom Mat ičem. ki je 
deloval v napredn i š tudent-
ski organizacij i . Nj ihova 
aktivnost se j e še povečala, 
ko se j e pričela vojna. Ok-
tobra leta 1941 je dobil Lazo 
p o m e m b n o nalogo in sicer 
so pričeli us tanavl ja t parti j -

usmerjal de lovanje SKOJ in 
skrbel za par t izanske kurir je , 
kasneje pa je bil tudi pred-
sednik n a r o d n o osvobodil-
nega odbo ra na tem pod-
ročju. Avgusta leta 1942 pa 
s e j e ponovno priključil pa-
rtizanski vojski, in sicer je 
odšel v Prvi pr imorski gorski 
odred. Postal j e komisar 
druge čete. Po kapitulaci j i 
Italije j e odšel v Crikvenico, 
kjer je sodeloval pri us tana-
vljanju brigad. Postal j e na-
mestnik komisar ja četrtega 
bata l jona v četrti brigadi. 
Kasneje j e sodeloval v bor-
bah z o k u p a t o r j e m v šesti in 
sedmi sovražni ofenzivi. 
Zaradi izčrpanosti" je bil 
premeščen v 35 liško uda rno 
div izijo, kjer je bil komisar 
ba ta l jona . Feb rua r j a leta 
1945 je ponovno prebolel 
tifus in bil poslan v parti-
zansko bolnišnico, po okre-
vanju pa je bil dodel jen če-
trti a rmad i in delal v vojni 
bolnici. "I t1 j e ostal do jconca 
ok tobra leta 1945. nato pa j e 
postal komisar ba ta l jona za 
zvezo z Ljubl jano. Le t ; t l946 
je postal v Trbovl jah načel-
nih vojnega odseka, na to j e 
bil premeščen v Mozir je in 
leta 1949 v Šoštanj, kjer je 
opravljal enake dolžnosti . 

I eta 1949 j e l .azo Zrnič 
/uradi posledic iz na rodno 
osvobodi lnega boja zbolel 
na pljučih in moral na zdra-
vljenje. leta 1952 pa je bil 

Za svoje delo je prejel 
štev ilna pr iznanja , med ka-
teri m i m u je še posebej d raga 
part izanska Spomenica . Po-
nosen pa je tudi na red 
bratstva in edinstva d ruge 
stopnje, par t izansko zvezdo 
druge stopnje, meda l jo za-
slug za narod, ima pa tudi 
dva reda za hrabrost in več 
pr iznanj JLA. 

Zadn jih pel let pa j c Lazo 
Zrnič bolan. Ima arterios-
k le rozo in močno srčno 
okvaro, vendar pa k l jub 
vsemu še vedno akt ivno dela 
v družbenopol i t ičnih orga-
nizacijah v krajevni sku-
pnosti. 

V narodnoosvobodi ln i 
borbi pa je bila aktiv na tudi 
Lazova žena Mara . Že av-
gusta leta 1943 je ak t ivno 
delovala \ mladinski orga-
nizaciji. k l jub temu, da je 
imela takrat šele šestnajst let. 
Vodila j e različne aktivnosti , 
predvsem zbi ranje h rane in 
drugega mater ia la , ki so ga 
potrebovali part izani na 
območju Slovenj Gradca , 
kjer je živela. Aprila leta 
1944 j c bila sprejeta v SKOJ . 
takoj nato pa se je mora la 
umaknil i \ ilegalo. "I spelo 
mi je. pobegni t i dv e tiri. pre-
dno so me prišli aretirati . 
Odpeljal i pa so m o j o m a m o . 
že prejšnji d a n pa očeta. O b a 
sta umrla v taboriščih.« je 
povedala Mara . 

Ko je bila v prar t izanih . 
je opravl ja la tudi dolž-
nost sekretarke SKOJ 
/a to področje . V tem ča-
su se je udeležila dolžnosti 
skojevskega tečaja, na to pa 
je bila sprejeta v part i jsko 
organizacijo. »To j e bil eden 
najlepših dogodkov v mo-
jem življenju. V tistih čas ih j e 
bil spre jem v part i jo prizna-
nje za delo in seveda obve-
znost za napre j . Danes j e 
najbrž težko razumet i , koli-
ko nam j e to takrat pomeni -
lo. Mislim, da mi nihče ne bi 
mogel dati več. kot lo.« je 
pr ipovedovala Mara . V 
zadnjih vojnih mesecih j e 
bila Mara Zrnič članica 
okrožnega komi te ja SKOJ , 
nato pa j e bila premeščena v 
opera t ivno obveščevalno 
službo, kjer j e delovala vse 
do konca vojne. 

In kako j e dočakala Mara 
konec vojne? »Vedeli smo, 
da se bliža svoboda in prvi 
ma j leta 1945 smo prazno-
vali v d u h u skora j šn je svo-
bode. Bili s m o v Andražu pri 
Velenju, k jer s m o organizi-
rali mit ing za del Tomšičeve 
brigade. Bi lo je prečudovi to , 
vendar pa j e veselje preki-
nila žalostna vest. Med nami 
je bil tudi Jože Kodela . ka-
terega žena j e d o m a priča-
kovala ot roka. S k u p a j z nj im 
smo se veselili. Sredi slavja 
je odšel proti d o m u , preveč 
prepričan, da se že lahko 
svobodno giblje. Tik pred 
d o m o m je bil smr tno zadet , 
d o m a pa se mu je rodil sin. 
To nas j e s t rašno prizadelo.« 

Svobodo j e Mara Zrnič 
dočakala v Ta jn i pri Velenju. 
Rada se spomin ja t renutka , 

ko j e izvedela, da ni več 
vojne, k l jub temu da j ih j e 
čakalo takrat še veliko dela. 
Po vojni j e bila v vojaški 
službi d o leta 1955. potem ko 
so te službe premesti l i v Ce-
lje. pa j e zaradi družinskih 
razmer s lužbo pustila. Ka-
sneje je delala kot referent za 
borce in invalide oz. za so-
cialno varstvo v Velenju. 

Tudi Mara je bila i n j e a k -
, tiv na družbenopol i t i čna de-

lavka. Za sv oje de lo j e pre-
jela za ak t ivno delo več pri-
znanj . T a k o ima med drugim 
bronasto pr iznanje O F . red 
zaslug za narod , meda l jo za 
hrabrost , red dela v JLA in 
red dela s srebrnim vencem. 

In takšne so Mar ine in 
l.azove želje o b prvem ma ju . 
»Prihodnost je na mladih.« 
prav ita, »zato na j se ti čim 
bolj izkažejo s svojim de lom. 
Mora jo biti skromni , učijo 
naj se pri starejši generaciji , 
pri generaciji , ki je izborila 
svobodo. To m o r a j o čuvati! 
Dobro jo m o r a j o poznati , saj 
bodo le tako lahko ov rgli 
sovražno p ropagando , ki 
včasih skuša omaja t i naš red. 
Zavedati se mora jo , da j e 
imeti svobodno domovino 
največja sreča. 

Želiva pa tudi. da ne po-
zabijo na nas. borce, ki smo 
že ostareli. N e po t r ebu jemo 
nikakršne pomoči . Dovolj 
nam je le topla beseda, ki 
človeku, ki je bolan, vliva 
novih moči. Že l imo si tople 
besede, da nismo osamljeni , 
da vemo. da tisto kar smo 
naredili za našo svobodo, 
nekdo ceni in razvija dalje.« 

M I R A ZAKOSF.K 

Mladi morajo 
poznati naš boj 

»Najraje se spominjam trenutka, ko sem izvedel, da je svoboda« 

EU5SS 

Ko sem potrkala na vrata 
Pugeljevih' v Šoštanju, mi je 
odprla Milanova žena. »Zares 
imate srečo«, je dejala, ko sem 
povedala, da iščem Milana, »saj 
je komaj prišel domov, pa se že 
spet odpravlja.« Milan pa je hitro 
pristavil: »Ljudje mislijo, da mo-
rajo, ko se upokojijo, le počivati. 
Jaz pa trdim drugače in tudi živim 
tako. Ravno tako aktivno delam 
kot včasih. Za družbeno politično 
in društveno delo pa imam celo še 
več časa. Zelo rad pa sem tudi z 
mladimi. Ravno v teh dneh sode-
lujem pri kurirčkovi pošti. Mla-
dim pripovedujem o dogodkih iz 
narodnoosvobodilne vojne. Trdim 
namreč, da bodo le mladi, ki bodo 
dobro seznanjeni z dogodki iz 
narodnoosvobodilne vojne, ki bo-
do poznali revolucijo, ki bodo 
vedeli s kakšnimi težavami in 
kolikšnim odrekanjem smo si 
priborili svobodo in koliko žrtev 
je zahtevala, znali to ceniti in 
očuvati.« 

Že pred vojno je Milan Pugelj 
aktivno deloval med Sokoli, ki so 
združevali napredno slovensko 
mladino. Takrat je živel v Metli-
ki. V tistem času je bilo v naši 
družbi mnogo nasprotij, najbolj 
pa se Milan spominja trenj med 
Sokoli in nazadnjaško organiza-
cijo Orlov. Radostni so spomini 
na praznovanja prvega maja pred 
vojno. »Bile so težave, pa vseeno 
smo praznovali.« pravi Milan, 
»zato pa smo bili ob zaključku 
akcij toliko bolj veseli.« Ko se je 
pričela vojna, je bil Milan Pugelj 
star sedemnajst let. Aktivno je 
deloval na terenu, zato je bil leta 
1942 sprejet v SKOJ. februarja 
leta 1943 pa se je moral umakniti 
v ilegalo in priključil se je Tomši-
čevi brigadi. Tako je sodeloval 
tudi v pohodu Štirinajste .divizije 
na Štajersko. »To je bila težka 
pot,« pravi Milan, »vendar smo jo 
junaško premagovali. Nič nas ni 
moglo ustaviti. Lačni, premraže-
ni. bolni in ranjeni, smo v nemo-
gočih vremenskih razmerah pro-
dirali naprej. Vmes smo bili 
strašne boje. pa tudi ti nas niso 
ustavili. Padli so mnogi naši 
tovariši. Bilo nam je hudo. Vedeli 
pa smo, da se svoboda bliža vse 
hitreje in to nam je navdajalo 
novih moči, moči, ki so nam bile v 
tistih težkih pogojih še kako 
potrebne«, se je med drugim 
spomnil Milan. 

Z Milanom sva še veliko govo-
rila o dogodkih iz narodnoosvo-
bodilne vojne, ustavila pa sva se 
tudi ob praznovanju prvega maja 
v tistem času. 

Leta 1^44 je bil prvi maj za 
Milana nadvse strašen. Ko se je 
Štirinajsta divizija prebijala pre-
ko Paškega Kozjaka. je bil Milan 
namreč hudo ranjen v nogo. S 
partizani ni mogel nadaljevati 
poti, zato so ga pustili na kmetiji 
Suhe) pod Fergunovim vrhom. Tri 
mesece so zanj skrbeli Šublovi, 
niso pa mogli poskrbeti, da bi ga 
obiskal zdravnik. Po treh mese-
cih, prvega maja 1944 pa je s 
partizani le prišel zdravnik Ko-
pač. Pregledal ga je in se odločil, 
da bodo morali Milanu nogo 

odrezati.« Bil sem komaj dvajset-
leten. Groza me je bila, da bi se 
domov vrnil brez noge. S tem se 
nisem in nisem mogel sprijazniti. 
Prosil sem zdravnika, naj vendar 
poizkusi rešiti mojo nogo, kljub 
temu, da sem tudi sam vedel, da 
so možnosti zato zelo majhne. 
Moja noga je bila namreč čisto 
gnojna. Zdravnik pa se je vendar-
le odločil, da skuša rešiti nogo. 
Takoj so pripravili vse za operaci-
jo. Veliko priprav tako ni bilo. Za 
narkozo je služil kozarec žganja, 
operirali pa so me na navadni 
mizi, s slabim orodjem. Bolečine 
so bile neznosne, pa vendar sem 
upal. da bom ozdravel, da bom, ko 
ho svoboda, ponosno prikorakal« 
domov. 

Po operaciji sem kar hitro 
okreval, začel hoditi in se priklju-
čil Tomšičevi brigadi, kjer sem bil 
do konca vojne.« 

Mnogo bolj vesel pa je bil prvi 
maj leta 1945. ki so ga praznovali 
v Velenjskem grabnu. Vedeli so, 
da je svoboda na pragu in tudi 
praznovanje je potekalo v tem 
vzdušju. Mladinske organizacije' 
Raven, Zarazborja, Velunje, Gra-
ške in Puste gore ter nekaterih 
drugih zaselkov so pripravile 
pravo slavje za borce. To so bile 
predvsem mladinke, ki so pripra-
vile pojedino. »To je bilo v tistih 
časih, ko smo neredno jedli, 
priboljškov pa tako sploh ni bilo, 
tako zelo pomembno,« je dodal 
Milan Pugelj. Spuščali smo rake-
te. peli. igrali, se veselili in gledali 
na razsvetljeni Šoštanj in Vele-
nje. ki je bil sicer še v rokah 
okupatorja, vendar pa smo vedeli, 
da bomo v prihodnjih dneh ponos-
no zakorakali tja. To se je tudi 
zgodilo. Veselje, ko smo preko 
radijske postaje zvedeli, da je 
Nemčija kapitulirala, je bilo ne-
popisno in težko ga je opisali. 
Srečni smo bili. srečni, da je 
konec trpljenja, bivanja po gozdo-
vih, da je konec pustošenja naše 
domovine.« 

Oh nastopu svobode pa so 
imeli borci še veliko nalog. Milan 
je vodil narodno zaščito v Šošta-.: 
nju. Razoroževali so sovražnike, 
ki so se vračali proti Avstriji. »Bil 
sem ponosen, da sem opravljal to 
nalogo. Star sem bil le dvaindvaj-
set let. pa sem lahko razoroževal 
sovražnike, ki so nas prej napada-
li.« 

Po vojni je delal Milan v vrstah 
ljudske milice, ker pa je dobil 
zaradi drobca bombe, ki mu je 
ostal od vojne, kostno tuberkulo-
zo. se je zaposlil v termoelektrar-
ni, kjer je delal do upokojitve. Je 
invalid, vendar pa pravi njegova 
žena. da z njegovim zdravjem ni 
težav. Milan pa pristavi, da se 
mora človek čutiti zdravega, pa 
bo tudi v resnici zdrav. 

In kakšne so Milanove želje ob 
prvem maju. Spet se navezujejo 
na mlade. »Omogočiti jim mora-
mo. da bodo temeljito poznan 
našo pot, Titovo pot. Če jo bodq 
dodobra poznali, jo bodo prav 
gotovo tudi očuvali.« je deja| 
Milan ob koncu najinega razgo-. 
vora. 

MIRA ZAKOŠEK: 



l -
Spomini Milana Razdevška 

ff Hoteli so naju dobiti živa 

•n 
i 

ff 

L 

Velenjski pionirji vsako 
leto sprejemajo kiirirčkovo 
pošto od svojih slovenjgra-
ških vrstnikov v Paki pri 
spomeniku kurirju Ludviku 
Blagotinšku, ki je maja leta 
1944 padel kot šestnajstleten 
fantič pri opravljanju zaupne 
kurirske dolžnosti. Skupaj z 
njim je bil tedaj tudi Milan 
Razdevšek, danes zaposlen v 
slovenjgraški bolnišnici, ti-
stega usodnega dne pa je po 
naključju ostal živ, saj so ga 
smrtonosne sovražnikove 
krogle na srečo zgrešile. 
Milan je bil takrat star ose-
manjst let. 

Skoraj vedno pride Milan 
Razdevšek na svečanost k 
spomeniku \ Pako, ko se pi-
onirji med prenašanjem ku-
rirske pošte ustavijo pri 
smreki, v senci katere je 
spominsko obeležje Ludviku 
Blagotinšku. Vedno jim je 
Milan pripravljen pripove-
dovati. kako je padel njegov 
prijatelj, partizanski tovariš-
kurir Ludvik. 

Tudi letos se je udeležil 
spominske svečanosti in pi-
onirji so pozorno prisluhnili 
njegovi pripovedi. 

»Lepo je od vas pionirke 
in pionirji.« je začel pripo-
vedovati. »da se vsako leto 
zberete na tem mestu. S to 
simboliko, ki jo izražate s 
spominom pomembnega 
poslanstva kurirjev, se tudi 
sami utrjujete in učile v ob-
rambnem duhu. Prav je 
tako. s i j vemo. da so tudi v 
NOB sodelovali vsi — od 
starčkov, mladine do otrok. 
Se danes se sprašujemo, od 
kod ljudem tolikšna zavest, 
da so v tistih težkih časih ob 
nenehnem sovražnikovem 
nasilju, ko so že zaradi kosa 
kruha, ki so ga dali lačnemu 
partizanu, morali v taborišče 
ali bili neusmiljeno prega-
njani. pomagali in aktivno 
sodelovali v narodnoosvo-
bodilnem gibanju. Zato nas 
sedanji dogodki bolj jezijo 
'kol skrbijo, da kljub temu. 
d a j e milijon 700 tisoč ljudi 
dalo življenje za našo svo-
bodo. da smo si zgradili lepo 
domovino, da šc nekateri 
tako na lahek način skušajo 
nasedati sovražniku in rušili 
pridobitve, izbojevane s to-
likimi žrtvami. 

N a r o d n o o s v o b o d i l n o gi-
banje se je na o b m o č j u ve-

t % 
Milan Razdevšek 

lenjske občine in Mislinjskc 
doline /lasti razmahnilo v 
letih 1943 in 1944. Tu je 
•skorajda vsaka hiša sodelo-
vala s partizani. seveda je 
bilo treba gibanje povezali s 
kurirskimi potmi. Na ob-
močju teh dveh občin, ki je 
/ a jemalo nekoč Šaleko-mi-
slinjsko okrožje, so delovale 
po prihodu XIV. divizije 
vojaška, tako imenovana TV 
prva linija in dve sektorski 
kurirski liniji S 34 in S 32. 
Bila pa je tudi vzporedna li-
nija. katero smo vzdrževal., 
mi. Imenovali smo se kurirji 
centra. Verjetno zato. ker ta 
tli povezovala ostalih ob-
močij. ampak bolj lokalne: 
to je štiri okrajne odbore 
Osvobodilne fronte, ki so 
delovali na območju vele-
n j s k c o bč i n e / o k ro/ j e m. k i j e 
na j večk rat i m elo svoj sedež v 
Šmiklav/u na (iraški gori. 

l-cla 1944. ko je začela 
delov ati linija centra, kosem 
bil določen za drugo dol-
žnost — /a mladinskega se-
kretarja na tem območju, 
sem. predal kurirske posle 
Ludviku. Njegovo partizan-
sko ime je bilo Boris, doma 
pa je bil i/ Lokovice pri Šo-
štanju. Mi smo morali takrat 
prinesli trikrat na leden po-
šlo i/ Šentilja pri Velenju na 
( i raško goro oziroma v 
Smiklavž na območje slo-
venjgraške občine, kjer je 
bila javka pri kmetu Vrbaču. 

Pot je tekla čez cesti v bližini 
Oblica in konovega ter čez 
železniško progo. T ti je bilo 
tudi dobro sodelovanje 
mladinskih organizacij. Ku-
rirska pol je bila organizira-
na tako. da smo se ustavljali 
pri kakšni zaupni hiši. k jerso 
nam povedali, ali je varno 
prečkali ccslo in železnico. 

V začetku meseca maja 
1944 sem predajal Ludviku 
to službo. To je bila. žal. 
njegova prva kurirska pot 
tukaj. Prej j e bil kurir na 
območju Lokovice,in Paskih 
vrhov. 

Bil je petek, ko sva zvečer 
iz Šentilja odšla proti Graški 
gori. Ker sva bila oba še zelo 
mlada, sva seveda veliko 
vzdržala. Zato sva vso pot 
tekla. Ustavila sva se šele v 
Cirkovcah in tam. pravza-
prav šele zajela sapo. Pre-
hoditi ali preteči to p o l j e za 
nas tedaj bila malenkost. Če 
smo hodili tri ure od Šentilja 
do Šmiklavža. je bilo to že 
veliko. 

Tisto noč. od petka na so-
boto sva varno predala pošto 
ori Vrbaču v Šmiklavžu in se 
proti ju t ru vračala nazaj. Ker 
je bil zelo lep dan. sva si vzela 
nekoliko več časa in se vra-
čala podnevi. Nekako do 
trinajstih sva prišla na Ko-
novo do domačije Preloz^po 
domače, pisali " pa so se 

Krajnc, ki je bila prav tako 
naša zaupna družina. Tam 
sva dobila kosilo in se seveda 
nekoliko odpočila. Ko sva se 
hotela napotiti naprej, je 
prišel v hišo gospodar in re-
kel: »Poba. nekaj močnega 
se giblje na cesti. Slišati je 
brnenje avtomobilov. Ne 
vem. če je vse v redu. Poča-
kajta malo. grem pogledat, 
kaj je.« 

Odšel je proti Selu. Ko se 
je čez nekaj časa vrnil, je 
povedal, da ne bova mogla 
čez cesto, ker so povsod za-
sede. Zato sva to popoldne 
počakala pri njih. Zvečer sva 
najprej skušala priti čez ce-
sto in železnico v Selu, ven-
dar nama to ni uspelo. Opa-
zila sva. da so Nemci tam 
naokrog že gradili bunkerje, 
zato sva se vrhila nazaj h 
Krajnčevim. Pri njih sva v 
hlevu prenočila in se približ-
no ob dveh zjutra j v noči od 
sobote na nedeljo skušala 
prebiti na drugo stran čez 
železnico in cesto v bližini 
Velenja. 

Menila sva, da so Nemci 
verjetno v tej soseski od Sela 
naprej proti Hudi luknji pri-
pravljali zasedo, da pa proti 
Velenju ni tako močne za-
pore. Zaradi navzočnosti 
zlasti Tomšičeve in Šerce-
rjeve brigade na tem območju 
so Nemci pripravljali veliko 
ofenzivo. Območje do Hude 
luknje je bilo polno sovra-
žnikovih Vojakov in ga je bilo 
zato seveda zelo nevarno 
prečkati. Velenjsko polje— 
tedaj teh objektov še ni bilo— 
sva skušala prečkati v bližni 
sedanje bencinske črpalke. 
Pritekla sva že do sredine 
polja, ko sva na cesti zagle-
dala patrulje, zasede. Nemci 
so spuščali tudi rakete. Vrgla 
sva se v brazde zorane njive in 
nekaj časa nepremično leža-
la. Izbrala sva primeren tre-
nutek in se vrnila nazaj. Ker 
se je začelo že daniti, sva 
morala pohiteti. Ob robu 
gozda sva vseskozi tekla do 
kraja, kjer stoji danes šola v 
Paki. 

Noč je bila precej svetla, 
saj je bila polna luna. Previ-
dno sva se bližala cesti. Toda 
nisva kar takoj planila čez 
njo, ampak sva na cesto za-

čela metati kamenje. Tako 
smo se kurirji, obveščevalci 
oziroma partizani vedno 
prepričali ali je varno pre-
čkati cesto ali drugo komu-
nikacijo. Ker je bilo vse tiho. 
sva nadaljevala pot. Pribli-
žala sva se mostu in tudi proti 
njemu začela metati kame-
nje, in se znašla nekako na 
mostu. Jaz sem bil na levi 
strani. Ludvik pa na desni 
strani mostu. Samo to vem. 
da je tedaj strahovito zaro-
potalo — zaregljala je stroj-
nica. Ludvik je kriknil in mi 
padel pred noge, tako da sva 
oba padla. S tem, da me je zbil 
po lleh. me je rešil. 

Vse se je zgodilo tako iz-
nenada. Niti se nisem prav 
zavedal, ka j se dogaja z 
nama. Samo to vem, da sem 
se znašel v reki Paki. Stekel 
sem nekaj metrov po vodi, 
nato pa se podal v breg, od 
koder sva prišla. Nemci so 
začeli od železniške postaje v 
Paki streljati za mano v hrib z 
naboji, ki smo jim rekli»dum 
-dum«. Ta naboj, ko zadene 
svoj cilj eksplodira in po-
vzroči smrtne rane. Pokanje 
je strašno odmevalo vsena-
okoli, takoda sem mislil,da so 
Nemci vsepovsod. Bil sem že 
skorajda gluh od pokanja, 
zdelo se mi je, da streljajo 
tudi iz gozda nad mano in 
začel sem teči spet nazaj na 
cesto, ker sem bil pač pre-
pričan, da so sovražnikovi 
vojaki tudi tam v hribu. Spet 
sem nekaj časa tekel po vodi 
navzgor, nato sem se pognal 
v gozd saj sem si dejal, da bo 
v njem bolj varno. V eni sapi 
sem se znašel na vrhu hriba. 
Danes seveda takšnega na-
pora ne bi zmogel. 

Tako sem prišel v Cirkovce 
do Tratnika, kjer sem se 

spočil in seveda najedel. Ne 
dolgo po prihodu plane eden 
od domačih v hišo rekoč: 
»Beži, Nemci so v vasi. « Res 
je ena patrulja vermanov že 
prišla v Cirkovce. Tisti dan 
sem preživel nato v Tratni-
kovem skednju, zvečer pa 
sem odšel na vrh Ljubele h 
Kolaju-Avberšku. Pri njih 
sem bil skrit naslednji dan. 
Nato sem se priključil patroli 
Šercerjeve brigade in bil z 
njimi toliko časa, da je nem-
ška ofenziva minila. Približ-

no po tednu dni pa sem se spet 
lahko vrnil nazaj na Šentilj-
sko območje in se pridružil 
aktivistom. 

Tako. »je dejal ob koncu 
Milan Razdevšk pionirjem 
in pionirkam. »Na hitro sem 
vam povedal, kako je padel 
kurir Ludvik. Bi l je zelo do-
ber mladinec, le nekaj let 
starejši od vas. Kasneje sem 
zvedel od Boštnjakovih (do-
mačija v Paki), da so Nemci 
Ludvika naložili na gol voz. 

domačinom so dovolili le-to 
da so pod njegovo telo po-
ložili neka j zelenja. Na vozuje 
ležal ves dan kot svarilo do-
mačinom. l judem. Češ. kaj se 
lahko tudi z njimi zgodi, če 
bodo sodelovali in podpirali 
narodnoosvobodilno giba-
nje. Boštnjakovi so Ludvika 
nato pokopali na tem mestu, 
kjer je sedaj njegov grob. O b 
grobu so zasadili tudi dve 
smreki, vendar s e j e ena po-
sušila.« 

Globoko je ganila pionirje 
in pionirke ta žalostna pri-
poved Milana Razdevška. Z 
njihovih obrazov smo raz-
brali žalost in obenem ob-
ljubo. da bodo tudi naprej 
dobri učenci, ki bodo vedno 
stopali po Titovi poti. 

Milana Razdevška smo 
kasneje še vprašali, kaj j e 
bilo s pošto, ki s t a j o z Lud-
vikom prenašala nazaj. 

Med ostalo zaupno pošto 
sta imela, je povedal, tudi cel 
sveženj takratnega Sloven-
skega poročevalca. Neka j 
časopisov in del pošte brez 
zaupnih podatkov je imel 
Ludvik, glavni del pa je nosil 
Milan, tako da ni prišla v 
roke sovražniku. Milan je 
kasneje pri Boštnjakovih 
tudi zvedel (oni pa so o tem 
slišali govoriti Nemce), da so 
ju Nemci opazili takoj, ko sta 
prišla iz gozda, ker je bila noč 
zelo svetla. Menda s o j u ho-
teli dobili živa. zato niso ta-
koj streljali. Ko pa sta metala 
kamenje proti mostu oziro-
ma z mostu naprej, je menda 
eden izmed kamnov zadel 
sovražnika, ta je mislil, d a j e 
bomba in je takoj sprožil 
rafal, ki je smrtno zadel 
Ludvika Blagotinška. 

Stane Vovk 

ms 

Prvi maj med vojno 

ogočni partizanski kresovi 

i 

i 

i 

i 

Prvi maj je mednarodni 
praznik dela, praznik vseh, ki 
težijo k miru, svobodi, ena-
kopravnosti. Praznujejo ga 
vsi, v svobodi in miru, v zati-
ranju in vojni. Vsak na svoj 
način, skladu s svojimi mo-
žnostmi. Prvi maj so prazno-
vali naši partizani, terenci, 
naši ljudje. Kakor so pač mo-
gli in znali. Veliko zgodb in 
dogodivščin znajo povedati 
naši borci. Obširne in drobne 
so, pa vendarle vsaka po svoje 
zanimiva. 

MAKS SENICA, sedaj iz 
Mozirja in prej s Prihove, je bil 
med vojno najprej terenec in 
kasneje kurir. Praznovanj 1. 
maja se še danes živo spomi-
nja. »Borci Savinjske čete so 

želeli za praznik leta 1943 na-
pasti Nazarje in predvsem iz-
prazniti tamkajšnjo trgovino. 
Takrat sem bil še terenec in 
sem vedel za njihovo namero. 
Poizkus jim žal ni uspel. Kljub 
temu pa so sovražnika želeli 
opozoriti na praznovanje in so 
mu zato v Nazarjah zakurili 
velik kres. Zažgali so namreč 
skladišče lesa v tamkajšnji le-
sni industriji. Sam sem bil v 
tistem času na bližnjem domu. 
Igrali smo karte. Takoj , ko se 
je požar razplamtel, sva z Jo-
žetom Boršnakom odhitela na 
mesto požara in pridno pričela 
»gasiti«. Prenašala sva les s 
skladovnice na skladovnico in 
tako prispevala k temu, da je 
bil prvomajski kres še večji. Ko 
so Nemci privihrali do skladi- Maks Senica: Še vedno živi spomini na 1. maj med vojno 

šča, sva sicer to opravilo opu-
stila, vendar na drug način 
»gasila« naprej. Za svojo po-
žrtvovalnost sva bila celo po-
hvaljena.« 

Naslednji 1. maj je bil Maks 
Senica že na kurirski postaji 
na Mozirskih planinah.»Na 1. 
maj kurirji seveda nismo po-
zabili. Že nekaj dni pred pra-
znikom smo na vrh Medve-
djaka pridno nosili dračje in 
suhljad in na predvečer za-
kurili ogenj. Sprva se ogenj 
kar ni hotel razplamteli, ko pa 
je končno le zagorel, ga je vi-
dela vsa dolina. Nemci so se-
veda besneli. Naslednje do-
poldne jih je na Medvedjak 
prišlo kar kakšnih sto, lahko 
pa so si le ogledali pogorišče. 

Kurirji smo jih seveda opazo-
vali in »občudovali« njihovo 
vnemo.« 

Ob naslednjem praznovanju 
je svoboda že trkala na vrata, 
kurir Maks Senica je bil takrat 
v okolici -Vranskega. »Takrat 
smo vsi že čakali na tako že-
Ijeno svobodo. Bili smo nestr-
pni, pa vendar že nekoliko bolj 
brezskrbni. Razmere niso bile 
več tako nevarne, sa j sovra-
žnik v svojih zadnjih trzljajih 
ni imel več časa za »prazno-
vanje« 1. maja. Zakurili smo 
velik kres in ob njem vsi skupaj 
in vsak zase mislili na tisti 
najlepši dan. Pridružili so se 
nam tudi okoliški prebivalci in 
skupaj z njimi smo se povese-
lili in sprostili.« 

J . P. 



Ob prvem maju Številka 16-17 (578-579) - 24. aprila 19& 

• ' - „.. ••• • - - - f Tmr {HM i M U i n m a J 

Velenje 
ANTON BREZLAN 

Rojen 25. junija 1942 v Velenju, 
zaposlen na RSC. Na RSC je 
zaposlen od leta 1965, kar pomeni 
da je to tudi njegova prva in edina 
zaposlitev, v okviru katere je vsa ta 
leta odgovorno in resno opravljal 
vse zadane naloge, pa naj bo to v 
Zvezi sindikatov, samoupravnih 
organih ali na področju LO in 
DSZ. Njegova aktivnost pa se ne 

kaže zgolj v družbenopolitičnih in 
samoupravnih funkcijah, ampak je 
s svojimi strokovnimi sposobnost-
mi pomagal izvajati tudi druge 
akcije, kot so tekmovanja kovinar-
jev v občini in naprej, kjer smo 
beležili uspešno organizacijo in re-
zultate. Delavci RSC ga cenijo in 
poznajo kot vestnega in marljivega 
delavca. 

MARTIN GREGORC 
Rodil seje 13. novembra 1931 v 

Šoštanju. Tovariša Gregorca 
Martina je predlagala sindikalna 
organizacija TUŠ, da prejme 
srebrni znak sindikatov Slovenije 
kot priznanje za njegovo dolgolet-
no aktivno delo v Zvezi sindikatov. 
Bil je aktiven na različnih nivojih 
sindikalne organiziranosti od OO 
ZS do republiškega odbora sindika-

ravljal odgovorne naloge v mladin-
ski organizaciji in samoupravnih 
organih. Tu je bil leta 1960 tudi 
sprejet v ZK. Med rudarji v Vele-
nju, kjer se je zaposlil leta 1964, je 
takoj pričel s sindikalno 
aktivnostjo, kjer zelo aktivno delu-
je še danes. 

Poleg družbeno-politične aktiv-
nosti v Zvezi sindikatov, pa je 
opravljal najodgovornejše naloge 
tudi v drugih DPO, društvih in 
organizacijah. S svojo aktivnostjo 
je mnogo pripomogel k poglab-
ljanju samoupravljanja in družbe-
noekonomskih odnosov v REK in 
sploh v energetiki. 

MARTIN PODGORŠEK 
Rojen 3. septembra 1947. V TGO 

Gorenje je zaposlen od leta 1968, 
kjer si je v okviru nalog Zveze 
sindikatov še posebej prizadeval za 
uveljavljanje samoupravnih in 
družbenoekonomskih odnosov v 
posameznih TOZD-TGO Gorenje. 
Se posebej je opazen njegov delež 
pri uveljavljanju nagrajevanja po 
delu in neposredne naloge pri 
odločanju delavcev. " 

Sodelavci v TOZD Elektronika — 
TOG Gorenje ga poznajo kot 
prizadevnega delavca, ki ima 
pravilen odnos do dela in posluh 

ta delavcev v tekstilni industriji. 
Odgovorne funkcije in naloge je 
opravljal tudi v ZK, katere član je 
od leta 1951 in v organih samoup-
ravljanja. Poleg teh aktivnosti pa 
se je vključeval tudi v mladinske 
delovne akcije in ni nikoli klonil 
pred težavami, ki so pestile delovno 
organizacijo, kjer je ves čas zapo-
slen. 

FRANC KRIVEC 
Rojen 20. oktobra 1937 na Jese-

nicah. Pot ga je pripeljala v Velenje 
iz Železarne Jesenice, kjer je že op-

za pravilno razreševanje proble-
mov in težav, ki nastajajo ob hit-
rem razvoju in spremembah v 
proizvodnji kot pri urejevanju 
samoupravnih in družbenoe-
konomskih odnosov. 

FRANC NAREKS 
Rojen 11. avgusta 1931. Za-

poslen v GIP Vegrad. Iz okolja, 
kjer je zaposlen, izhaja tudi njego-
va stalna aktivnost v družbeno 
političnih organizacijah in 
samoupravnih organih. 

Z vestnim delom ter sposobno-
stjo zastopanja interesov delavcev, 

si je pridobil velik ugled med nji-
mi, kar se izkazuje tudi v zaupanju 
opravljanja odgovornih funkcij. 

MAKS PRAPROTNIK 
Rojen 21. septembra 1933. Ves 

čas deluje med rudarji. Vseskozi se 
je prizadevno vključeval v 
samoupravno in družbeno-
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politično dejavnost. Bil je član 
raznih organov upravljanja v rud-
niku lignita Velenje in-v teh orga-
nih opravljal tudi najodgovornejše 
funkcije. Sodeloval je v vseh akci-
jah in nalogah sindikata, med 
rudarji pa je še posebej priljubljen 
kot dober in vesten delavec. 
Njegova sedanja dejavnost se 
nanaša predvsem na področje LO 
in DSZ ter samoupravnih interes-
nih skupnostih. Član ZK je od leta 
1955. 

MARIJA SKORNIŠEK 
Rojena 24. februarja 1940, zapo-

slena na Komiteju občinske 
konference Zveze komunistov 

Velenje. Čeprav je tovarišica 
Skornišek Marija za marsikatero 
nalogo že neposredno zadolžena v 
okviru službene dolžnosti, je 
vendar poleg teh dolžnosti vedno 

pripravljena delati in sodelovati 
tudi tam, kjer naj bi bila ločnica 
med službo in prostim časom. Ze 
večkrat je bila izvoljena za 
predsednika OOZS ali v sekretari-
jat OOZS. Njena dejavnost se 
nadaljuje tudi v organih krajevne 
samouprave, in tudi v družbe-
nopolitičnih organizacijah v KS. 
Poleg vseh navedenih funkcij, je 
znana kot vestna delavka in dobra 
sodelavka vsem, ki imajo z njo 
kakršnekoli stike. 

MAJA TOMKIEWICZ—VOUK 
Rojena 8. novembra 1946 v 

Ljubljani. Zaposlena v Veplas 
Velenje. Ze več mandatov so ji bile 

na različnih nivojih, v samouprav 
nih organih in v drugih oblikah sa 
moupravljanja. 

zaupane odgovorne funkcije v 
Zvezi sindikatov. Delavci v okolju, 
iz katerega izhaja, jo poznajo kot 
mirno in preudarno družbeno-
politično delavko. Naloge, katere 
je opravljala kot predsednik 
OOZS, konference OOZS in člani-
ca občinskega sveta ZSS Velenje, 
je opravljala z vso odgovornostjo. 

Bila je še član raznih drugih 
organov in komisij, v letu 1980 pa 
je bila zaradi njene prizadevnosti 
na vseh področjih sprejeta tudi v 
zvezo komunistov. 

MARJAN VRHNJAK 
Rojen 19. aprila 1942, zaposlen v 

Gorenje TGO — TOZD Hladilna 

Posebno prizadevnost in sposob-
nost pa je pokazal v sindikalnem 
delu, kjer mu gre velik del zaslug, 
da si je sindikalna organizacija v 
GIP Vegrad pridobila ugled med 
delavci in širili družbeno-politični 
skupnosti. 

Član ZK je od leta 1965. 

IVAN ZUPANC 
Rojen 17. decembra 1936, zapos-

len v združenih zdravstvenih orga-
nizacijah Velenje, kjer je s svojo 
dejavnostjo in pravilno opredelje-
nostjo precej pripomogel do razre-
šitve problemov na tem področju. 
Ze več let aktivno deluje v organih 
zveze sindikatov na različnih rav-
neh. 

Stališča in problematika zdrav 
venih delavcev prenaša od 0 0 2 
do občinskega sveta ZSS Velenje in| 
dalje do republiškega odbora sin 
kata zdravstvenih delavcev, saj 
član vseh teh organov. Kot priz 
devnega družbeno-politične ga 
lavca pa ga najdemo tudi v i 
komisijah družbeno-političnih or-l 
ganizacij in zvezi komunistov,| 
katere član je od leta 1977. 

Srebrni zrak zveze sindikata 
Slovenije bosta prejeli tudi o n o 
organizacij* zveze sindikate 
Vzgojno varstvenega zavoda Ve 
nje in konferenca osnovnih organi- j 
zacij zveze sindikatov Sioven 
Rek Velenje — delovna ori 
ja Elektrostrojna oprema za | 
vek k uresničevanju samoupravi] 
nja in zgodovinskih interesov 
ciljev delavskega razreda. 

Mozirje 

tehnika. Vseskozi je aktiven v druž-
benopolitičnih organizacijah in sa-
moupravnih organih. Večkrat je bil 
izvoljen v vodstva sindikatov in 
zveze komunistov, bil je član raznih 
organov upravljanja. Nekatere od-
govorne funkcije opravlja še danes, 
ob tem pa ne zanemarja svojega 
pravilnega in odgovornega odnosa 
do dela in sodelavcev. V zvezo ko-
munistov je bil sprejet leta 1973. 

JANEZ ZORE 
Rojen 27. junija 1947 v Celju. Je 

družbeno-politično aktiven na vseh 
področjih, kjer je to potrebno. Pri-
zadevno deluje v zvezi sindikatov 

Srebrne znake sindikatov bodo 
letos v mozirski občini prejeli: 

FRANC TRBOVŠEK 
Prvo zaposlitev si je poiskal na 

ZKZ v Mozirju, kasneje je do leta 
1970 delal na ljubljanskem 
Agrokombinatu. od takrat dalje 
pa je znova zaposlen na ZKZ v 
Mozirju. Že v Ljubljani je kot 
mladinec aktivno deloval v svoji 
in sindikalni organizaciji, bil je 
predsednik konference OO ZSS v 
Agrokombinatu. predsednik nje-
govega centralnega delavskega 
sveta in član republiškega odbora 
delavcev živilske industrije. Da-
nes je predsednik konference OO 
ZSS na ZKZ Mozirje, član sveta in 
predsedstva občinskega sveta ZSS 
ter podpredsednik zbora združe-
nega dela SO Mozirje. Opravlja še 
vrsto odgovornih funkcij v raz-
ličnih komisijah v občini in akti-
vno dela v društvih. V krajevni 
skupnosti je med drugim tudi 
predsednik sveta KS. 
ALOJZ PEČOVNIK 

Ze kot učenec in delavec v Ve-
lenju se je aktivno vključeval v 
družbenopolitično delo in v delo 
društev. Kasneje se je zaposlil v 
temeljni organizaciji Kovinarstvo 
na Ljubnem, kjer seje takoj akti-
vno vključil v delo mladinske in 
sindikalne organizacije. Bil je 
predsednik osnovne organizacije 
sindikata ter član plenuma in 
predsedstva občinskega sveta ZSS 
Mozirje, danes pa je delegat v 
družbenopolitičnem zboru SO 
Mozirje. Aktivno deluje v kraje-
vni skupnosti kjer je sekretar 
osnovne organizacije ZK in 
predsednik komiteja za SLO in 
DS. Ob vsem svojem delu vedno 
najde tudi čas za sodelavce in jim 
pomaga s svojimi izkušnjami. 
ALEKSANDER ŠTRBENIK 

Po končanem učiteljišču se je 
leta 1956 prvič zaposlil v Vinskem 

vrhu in leta 1960 v Bočni. Od svoje 1 
prve zaposlitve pa do sedaj akti-j 
vno deluje v sindikalni organiza-1 
ciji. Bil je predsednik osnovne! 
organizacije ZSS na OŠ Gornji 
grad. član različnih odborov pri j 
občinskem svetu ter predsednik! 
občinskega odbora sindikata 
prosvetnih delavcev. Tesno živi! 
tudi s svojim krajem, kjer je po-J 
budnik in organizator različnih! 
akcij in deluje v družbenopolitič-.j 
nih organizacijah v krajevni sku-
pnosti. predvsem v ZZB NOV in j 
v zvezi rezervnih vojaških stare-
šin. Med drugim pa je tudi pred-
sednik krajevne konference-
SZDL v Bočni. 
Trgovska delovna organizacij* 
SAVINJA Mozirje j 

V zadnjih nekaj letih si je ta 
82-članski kolektiv prizadeval 
predvsem za reševanje težkih de-
lovnih pogojev zaposlenih delav-
cev. Ker so želeli izboljšati pre-
skrbo v krajevni skupnosti Mozi-
rje, so se zaposleni odrekali delu 
osebnih dohodkov, da bi prej 
zgradili novo blagovnico v Mozi-
Iju. Glede na težke delovne po-
goje in na vrsto drugih težav je 
trgovska delovna organizacij« 
Savinja med uspešnejšimi na 
svojem področju na širšem celj-
skem območju. Njena osnovna 
organizacija ZSS je v preteklih 
letih uspešno reševala vrsto pere-
čih problemov. Krepila je razvoj 
samoupravljanja in delovanje 
sindikalnih skupin, karjegledena 
razdrobljenost zaposlenih še 
kako pomembno. Prizadevala si 
je za takšno delitev dohodka ki bo 
letos omogočila zaključek ome-
njene naložbe in se uspešno 
vključevala v vse akcije, tako v 
svojem okolju, kot na ravni ob-
činskega sveta ZSS Moziije. Š 
svojim delom je dala velik pri-
spevek k enotnosti vseh zaposle-
nih. 

ebrni znak Zveze 
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Velenje 
Slane Podvinšek prejme srebrno 

priznanje OF slovenskega naroda 
za aktivistično delo na vseh 
področjih delovanja v KS Gaberke 

Že kot otrok partizanskih star-
šev je občutil v taborišču vse 
grozote II. svetovne vojne. Po 
vrnitvi iz taborišča se je aktivno 
vključil v obnovo porušene do-
movine. Kot aktiven delavec je 
bil kmalu sprejet v ZK m je 
opravljal vrsto pomembnih nalog 
v družbenopolitičnih organizacijah 
in v krajevni skupnosti. Bil je 
predsednik KO SZDL, član OOZK 
in član raznih odborov in komisij. 
Sedaj je član OO ZZB, predsednik 
KO ZB NOV in namestnik sekre-
tarja OO ZK. Vse od začetka 
organiziranja SLO v KS je aktiven 
član tega odbora in v njem vse-
skozi aktivno in tvorno sodeluje. S 
svojim aktivnim delovanjem je dal 
pomemben prispevek pri razvoju 
družbenopolitičnega dela v KS in v 
krepitvi krajevne samouprave. 

Anton Križ pejme srebrno 
priznanje OF, slovenskega naroda 
za požrtvovalno in ustvarjalno 
delo v družbenopolitičnih organi-
zacijah. 

Že kot dijak učiteljišča v Ljub-
ljani se je aktivno vključil v delo, 
bil je član OK ZSMS v Ljubljani in 
po nastopu službe na osnovni šoli 
v kočevski občini tudi predsednik 
00 sindikata in predsednik DPM 
v krajevni skupnosti. Na službo-
vanju v občini Laško je opravljal 
funkcijo predsednika KK SZDL, 
sekretarja OO ZK in podpred-
sednika KS. Po zaposlitvi v 
Šmartnem ob Paki se je takoj 
vključil v delo družbenopolitičnih 

organizacij in društev. Na njegovo 
pobudo je bila pri TVD Partizan 
ustanovljena ženska rokometna 
sekcija, ki je pod njegovim stro-
kovnim vodstvom dosegla po-
membne rezultate. Kot aktiven 
družbenopolitični delavec, sekretar 
OO ZK na OS in kot aktivist 
socialistične zveze, se je takoj 
vključil v delo v krajevni skup-
nosti, kjer opravlja' vrsto po-
membnih dolžnosti. Kljub velikim 
obveznostim in naporom, ki ji 
zahteva vestno opravljanje po-
membnih funkcij, je tovariš Križ 
ob delu dokončal študij na peda-
goški akademiji, trenutno pa 
izredno študira na FSPN — smer 
SLO. Vseh nalog se je lotil z 
veliko mero odgovornosti in 
požrtvovalnosti. S svojim stro-
kovnim delom in aktivistično zag-
nanostjo je dal pomemben prispe-
vek pri razvijanju in krepitvi 
družbenopolitičnega in samou-
pravnega življenja v krajevni 
skupnosti. 

Franc Nagode prejme srebrno 
priznanje OF slovenskega naroda 
za sodelovanje v družbenopoli-
tičnih aktivnostih v KS Šoštanj. 

Franc Nagode, prvoborec in 
nosilec partizanske spomenice 
1941, je takoj po vojni sodeloval v 
različnih odborih in komisijah. Bil 
je član okrajnega ljudskega odbora 
in mestnega ljudskega odbora v 
Šoštanju, član sveta KS, je delegat 
v skupščini KS in član komisij pri 
skupščini KS. Bil je predsednik 
OO ZZB NOV Šoštanj in sekretar 
te organizacije. Poleg nalog na teh 
področjih se je aktivno vključeval 
s sodelovanjem v različnih grad-
benih odborih za izgradnjo KS 
Šoštanj. 

Vili Jelen prejme srebrno priz-
nanje OF slovenskega naroda za 
ustvarjalen doprinos pri razvoju 
socialistične zveze delovnega 

ljudstva in krajevne samouprave v 
občini Velenje. 

Po končanem šolanju se je 
aktivno vključil v delo družbe-
nopolitičnih organizacij v občini 
Velenje. Bi! je član organov 
občinske organizacije ZSMS, član 
P OK SZDL Velenje in prvi 
predsednik mestne konference 
SZDL Velenje. S svojim aktivis-
tičnim delom je dal pomemben 
prispevek pri razvijanju socialis-
tične zveze in njenih oblik dela na 
vseh ravneh organiziranja. Kot 
predsednik KK SZDL 
Šalek—Gorica je uspešno organi-
ziral in poživil delovanje te 
organizacije, ki je pod njegovim 
vodstvom dosegla pomembne 
rezultate. Kljub obremenitvam na 
svojem delovnem mestu je vseskozi 
sodeloval tudi v vrsti organov v 
jbčini. 

Stane Hudales prejme srebrno 
priznanje OF slovenskega naroda 
za dolgoletno aktivistično delo v 
društvih in KS Staro Velenje. 

Ze med NOB se je vključil v 
partizanske enote. Bil je v Tomši-
čevi brigadi in se je takoj po osvo-
boditvi aktivno vključil v druž-
benopolitične in družbene or-
ganizacije v Šaleški dolini. Bil je 
član organov vrste družbenih 
organizacij, član IO OK SZDL, 
delegat občinske skupščine, 
predsednik KK SZDL Staro Ve-
lenje in član samoupravnih 
organov v KS. Je eden od po-
budnikov in organizatorjev razvo-
ja gasilske organizacije v občini 
Velenje. S svojim delovanjem v 
gasilski organizaciji je dal po-
memben prispevek, tako v 
organizacijski kot vsebinski krepit-
vi razvejanosti gasilskih društev in 
gasilske zveze Velenje. Kot 
predsednik gasilskega društva Ve-
lenje-mesto je bil nosilec 
izgradnje novega doma. Kljub pre-

Gasiisko društvo Škale 

Stane Podvinšek 

cejšnjim obremenitvam še vedno 
aktivno deluje tako na strokovnem 
področju v gasilski zvezi v občini 
in v Sloveniji, kot tudi v krajevni 
skupnosti. Njegovo aktivistično 
delo na vseh teh področjih je pos-
talo zgled mlajši generaciji v KS 
Staro Velenje pri krepitvi društve-
ne in družbenopolitične dejavnosti. 

Vera Zupančič 
prejme srebrno priznanje OF 
slovenskega naroda za aktivno 
delo v društvih in družbenopoli-
tičnih organizacijah v občini Vele-
nje. 

Vera Zupančič — partizanka 
Breda, se je takoj po končani vojni 
vključila v izgradnjo porušene 
domovine. Bila je pobudnik 
organiziranja vrste pomembnih 
akcij in pobudnik za organiziranje 
društvene dejavnosti. Njen pris-
pevek k razvijanju društvene 
dejavnosti je dosegel največji us-
peh na področju atletike, kjer je s 
svojim delom v tej organizaciji 
dosegla izredno pomembne rezul-
tate. Kot udeleženka NOB se je 
aktivno vključila v delovanje bor-
čevske organizacije. S svojim de-
lom v krajevni skupnosti in v ob-
čini Velenje v socialistični zvezi ter 
z delom v zvezi telesnokulturnih 
organizacij, je nedvomno dala 
pomemben prispevek za razvijanju 
teh dejavnosti. 

Gasilsko društvo Škale 
prejme srebrno priznanje OF slo-
venskega naroda za uspešno 
sodelovanje v vseh akcijah v KS 
Skale. 

GD Škale spada med mlajša 
gasilska društva, saj je bilo usta-
novljeno šele pred 26. leti. Njihova 
aktivnost je skozi različne oblike 
društvene dejavnike vseskozi nara-
ščala. S pridnim in požrtvovalnim 
delom so bili in so pripravljeni sta-
lno priskočiti na pomoč, kar se 
predvsem odraža v njihovem delo-
vanju v KS. S svojim delom si je 
društvo zgradilo gasilski dom in 
izpopolnilo tehnično opremo. 
Gasilsko društvo se je kot pomem-
bna družbena organizacija stalno 

Anton Križ 

vključevala v vsa dogajanja v kra-
jevni skupnosti, kar se odraža v 
vrsti skupnih akcij, kot tudi na 
strokovnem področju, kjer so 
dosegli zelo visoke rezultate. 

Franc Lesnik 
prejema srebrno priznanje OF 
slovenskega naroda za aktivno 
dolgoletno delo v družbenih in 
samoupravnih organih. 

Franc Lesnik, borec Šercerjeve 
brigade, se je takoj po končani 
vojni aktivno vključil v akcije pre-
nove porušene domovine. Svojo 
aktivnost je izkazoval v vrsti 
družbenih organizacij kot na 
delovnem mestu in v organizaciji 
ZZB NOV. Vrsto let je in še 
opravlja odgovorne naloge v kra-
jevni skupnosti. S svojim delom, 
razumevanjem problemov, do-
slednostjo pri izvajanju nalog 
in odprtostjo je uspel reševati vrsto 
problemov tako na socialnem 
področju, kot na področju delo-
vanja ZZB NOV in društvenih 
dejavnostih. 

Jože Radoslovnik 
prejema srebrno priznanje OF 
slovenskega naroda za aktivno 
družbenopolitično delo v KS Gore-
nje. 

Jože Radoslovnik se je že 
kot mlad fant vključil med tiste ki 
so se uprli okupatorju in domačim 
izdajalcem. Z OF je sodeloval od 
leta 1943, v partizanske enote pa se 
je vključil leta 1944. Po končani 
vojni je služboval v JLA. Ze leta 
1944 je bil član SKOJ, v ZK pa je 
bil sprejet leta 1948-. Po prihodu iz 
JLA se je naselil v svojem rojst-
nem kraju in se aktivno vključil v 
delo v KS. Opravljal je vrsto 
pomembnih in odgovornih nalog v 
DPO. S svojim prostovoljnim 
delom na različnih ravneh, je veli-
ko prispeval k razvoju KS Gorenje 
in k razvoju demokratičnih in 
humanih odnosov med ljudmi. 
Viktor Zager 

prejme srebrno priznanje OF 
slovenskega naroda za dolgoletno 
aktivistično delo v družbenopoli-
tičnih organizacijah v krajevni 
skupnosti Topolšica. 

Franc Nagode 

Že kot mladinec se je aktivno 
vključil v družbenopolitično ži-
vljenje. Bilje predsednik krajevne 
Konference SZDL vTopolšiciod 
njenega oblikovanja do leta 1978. 
Po preteku mandata tudi naprej 
aktivno deluje, predvsem na 
področju organiziranosti in de-
lovanja družbenih organizacij in 
društev v socialistični zvezi. To-
variš Zager je bil pobudnik in or-
ganizator vrste pomembnih akcij 
v krajevni skupnosti Topolšica. ki 
so pospešile razvoj kraja in okre-
pile samoupravno in družbeno-
politično življenje v krajevni sku-
pnosti. 

Mozirje 
Letošnja Priznanja Osvobodilne 

fronte bodo v Gornji Savinjski do-
lini prejeli: 

ANTON ACMAN za aktivno de-
lo v družbenopolitičnih organizaci-
jah in na področju kulture; 

JOŽE BORŠNAK za delo v 
družbenopolitičnih organizacijah 
in pri krepitvi samoupravnih odno-
sov 

ANTON HRIBERNIK za aktiv-
no delo v družbenopolitičnih orga-
nizacijah, v krajevni samoupravi in 
pri krepitvi splošne ljudske obram-
be; 

VLADO KOŠIR za aktivno delo 
v družbenopolitičnih organizacijah 
in za ohranjanje tradicij NOB; 

STANE KRANJC za aktivno in 
vsestransko delo v družbenopoli-
tičnih organizacijah in pri uveljav-
ljanju delegatskega sistema; 

VIDA PARIŠ za dolgoletno ne-
sebično delo pri krepitvi humanej-
ših odnosov med ljudmi; 

MILAN REPENŠEK za aktivno 
delo na področju lovstva; 

NOGOMETNI KLUB GRAD-
BENIK Ljubno za vzrono in dolgo-
letno delo pri razvijanju telesne 
kulture. 



V bazi 

Kenija - dežela sonca, nasprotij, dežela čudovitih barv 
Takoj po zajtrku smo krenili na 

oglede po Amboseliju. Razumela 
sem, zakaj je bilo prav v Ambo-
seliju posnetih nekaj najbolj 
dramatičnih fotografij, ki prepla-
vljajo naše učbenike o Afriki, lek-
sikone in knjige sploh. Afrika ima 
ogromno parkov, a le nekaj jih 
ima Kilimanjaro — nepozaben 
vrh Afrike, ki je visok 5920 m ali 
kot ga imenujejo tudi ,,SUGAR 
CAKE MOUTAIN", mi pa bi 
dejali gora iz sladkorja. Amboseli 
je vroč, suh, grmičast in poln bele-
ga vulkanskega prahu. Kakor je 
Tsavo rdeč, tako je Amboseli bel 
in nosi polno skrivnostnih zgodb, 
izredno pa je bogat z živalskim 
svetom. Tukaj v tem delu je doma 
verjetno, danes najbolj znano ple-
me, to so Masai. 

Dana mi je bila možnost, da 
preživim 4 dni z njimi, v njihovi 
vusi na Shitawi land (zemlja Shi-
tawi). Na razpolago sem imela ne-
kaj ur za premislek, da se odločim. 
Sama nisem vedela kako in kaj, a 
volja je bila močnejša od pameti. 
Masai so prijazni, dostojanstveni 
ljudje, nomadi, ki jih najdete po 
vsej deželi, mnogo sem brala, pa 
tudi tukaj se je veliko govorilo o 
njih. Priznam, da sem se bala, a 
me je radovednost premagala, 
hotela sem videti in slišati vse, 
vsaj dokler sem tukaj. Že ob 
pogledu na njih me je spreletelo. 
Zelo so elegantni, visoki ljudje, ki 
so se izkazali kot izredni bojevniki. 
Od tod izvira tudi misel, da jim je 
bog dal posebno pravico, da lahko 
ravnajo z živino po vsej deželi. 
Njihova glavna hrana je-mleko, kri 
in meso čred, ki jih gojijo. Kolibe, 
v katerih živijo, se imenujejo 
MANYATTAS, nareje so iz blata 
in zaščitene s trnji. Oblečeni so v 
kange, veliko štirikotno ruto, ki jo 

je možno zavezati na več načinov. 
Njihova posebnost je tudi krašenje 
telesa, in ob pogledu na njih se 
zamislite, kako je mogoče nositi 
takšno težo v vsem tem soncu. Vse 
te njihove ogrlice, zapestnice in 
prelepe ščite, ki imajo tradi-
cionalni pomen, lahko kupite 
precej skomercializirane po vseh 
večjih središčih. Imajo tudi svoje 
posebne plese, ki jih plešejo vsi 
člani plemena, žal so mnogi med 
njimi že oropani prave vrednosti in 
kažejo le žalostno stran njihovega 
bednega življenja. O Masaih so 
bile in bodo napisane knjige, zato 
jaz nikakor nisem pristojna niti 
nimam znanja, da vam povem kaj 
več, vendar ko mi je bila dana 
možnost, da sem z njimi, sem se 
odločila da bom, pa naj bo še tako 
nenavadno. 

Z mojo japonsko prijateljico 
naju je vodič popeljal do vasi KA-
RUYUMA in naju predstavil glavi 
plemena. Ze pred odhodom sva 
dobili napotke, kako naj se obna-
šava in kakšno naj bo najino ve-
denje. Danes, ko obujam spomine, 
mi je jasno, zakaj naju je vedno 
znova spraševal, če si resnično 
želiva te avanture. 

V tem obdobju sem doživela, da 
je lahko borih 4 dni strašansko 
dolga doba in da si jih ne bi želela 
nazaj. Masai so ljudje, ki goste 
sprejmejo ponosno in z vsem ča-
rom, ki ga-premorejo, s tem pa 
postanejo njihova last, vsaj za čas. 

Nikoli nisem planinarila in v tem 
okolju, ko sem prisostvovala tej pi-
sani druščini planincev, sem se čuti-
la oropano. Bili so tukaj planinci in 
plezalci vsega sveta in počutila sem 
se polaskano, ko je nekdo dejal, da 
pozna nekoga iz Jugoslavije in da 
so Jugoslovani odlični alpinisti. Ve-
čer, ki sem ga doživela je bil podo-

ben našim, domačim večerom ob 
tabornem ognju in utrnila se je tudi 
pesem. Postali smo ena družina, če-
prav doma iz vseh koncev sveta. 

Nihče ni odšel na pot naslednje 
jutro, zato se je taborniški večer za-
vlekel pozno v noč, večina pa je so-
glašala, da je treba vstati ob 5. uri 
in vsaj enkrat doživeti sončni 
vzhod. Slišalo se je precej nemogo-
če, pa vendar je še kako bilo mogo-
če. Za sabo imam nekaj izkušenj in 
potovanj po svetu, pa tudi veliko 
sončnih vzhodov sem že doživela, 
resnica pa je, da nikjer drugje ne 
doživite takšnega prebujanja in roj-
stva sonca kot tukaj. Bila je to slika 
za spomin, bil je to pogled, ki živi v 
tebi do konca in nikoli in nikdar ga 
ne pozabiš. Bil je to resnično sončni 

vzhod iz sanj in še bolj kot kdajkoli 
prej sem razumela, zakaj Afrika 
nosi v sebi strup. Vsa predstava je 
trajala skoraj uro in zdela se je ta 
ura kot sanje. Veselilo pa me je 
spoznanje, da vedno le ni tako, kaj-
ti zgodi se, da Kilimanjaro še spi, 
ko je sonce že na poti da rodi nov 
dan. To jutro sta se zbudila hkrati 
in stopila z roko v roki v nov dan. 
Zelo sem bila vesela in prav ,,zme-
dena" po tem čudovitem sončnem 
vzhodu, a kaj ko nisem imela mno-
go časa, ostati zmedena. Takoj po 
zajtrku smo krenili na oglede po 
Amboseliju. Razumela sem, zakaj 
je bilo prav v Amboseliju posnetih 
nekaj najbolj dramatičnih fotogra-
fij, ki preplavljajo naše učebenike o 
Afriki, leksikone in knjige nasploh. 
Afrika ima ogromno parkov, a le 

Žene in otroci plemen? Masai ob kolibi iz blata 

nekaj jih ima Kilimanjaro — nepo-
zaben vrh Afrike, ki meri 5920 m 
ali kot ga imenujejo tudi ,,SUGAR 
CAKE MOUTAIN" mi pa bi dejali 
gora iz sladkorja. Amboseli je 
vroč, suh, grmičast in poln belega 
vulkanskega praha. Kakor je Tsavo 
rdeč, tako je Amboseli bel, in nosi 
polno skrivnostnih zgodb, izredno 
pa je bogat z živalskim svetom. Tu-
kaj v tem delu pa je doma verjetno 
danes najbolj znano pleme, to so 
Masai. 

Dana mi je bila možnost, da pre-
živim 4 dni z njimi, v njihovi vasi 
na Shitawi land (zemlja Shitavvi). 
Na razpolago sem imela nekaj ur za 
premislek, da se odločim. Sama ni-
sem vedela kako in kaj, a volja je 
bila močnejša od pameti. Masai so 
prijazni, dostojanstveni ljudje, no-
madi, ki jih najdete po vsej deželi. 
Mnogo sem brala, pa tudi tukaj se 
je veliko govorilo o njih. Priznam, 
da sem se bala in bila skeptična, a 
me je radovednost premagala, 
hotela sem videti in slišati vse, vsaj 
dokler sem tukaj. Ze ob pogledu na 
njih me je spreletelo. Zelo so ele-
gantni, visoki ljudje, ki so se 
izkazali kot izredni bojevniki, iz 
tod izvira tudi misel, da jim je bog 
dal posebno pravico, da lahko rav-
najo z živino po vsej deželi. 
Njihova glavna hrana je mleko, kri 
in meso čred, ki jih gojijo. Kolibe, 
v katerih živijo, se imenujejo 
MANYATTAS, narejene, iz blata 
in zaščitene s trnji. Oblečeni so v 
kange, veliko štirikotno ruto, ki jo 
je možno zavezati na več načinov. 
Njihova posebnost je tudi krašenje 
telesa in ob pogledu na njih se 
zamislite, kako je mogoče nositi 
takšno težo v vsem tem soncu. Vse 
te njihove ogrlice, zapestnice in 
prelepe ščite, ki imajo tradicionalni 
pomen, lahko kupite precej 

Piše: Renata Natek 

skomercializirane po vseh večjih 
središčih. Imajo tudi svoje posebne 
plese, ki jih plešejo vsi člani pleme-
na. Zal, so mnogi med njimi že 
oropani prave vrednosti in kažejo 
le žalostno stran njihovega bednega 
življenja. O Masaih so bile in bodo 
napisane knjige, zato jaz nikakor 
nisem pristojna, niti nimam 
znanja, da vam povem kaj več, 
vendar ko mi je bila dana možnost, 
da sem z njimi, sem se odločila da 
bom, pa naj bo še tako nenavadno. 

Z mojo japonsko prijateljico na-
ju je vodič popeljal do vasi 
KARUYUMA in naju predstavil 
glavi plemena. Ze pred odhodom 
sva dobili napotke, kako naj se ob-
našava in kakšno naj bo najino ve-
denje. Vodič je povedal še nekatere 
stvari, ki so nama bile vodilo v teh 
štirih dneh. Danes, ko obujam spo-
mine, mi je jasno, zakaj naju je 
vedno znova spraševal, če si resnič-
no želiva te avanture. 

V tem obodbju sem doživela, da 
je lahko borih 4 dni strašansko dol-
ga doba in da si jih ne bi več želela. 
Masai so ljudje, ki goste sprejmejo 
ponosno in z vsem čarom, ki ga 
premorejo, s tem pa postanejo 
njihova last, vsaj za čas, ko si na 
njihovem ozemlju. Po prihodu sva 
dobili svojo manyattas, najin dom 
v teh štirih dneh. Poglavar pa je de-
jal, da še nikoli na njihovi zemlji ni 
bilo belega človeka te vrste in poka-
zal na mojo japonsko prijateljico. 
Kanja, najin vodič je po dogovoru 
s poglavarjem kmalu zapustil vas in 
naju prepustil usodi. Povedal nama 
je, da nikakor ne smeva fotografi-
rati ali pričeti komunicirati, skrat-
ka bili sva v njihovi lasti. Prisiljena 
sem bila, da v teh nekaj tednih vsaj 
malo spoznam njihov jezik. 

Se nadaljuje 

skoraj odtrgal nahrb tn ik , ko 
sem nemočno bingljal na 
llksni vrvi. 

Sedaj mi tudi počasi po-
staja j asno , zakaj j e j u ž n a 
stena Lhotseja še nepreple-
zana in nekateri celo pravijo, 
d a j e to problem leta 2000!. 

Zaenkra t smo še vsi živi! 
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Zaenkrat smo še živi 
ostalo. Le kol ikokrat nam bo 
te še uspelo. 

Tudi mene j e včeraj po-
novno neka jkra t zasulo, ko 
smo se prebijali proti mestu, 
kjer bo stal naš T 2. Popoldan 
smo sicer to mesto, okrog 
6600 metrov visoko, dosegli, 
a v r e m e j e bilo tako slabo, da 
smo moral i takoj obrnit i . Še 
tako mi j e eden od plazov 

PLAZOVI 

N a d meno j se pr ikaže 
ogromen bel oblak in vsi se 
s t isnemo o b vrv. ed ino o p o r o 
v tem divjem in brezkom-
promisnem svetu. Če vrv 
popusti , ni več nobene rešit-
ve. 

Tak j e pribl ižno prizor, ko 
se s težkimi nahrbtniki 
v z p e n j a m o proti taboru ena 
(TI) , med tem ko vzt ra jno 
sneži in se preko nas pode 

Piše: Ivč Kotnik 

oblaki snežnega prahu, ki ga 
povzročajo številni plazovi, 
ki drve po plaznici le korak 
od nas. Največj i nas s svojim 
robom dosežejo in takrat 
nemočni obvis imo na vrvi. 
Snežni prah se zažira vame, 
pri vsaki na jman j š i luknjici 
sili v telo in ga maši. T o so 
zelo nepri jetni občutki , ki pa 

•se j im žal ni mogoče ogniti. 
Da bi le ne bilo hujše, na to 
b o m o d o m a hitro pozabili . 

T u k a j je še prava zima. 
mraz sega človeku do kosti in 
še v šotoru baznega tabora se 
koma j ogre jem, v steni iz 

ledu in k a m e n j a pa je to se-
veda veliko težje. 

Tabo r ena j e stisnjen pod 
mogočne previse dal jnogle-
da. zelo s t rmega dela stene in 
je popo lnoma varen, pa če-
prav le neka j metrov stran 
drvijo v globino mogočni 
plazovi, ki s svojimi oblaki 
zakri jejo celo steno. 

Kako mogočna in zastra-
šujoča glasba je to. človeku 
se zažre do kosti in ver je tno 
j e ne more n ikdar več poza-
biti. To so s imfoni je konca. 
Če te u jamejo , ti ni rešitve! 

Nejca je plaz odtrgal od 
vrvi in le čudež ga je rešil, 
sreča nas še vedno spremlja . 

Kako j o b o m o še potre-
bovali. se šele sedaj prav 
zavedam, ko visim na fiksni 
vrvi tik pod šotori, ki stoje že 
preko 6000 metrov visoko in 
me ogromen nahrb tn ik ne-
usmiljeno tišči v globino. 

Ledeniška morena , ki nas 
vodi pod steno, je u t ru ja-
joča in dolgočasna, to pra-
vzaprav opazim šele, ko se 
pozno popoldan popo lnoma 
dotolčen vračam nazaj v 
bazo, ki j e v teh t renutkih 
najlepši prostorček pod 
soncem, pa čeprav je zasne-
žen in hladen. 

V r e m e j e še zelo nestabil-
no. sicer pa smo zgodnji , 
dnevi bodo vedno daljši in 
tudi t empera tu ra se mora 
dvigniti. T a k o b o m o lažje 
bojevali bi tko s to mogočno 
goro! 

A izgledi so vedno slabši. 
Vse nas lednje dni nas goni 
slabo vreme in plazovi so 
naši stalni spremljevalci , a s e 
jih nekako vedno bolj boji-
mo, saj j e pot reben le eden 
dovolj velik, pa bo po nas. 

Ravno danes se j e utrgal 
tako velik plaz. da je zasul 
celotno moreno , po kateri 
hodimo pod steno in za to 
pot r ab imo skora j eno uro. 
Pet naših fantov, ki so bili na 
poli proti T l. je zasulo, za-
gledali smo j ih šele čez neka j 
minut, ko s e j e oblak snega 
umiril. Vsi so bili le hudo 
prestrašeni in de lno zasuti. 
Tudi sam sem opazoval ta 
ogromen plaz. k i j e drvel si-
cer m i m o naših fantov in j ih 
na srečo zadel le s svojim 
robom, ki ni bil usoden. Vi-
del sem tudi. kako so fant je 
še neka j časa bežali in potem 
poskakalK/.a ogromen ledeni 

blok. ki j ih j e v g lavnem 
skril. Navi ja l sem zanje , kajti 
kaj drugega mi tudi ni pre-

strma, strah vzbujajoča stena 



Očiščevalna akcija v Paki 

Vsakdo, ki se pelje iz Velenja 
proti Slovenj Gradcu, si ogleda 
tudi Pako. Vendar pa podoba tega 
kraja ni najbolj prijetna. Doklerje 
reka Paka regulirana, je slika še 
kar zadovoljiva, toda kakor hitro 
pridemo naprej od » Vemonta«, se 
zgrozimo, ko zagledamo »cveto-
če« grmičevje na obeh straneh 
naše reke. Cvetoče od polivinila-
stih vrečk in druge nesnage. 

Tudi letos smo se mladinci 
krajevne skupnosti Paka odločili 
za očiščevalno akcijo. Paki bi radi 
vrnili tisti videz, ki ga j e imela 
nekoč. Takšno, da smo se v njej 
lahko celo kopali. K sodelovanju 
smo povabili še mladince iz tozda 
rudarski praktični pouk Rudar-
skega šolskega "centra. Gorenja 
tozd Promet in Servis in jame 
Škale. Bili smo prepričani, da bo 
naša Paka očiščena brez težav, v 
prijetnem vzdušju. Seveda pa 
smo računali na pomoč tudi 
ostalih krajanov, saj so nam po-
moč obljubili. 

Ampak, kako zelo smo se ušteli! 
V času, ko smo se zbirali pred 

osnovno šolo v Paki, nas ic bilo 
toliko, da bi nas lahko na prste 
prešteli. Res, bila je nedelja in kdo 
v nedeljo raje ne spi tja do desete 
ure! Toda dogovor je dogovor. \ 
kaj. ko se ga skoraj nihče ni držal! 
Do pol devetih smo se zbrali vsi. ki 
smo imeli namen čistiti. Bili smo 
mladinci krajevne skupnosti, od 
povabljenih pa so se očiščevalne 
akcije udeležili le mladi iz tozda 
Rudarski praktični pouk. Med 
nami pa sta bila tudi dva krajana 
naše krajevne skupnosti.-Dva. od 
precejšnjega števila prebivalcev v 
naši krajevni skupnosti. 

Razdelili smo se v dve skupini. 
Prva skupina je čistila obrežje 
Pake od šole do gostilne Herlah. 
druga pa v nasprotni smeri do 
Hudovernika. Obe skupini sta 
zaključili z delom do trinajstih. 

Delo ni bilo enostavno, vendar 
smo bili ob zaključku akcije za-
dovoljni saj smo opravili koristno 
delo tako sebi kot tudi tistim, ki se 
akcije niso udeležili. Sprašujemo 
se, zakaj seje niso udeležili. Tisti, 
ki živijo v vrhovih, so si najbrž 
mislili, zakaj bi oni čistili, če ne 

Pri delu smo bili osamljeni 
onesnažujejo. Te še nekako razu-
memo. Ampak veliko je takšnih, 
ki živijo v neposredni bližini reke. 
Le kakšen je njihov izgovor? 

Mladinci, ki smo čistili Pako, 
smo bili kar nekoliko v neprije-
tnem položaju. Povabljenih iz 
RPP je bilo namreč skorajda več 
kot pa nas. Čeprav nam je bila 
obljubljena pomoč krajevne sku-

pnosti, predvsem krajevne kon-
ference SZDL. te ni bilo 

Krajani! Običajno samo kriti-
zirate mladino. Pa bi bilo bolj 
prav. če bi ji bili ob takšnih akcijah 
v vzgled in bi se skupaj lotili nalog. 

Osnovna organizacija ZSMS 
Velenje Paka 

Jezikovno razsodišče (20) 

Jezikovno barbarstvo v 
strokovnem časopisu 

ČASOPIS ZA KRITIKO 
ZNANOSTI je posvetil številko 
37-38 (1980) »Politekonomskim 
problemom sodobnih migracij« 
(po slovensko »političnogospo-
darskim vprašanjem sodobnih 
selitev); ponekod v številki se 
dobesedno megli od najrazlič-
nejših jezikovnih nesnažnosti. 
Nekaj primerov: 

»Če gledamo izvoze delovne 
sile pa je pojav nekaterih dol-
goročnih negativnih posledic 
(OECD 1976) v zadnjih letih 
pripeljal v deželah emigracije do 
uvajanja različnih političnih 
ukrepov, z namenom ustavitve 
nekontroliranega izvoza delo-
vne sile in z namenom zavaro-
vanja delodajalcev proti odha-
janju delavcev« (str. 6). »Pogoj 
za pojav mednarodnega migra-
cijskega jedra se nahajajo v ne-
enaki stopnji razvoja dežel iz-
voza in uvoza dela« (str. 12). 
»Eden del slovenske kvalifici-
rane delovne sile odšel je na za-
časno delo v tujino.« »Ti nas 
pristopi tudi vpeljujejo v osno-
vne načine reševanja tipično 
imigrantske situacije, vJcakšni se 
nahaja Slovenija, in podajajo 
optimalne strategije za nadalj-
nje ukrepe...« (str. 300). Itd. itd. 

Jezikovno razsodišče je o 
prenekateri jezikovni pregrehi 

te vrste že izreklo sodbo. npr. v 
zvezi z znamenitim listkom iz 
Kanditove bonboniere; zdaj pa 
se je pravi cvetober podobne 
slovenščine nabral v resnem 
strokovnem časopisu, ki ga na 
Slovenskem izdaja »Univerzite-
tna konferenca Zveze sociali-
stične mladine Slovenije Ljub-
ljana in Maribor«, v njegovem 
uredništvu in svetu pa sedi vrsta 
bolj ali manj znanih mlajših 
kulturnih in znanstvenih delav-
cev — vsi so na ovitku tudi po-

. imensko zapisani. — Vsem in 
povrhu še Kulturni skupnosti 
Slovenije predlagamo, naj resno 
pretehtajo dostojnost, razumlji-
vost in s tem smiselnost takšnega 
javnega pisanja, ob tem pa iz-
merijo razsežnosti cinizma, ka-
kršen se s takšnim odnosom do 
slovenske besede kaže že v 
osrčju najtehtnejše slovenske 
misli! 

Razsodišče vabi posameznike, 
društva, organizacije in vse dru-
ge, ki jim ni vseeno, kako Slo-
venci govorimo in pišemo, naj 
predloge in pobude za boljše je-
zikovno izražanje pošiljajo na 
naslov: Sekcija za slovenščino v 
javnosti, Jezikovno razsodišče, 
RK SZDL Slovenije, 61000 
Ljubljana, Komenskega 7. 

Dober slovenski jezik naj bo 
naša skupna skrb! 

raznični dnevi 

Osrednja slovesnost v Mozirju 
Osredn ja slovesnost ob 

dnevu O F . m e d n a r o d n e m 
delavskem prazniku l . m a j u 
in ob 40-letnici vstaje jugo-
slovanskih na rodov in na-
rodnosti bo v mozirski občini 
danes o b 18. uri v dvorani 
kul turnega d o m a v Mozir ju. 
Prireditelji bodo pripravili 
bogat kul turni spored, ude-
leženci pa bodo med slove-
snostjo pozdravili tudi le-
tošnjo lokalno štafeto mla-
dosti, ki bo tuka j končala 
svojo pot po Zadrečki in 
Savinjski dolini. 

Na slovesnosti bodo med 
drugim podelili tudi številna 
odličja zveze sindikatov in 
socialistične zveze ter drža-
vna odl ikovanja . 

Red dela s s rebrnim ven-
cem bodo prejeli: V E R O -
NIKA F U Ž I R za uspehe v 
delovni organizacij i in v 
d ružbenopol i t i čnem delu; 
J U L K A J O V A N za priza-
devno delo na področju sa-
mouprav l j an j a in v družbe-
nopol i t ičnem delu; KRI-
S T I N A P O Č I V A V Š E K za 
izredne uspehe pri opravl ja-
nju delovnih nalog: F R A N C 
P O G E L Š E K za dolgoletno 
delo v ribištvu in lovstvu; 
J O Ž E F P R E S E Č N I K za 
poglobl jeno delo v samo-
upravnih organih in uspešno 
oprav l jan je delovnih nalog; 
dr. F R A N C Š I R K O za pri-
zadevno delo na področju 
zdravstva1 in za d ružbena 

pr izadevanja ; A L E K S A N -
DER V I D E Č N I K za 
dosežene rezultate na pod-
ročju zbiranja kul turne 
dediščine, razvoja infor-
mativne dejavnost i in 
aktivnosti v d ružbenopol i -
tičnih organizaci jah in AN-
T O N V R H O V N I K za vse-
stransko uspešno prizade-
vanje na ekonomskem in 
družbenopol i t i čnem pod-
ročju. 

Meda l jo zaslug za narod 
bo prejela J O Ž E F A RA-
K U N za pr izadevno delo v 
organizaciji žena zadružnic 
in uspešno delegatsko de-
lovanje. 

Pretekli petek zvečer so v združenih organizacijah sozda Rek Velenje preizkusili obrambno varnostno 
pripravljenost vseh struktur splošnega ljudskega odpora in družbene samozaščite. Preizkus je pokazal visoko 
stopnjo mobilizacijske pripravljenosti, saj so se enote NZ in CZ skupaj s komiteji in odbori za SLO in DS 
zbrale pred predvidenim časom. Med vajo so posebne enote preiskale dno hladilnega stolpa. (Foto: L. O.) 

Skupščina občine Velenje 

Odgovori na delegatska vprašanja 
Iz tajništva skupščine občine Velenje sme prejeli za objavo odgovore 

na vprašanja, ki so jih zastavili delegati na sejah zborov občinske skup-
ščine Velenje 6. in 31. marca 1981. 

DELEGAT KOC VELENJE: 
»Vzdrževalci komunalnih naprav se 

pri upravljanju, predvsem pa pri 
vzdrževanju in popravljanju komu-
nalnih naprav v KS Šalek—Gorici 
srečujemo z resnimi težavami, ker del 
zemljišča, ki je še last Janežiča, ni od-
kupljen in tam niso v celoti zgrajene 
komunalne naprave. Pred kratkim je 
tu prišlo do okvare na vodovodu, ki 
napaja celotno sosesko, okvara pa je 
bila le deno odpravljena in še to z 
zakasnitvijo, ker lastnik ne dovoli od-
kopavanja, vodovod pa poteka po 
njegovem zemljišču. Če se zadeva ta-
koj ne uredi, bo v kratkem verjtno 
ponovno prišlo do okvare. Vsi dose-
danji razgovori z lastnikom Janežičem 
pa niso bili uspešni; izgovarja se na 
postopek pri sodišču ter ne dovoljuje 
nikakršnega posega v zemljišče. 

Tudi s stališča prometne varnosti je 
potrebno zadevo takoj urediti, saj se 
pločnik, ki poteka ob cesti Veljka 
Vlahoviča. prav na tem delu nenado-
ma konča in številni pešci morajo sto-
pati na cesto, ki pa je zelo prometna. 

Zahtevamo, da se preveri postopek 
odkupa zemljišča in pojasni, zakaj 
zadeva že ni urejena.« 

ODGOVOR ODDELKA ZA GO-
SPODARSTVO SKUPŠČINE OB-
ČINE VELENJE: 

V »uradnem vestniku občine Vele-
nje«, A. 4. z dne 28/4-1979 je bil ob-
javljen odlok o določitvi zemljišča, ki je 
namenjeno za kompleksno gradnjo na 
območju gradbenega okoliša Salek 
—Gorica, s katerim je prenehala las-
tninska pravica dosedanjemu lastniku 
Jožetu Janežiču. 

Za nadaljevanje prostopka potre-
buje premoženjsko pravna služba 
predlog za odvzem zemljišča iz upo-
rabe, ki gamora seveda vložiti SKIS ali 
pa stavbno zemljiška skupnost kot 
naslednica odbora za urejanje in od-
dajanje stavbnih zemljišč. 

Kljub urgenci takega predloga do 
sedaj premoženjsko pravna služba še 
ni prejela. 

Predstavnik KOC bo moral dele-
gatsko vprašanje postavili na seji 
skupščine SKIS ali pa na seji občinske 
stavbno zemljiške skupnosti. 

Pripominjamo, da teče pri temelj-
nem sodišču Celje — enoti Velenje 
pravdni postopek v zvezi s tožbo Jožeta 
Janežiča zoper SKIS na izpolnitev 

pogodbe z dne 26/8-1976 in da verje-
• tno SKIS čaka na izid pravde. 

DELEGACIJE KRAJEVNE SKU-
PNOSTI TOPOLŠICA: 

»Zbor občanov zaselka ožja To-
polšica in zbor občanov zaselka Lajše 
sta 25.2. 1981 in 1.3. 1981 obravnavala 
nedavne odločitve Geodetske uprave, 
da se manjše število hiš 
v krajevni skupnosti Topolšica 
priključi h krajevni skupnosti 
Skorno-Florjan oz. Ravne pri Šošta-
nju. Zbora občanov sta izrazila mne-
nje. daje takšen postopek nerazumljiv, 
ker gre za spremembe za občane, ki so 
dolgo časa, 30 let. živeli v krajevni 
skupnosti Topolšica, in nesamoupra-
ven, ker se ti krajani s sklepom ne 
strinjajo. 

Svet krajevne skupnosti Topolšicaje 
na svoji seji 5. 3. 1981 zahteval od de-
legacije za /bor krajevnih skupnosti, 
da poda naslednje delegatsko vpraša-
nje: kdo je pooblaščen, da izdaja tak-
šne odločitve mimo samoupravnih 
organov in brez soglasja krajevne 
skupnosti? Menimo, daje v času gra-
ditve .sistema, ki ima za svojo osnovo 
usklajevanje samoupravnih interesov, 
nujno upoštevati tudi intereseobčanov 
samih,« 

ODGOVOR GEODETSKE UPRA-
VE SKUPŠČINE OBČINE VELE-
NJE: 

Na vprašanje krajevne skupnosti 
Topolšica. kdoje pooblaščen da izdaja 
sklepe o preštevilčenju hišne številke, 
dajemo sledeče pojasnilo: 

V letu 1980 so bili sprejeti naslednji 
predpisi: 

— zakon o imenovanju in evidenti-
ranju naselij. ulic in stavb (Ur. list SRS. 
št. 5/80). 

— pravilnik o določanju imen na-
selij in ulic. ter označevanju naselij, 
ulic in stavb (Uradni list SRS. št. 
11/80). 

— navodilo o evidentiranju območij 
teritorialnih enot in hišnih številk 
(Uradni list SRS. št. 11/80), ter 

— odredba o pisavi zemljepisnih 
imen v načrtih in kartah na narod-
nostno mešanih območjih v SRS (Ur. 
list SRS. št. 11/80). 

Vsi ti predpisi dajejo geodetski 
upravni službi pristojnosti in ji nala-
gajo. da to področje upravne deja-
vnosti temeljito uredi. Zaradi bližajo-
čega se roka o popisu prebivalstva je 

naša geodetska uprava morala na 
osnovi prej navedenih predpisov v letu 
1980 pregledati in urediti vrsto del, kot 
na primer na terenu evidentirati vsako 
stavbo, pregledati njeno hišno številko 
in jo uvrstiti v pripadajoče naselje. 
Vrsta del. kot na primer označitve 
posameznih naselij na terenu, prešte-
vilčenje posameznih naselij pa nas še 
čaka. Jasno pa je. da smo pri tem pre-
gledu ugotovili vrsto nepravilnosti, saj 
so se hišne številke v preteklosti do-
deljevale celo po želji uporabnika hiše. 

Razumljivo je. da smo do predpi-
sanega roka izvedli samo tiste nujne 
primere, ki smo jih morali izvršiti po 
uradni dolžnosti. Sedaj pa bomo v 
prihodnje pri razreševanju teh zadev 
tesno sodelovali z vsako KSA. V kon-
kretnem primeru smo ugotovili, da po 
obstoječem statističnem katastru, ka-
terega uzakonja republiški zakon in 
katerega do 30. 6. 1981 tudi ni mogoče 
menjati, tri hiše v naselju Topolšica 
niso pravilno označene. Dve bi morali 
imeti numeracijo Ravne in ena Sv. 
Florjan pri Šoštanju. Izrecno pa po-

. udarjamo, da te hišne številke še naprej 
spadajo v KS Topolšica. Seveda razu-
memo tudi nevoljo občanov, da bodo 
morali osebne dokumente zaradi 
spremembe numeracije hišne številke 
dopolniti. 

Ko bo prenehal veljati »Odlok o 
začasni ustavitvi izvajanja sprememb 
v območjih občin, krajevnih skupnosti, 
naselij in ulic ter sprememb v oštevil-
čenju hiš«. (Ur. listSRS.št. 33/79). toje 
30.6.1981, pa bo mogoče po posebnem 
postopku spreminjati tudi meje nase-
lij, jih na novo ustanavljati in podobno, 
pri tem bo seveda imela krajevna sa-
mouprava odločujoče stališče.« 

SMUČIŠČE ŠALEK: 
12. in 13. 1. 1981 
14.. 15. in 16. I. 
17. in 18. 1. 
od 19. do 23. 1. 
24. in 25. I. 
26. in 27. 1. 
28. in 29. 1. 
30, I. 
SMUČIŠČE ZAVODNJE: 
30. 12. 1980. 1. in 2r 1. 1981 
3. in 4. 1. 
5. I. do 10. 1. 
1 1 . 1 . 
12. I. do 16. I. 
17. I. - 18. I. 
19. I. - 24. 1. 

DELEGAT KRAJEVNE SKUPNO-
STI VELENJE-ŠMARTNO IVAN 
ŠTAJNER 

Za ureditev vlečnice in smučišča v 
Šaleku je bilo namenjenih veliko 
sredstev in opravljenih mnogo udar-
niških ur. V letošnjem letu. ko so mo-
žnosti za polno izkoriščenost teh ob-
jektov. pa žičnica velikokrat ne obra-
tuje. Zakaj tako? Isto velja za žičnico v 
Zavod nji! 

ODGOVOR ZVEZE TELESNO-
KULTURNIH ORGANIZACIJ OB-
ČINE VELENJE: 

Vlečnica v Zavodnji je pričela ob-
ratovati 30. 12. 1980 in je redno obra-
tovala do 24. 1. 1981. Zaradi zelo 
majhnega števila smučarjev je tega dne 
prenehala obratovati. Ponovno smo 
odprlismučišče28. 1.1981. vendar tudi 
ni bilo obiska (štirje smučarji v dveh 
dneh), zato vlečnica ponovno ni ob-
ratovala. V februarju pa snežne raz-
mere niso več dopuščale varno vožnjo. 
Vlečnica v Šaleku je pričela obratovati 
12. 1. 1981 in je obratovala do 30. 1. 
1981. ko smo prenehali z obratova-
njem zaradi okvare reduktorja (po-
treben je uvoz rezervnega dela). 

Kljub dobrim zimskim pogojem v 
letošnjem letu na smučišču v Šaleku ni 
bilo dovolj snega za x a r n o vožnjo, 
tako. da smo morali štirikrat v enem 
mesecu dodatno snežiti s topom za 
umetno sneženje. Stroški enega sne-
ženja znašajo cca I l.OOO.OOdin. Obisk 
na obeh smučiščih je bila kljub snegu 
in podaljšanim šolskim počitnicam 
zelo skromen, (prilagamo specifikaci-
jo obiska — prodanih kart po dnevih), 
čeprav so karte dosti cenejše kot na 
ostalih smučarskih središčih. 

• poskusno 
poprečno 
poprečno 
poprečno 
poprečno 
poprečno 
poprečno 
poprečno 

obratovanje 
50 smučarjev 
60 smučarjev 
15 smučarjev 
10 smučarjev 
8 smučarjev 

12 smučarjev 
10 smučarjev 

dnevno 
dnevno 
dnevno 
dnevno 
dnevno 
dnevno 
dnevno 

Smučišče je bilo odprto 28. 
vlečnica ni obratovala. 

— poskusno obratovanje 
— poprečno 20 smučarjev dnevno 
— šola v naravi KDK Šoštanj 
— poprečno 50 smučarjev dnevno 
— poprečno 40 smučarjev dnevno 
— poprečno 60 smučarjev dnevno 
— poprečno 10 smučarjev dnevno 

I 29. 1. Zaradi premajhnega obiska smučarjev 

Stroški vzdrževanja obeh vlečnic v sezoni 1980/1981 so: 
električna energija 
zavarovanje 
ure delavcev 
popravila (stikal, vzmeti, pre-
gled in popravila elektro naprav 
v Šaleku in Zavodnji) 

32.451.70 din 
1.411,00 din 

224.775,05 din 

52.500,95 din 
SKUPAJ STROŠKI 311.138,70 din 
Stroški 
dohodek od prodanih kart 311.138,70 din 

138.020.00 din 
razlika v M - 173.118,70 din 

Nastalo izgubo je pokrila zveza te-
lesnokulturnih organizacij občine Ve-
lenje iz svoje redne dejavnosti iz na-
slova »vzdrževanje objektov«. 

Smučišče v Saleku ni obratovalo do 
12. 1. 1981. ker smo kot izvajalci žič-
niških uslug dolžni upoštevati določila 
zakona o žičnicah in omogočiti varno 
vožnjo z vlečnico ter redno vzdrževa-
nje smučišč in naprav. 

Zgornja tretjina smučišča v Šaleku 
je bila povsem kopna, ker je sneg padel 
ob nizkih temperaturah in še to z ve-
trom. Za sneženje se v decembru nismo 
odločili zaradi vključevanja telesne 
kulture v stabilizacijska prizadeva-
nja.« 
Delegat krajevne skupnosti Velenje — 
Stara vas: 

•>l. Ali je namen parka v Stari vasi 
spremenjen (za igranje nogometa sta-
novalcev iz samskega doma REK-A); 
če ni, potem vprašamo, kdo bo zago-
tovil red, ker se uničujejo okrasni na-
sadi. 

2. Ugotavljamo, da spomladansko 
čiščenje cest ni ureieno, ali bo komu-
nalni inšpektor ukrepal (steklo na ce-
sti. sol, pesek itd. )?Zaradi tega se lahko 
povzročajo hude prometne nesreče. 

Mislimo, da bi ta strošek bil manjši, 
kot da bi čistili kanalizacijo ali se izo-
gnili prometnim nesrečam.« 
Odgovor oddelka za gospodarstvo — 
inšpekcijske službe skupščine občine 
Velenje: 

1. Namembnost parka v Stari vasi ni 
spremenjena in le-ta služi oz. naj bi 
služila prvotnemu namenu. 

Da se igra nogojnet po zelenicah in 
da se uničujejo okrasni nasadi ni pri-
mer samo v parku, temveč se to dogaja 
tudi na nekaterih drugih javnih mes-
tnih površinah. 

V zvezi z urejenostjo okolja je bil 19. 
3. 1981 sestanek (sklicatelj SKIS) s 
predsedniki svetov KS in drugimi od-
govornimi dejavniki v občini. 

Na podlagi razprav in prisotne 

problematike na tem področju je iz-
vršni svet imenoval poseben koordi-
nacijski odbor, ki bo sprejel akcijski 
program za urejanje okolja in odpravo 
ugotovljenih nepravilnosti. Za uresni-
čitev tega programa bodo odgovorne 
vse krajevne skupnosti, hišni sveti, 
OZD in drugi dejavniki. 

Ponovno razmišljamo o ustanovit-
vi občinske straže (komunalni straža-
iji), ki bi skrbela za urejenost okolja in 
ukrepali skladno z odloki na kraju sa-
memem. 

Bolj kot doslej se morajo v razreše-
vanje posameznih problemov vklju-
čevati organi posamezne KS, saj so 
le-ti prvi odgovorni oz. so odgovorni za 
stanje, tudi na področju urejanja oko-
lja v lastni KS. 

Za konkreten primer igranja nogo-
meta bo potreben ustrezen razgovor z 
vodstvom samskih domov, da zagoto-
vijo za stanovalce samskih domov 
potrebne površine za rekreacijo. 

2. Delegacija KS Stara vas je točno 
ugotovila, da spomladansko čiščenje 
cest ni zadovoljivo oz., da se še ni pri-
čelo v času. ko je bilo oblikovano de-
legatsko vprašanje. 

Izvajalec teh del. KOC Velenje, je 
začel čistiti cestne površine sicer ne-
koliko pozno zaradi tega, ker ni imel 
pravočasno na razpolago specialnega 
vozila za strojno čiščenje peska in 
drugih odpadkov. V začetku aprila pa 
so pričeli intenzivno čistiti cestne po-
vršine na območju Velenja in Šoštanja. 
Prav tako je KOC opral tiste cestne 
površine, ki so bile predhodno očišče-
ne. Skupno lahko ugotovimo, da seje 
stanje na tem področju vendarle bi-
stveno uredilo. Skladno s programom 
pa čiščenje cestnih površin še nadalje 
poteka. . 

Komunalni inšpektor je in bo 
ustrezno ukrepal, če ne bodo površine 
dobro očiščene. V bodoče želimo, da so 
delegatska vprašanja manj splošna v 
cilju, da lahko posamezni primer hi-
treje in konkretneje razrešimo. 



Novinarski krožek na OŠ Anton Aškerc Velenje 

Prosvetno društvo Šentilj Mladinci na osnovi šoli bratov Letonje 

Mladinci z osnovne šole bratov Letonje so uspešno nastopili na „NaJi besedi 81" 

Za delo nimajo 
primernih prostorov 

V krajevni skupnosti Šen-
tilj je kulturno življenje kra-
janov dokaj razgibano in pe-
stro. Zanj skrbi tamkajšnje 
prosvetno društvo. 

Prosvetno društvo Eno-
tnost Šentilj ima že dolgo-
letno tradicijo. Danes je vanj 
včlanjenih okoli 230 kraja-
nov. Skoraj ni prireditve ali 
proslave, kjer ne bi svojega 
deleža prispevali tudi šen-
tiljski kulturniki. V društvu 
deluje več sekcij. Moški trio 
je bil še pred dobrim letom 
dni oktet, vendar je zaradi 
nekaterih nesoglasij razpa-
del. Zatem so kulturniki 
ustanovili instrumentalni 
ansambel. Pri društvu delu-
jeta še otroška folklorna 
skupina in otroški pevski 
zbor. Najbolj prizadevna je 
dramska skupina, ki vsako 
leto naštudira vsaj eno od-
rsko delo. Skupina šteje 15 
članov. Lani so gledališčniki 
Šentilja uprizorili Partljiee-
vo delo »Ščuke pa ni« in 
igrico »Bosa v parku«. Z 
njima so se najprej predsta-
vili domačemu občinstvu, 
gostovali pa so tudi po ne-
katerih krajevnih skupnostih 
velenjske občine. Povsod jih 
je občinstvo z navdušenjem 
sprejelo. »Člani prosvetnega 
društva Enotnost smo v lan-
skem letu pripravili »Veseli 
večer,« na katerem je sode-
lovalo šest skupin kulturnih 
društev iz občine. Ob po-
membnejših praznikih smo 
pripravili proslave, čez vse 
leto pa organizirali gostova-
nja drugih kulturnih skupin,« 
je povedal predsednik pro-
svetnega društva Branko 
Ocepek. 

V tako majhni in raztre-
seni krajevni skupnosti je 
sodelovanje med družbeno-
političnimi organizacijami in 
ostalimi društvi nujno. Zato 
so šentiljski kulturniki na-
menili vso pozornost prav 
temu.-Zelo dobro so v minu-
lem letu sodelovali s člani 
osnovne organizacije 
Z S M S . krajevno skupnostjo 
in tamkajšnjo podružnično 
šolo. 

Brez težav, takšnih ali 
drugačnih, ne gre. Največja, 
ki jih tare že nekaj let, je dom 
družbenopolitičnih organi-
zacij. Dom je že zelo star in ni 
primeren niti za vaje. Dru-
štvo torej nima ustreznih 
prostorov za, svoje delo. 
»Naša želja, da bi zgradili 
nov dom, družbenopolitičnih 
organizacij, v katerem bi 
našli svoje prostore tudi mi, 
so že stare. V srednjeročnih 
smernicah razvoja krajevne 
skupnosti Šentilj je predvi-
dena gradnja novega, vendar 
zbrana sredstva nikakor ne 
bodo zadoščala. V KS smo se 

zato odločili, da ga bomo 
obnovili. Z deli naj bi pričeli 
leta 1982. Prav gotovo se 
bomo vključili v akcijo vsi 
člani s prostovoljnim delom 
in tudi drugače, saj bomo le 
tako lahko našo dejavnost v 
prihodnje še povečali in po-
pestili,« je poudaril Branko 
Ocepek. Druga težava je 

Predsednik društva Branko Oce-
pek 

članstvo. Krajani se sicer 
vključujejo v dejavnost dru-
štva, vendar premalo 
mladine. Pa tudi ti, ki so že 
včlanjeni, niso najbolj priza-
devni. Večina članov je doma 
z velikih kmetij in jih delo na 
zemlji krepko zaposluje. 
Zato je tudi dejavnost pro-
svetnega društva Šentilj 
mnogo boljša v zimskem kot 
pa v poletnem času. Poleg 
naštetih težav jim primanj-
kuje še denarja za osnovno 
dejavnost. Kostimi in scene 
za odrske prireditve so zelo 
stari in skoraj neuporabni. 
»Pomagamo si pač, kolikor si 
lahko. Nekaj denarja nam 
prispeva občinska zveza 
kulturnih organizacij nekaj 
sredstev pa dobimo z gosto-
vanji,« 

Delovni program »Eno-
tnosti« Šentilj za to leto se 
bistveno ne razlikuje od pre-
jšnjega, saj za njegovo razši-
ritev in popestritev nimajo 
niti možnosti. »Trudili se 
bomo po svojih močeh, da bi 
bilo kulturno življenje kra-
janov vsaj takšno kot doslej. 
V tem letu bomo spet pri-
pravili »Veseli večer«, ob 
pomembnejših kulturnih 
praznikih proslave, prizade-
vali si bomo organizirati kar 
največ gostovanj kulturnih 
skupin sosednjih društev. 
Naša dramska skupina bo 
pripravila tudi odrsko delo. V 
sodelovanju z mladinsko or-
ganizacijo smo se v tem letu 
prvič vključili v »Našo bese-
do«. Vso pozornost bomo 
člani prosvetnega društva 
namenili pridobivanju novih 
članov, saj želimo ustanoviti 
večji pevski zbor,« je sklenil 
pogovor predsednik prosve-
tnega društva »Enotnost« 
Branko Ocepek. T. T. 

Zgled dobrega sodelovanja 
Dejavnost mladih je v občini 

Velenje zaživela. To potrjujejo 
njihove delovne akcije in pestri ter 
obsežni delovni programi osnovnih 
organizacij ZSMS. Vsem tistim, ki 
jim delo ne gre najbolje od rok, pa 
so lahko za zgled člani osnovne 
organizacije ZSMS na osnovni šoli 
bratov Letonje v Šmartnem ob Pa-
ki. O delu, težavah in letošnjem 
delovnem porogramu mladih smo 
se pogovarjali s predsednico mla-
dinske organizacije ALENKO 
KOLAR, kulturnim referentom 
JELKO JASlNSKY in mentorico 
SLAVICO PECNIK. 

V mladinske vrste so na šoli 
vključeni le učenci 8. razreda. Delo 
36-članske mladinske organizacije 
vodi in usmerja devetčlansko 
predsedstvo. ,,Program dela 
naredimo takoj na začetku šolskega 
leta, ga temeljito predelamo, 
razdelimo po mesecih, za načrtova-
ne naloge pa zadolžimo posamez-
nike. Mladinci se dobro zavedamo, 
da je program le naš in da ga mora-
mo izpolniti do konca šolskega 
leta. Kako so naloge opravljene, 
oceni naša mentorica," je za uvod 
v logovor povedala predsednica 
Alenka Kolar. 

Poleg delovnega programa imajo 
mladi na šoli izdelan še poseben 
delovni načrt za mladinske ure, na 
katerih uresničujejo nekatere 
načrtovane naloge. Na mladinskih 
urah se člani osnovne organizacije 
ZSMS sestajajo vsako sredo." ,,To 
je tudi nujno, saj na teh urah sproti 
ocenjujemo opravljene naloge in se 
seznanjamo s tistimi, ki nas še 
čakajo. Za mladinske ure pri-
pravljamo razne referate, okrogle 
mi :e ter se pogovorimo o vseh tistih 
stvareh, ki nas najbolj zanimajo. 
Čestokrat pa povabimo na mladin-
ske ure goste, zunanje sodelavce, 
pripravimo z njimi kratek pogovor 
ter jih povprašamo o stvareh, ki s 3 
za nas najpomembnejše. Na 
mladinskih urah se tudi seznanja-
mo z možnostmi nadaljnjega šola-

nja, spoznavamo poklice in jih tuc i 
praktično izvajamo," je nadaljeva-
la Jelka Jašinsky. Takšna oblika 
dela je za marsikaterega člana 
mladinske organizacije še kako 

Alenka Kolar 

dobrodošla, saj mu pomaga pri 
poklicnem odločanju. Do sedaj so 
povabili medse miličnika, kozmeti-
čarko, ob 29. novembru so 
pripravili pogovor z interniranko, 
ob dnevu JLA pa so se pogovarjali 
z vojakom. Sami so pripravili 
pogovor o športni dejavnosti v kra-
jevni skupnosti, o lepem vedenju, 
se seznanili s težavami v kmetijstvu 
na svojem področju in še in še. Po-
leg tega so v delovni program za to 
leto zapisali še več delovnih akcij, 
predvsem očiščevalnih, sodelovali 
bodo pri sprejemu Titove štafete 
ohranjali in negovali tradicije ter 
pridobitve NOB, skrbeli za 
spomenike in spominska obeležja. 
Seveda se bodo po svojih močeh 
vključevali v akcije krajevne skup-
nosti, pionirske organizacije na šo-
li, vestno pa bodo izpolnjevali tudi 
naloge, ki jim jih nalaga občinska 
konferenca ZSMS Velenje. Njihov 
delovni program za to leto je 
resnično zelo zanimiv, pester in 

obsežen. Dela bo do konca 
šolskega leta čez glavo dovolj. 
Prepričani pa so, da bodo izpolnili 
vse naloge, saj jim kljub naporom 
volje do dela ne manjka. 

Toda to je le del dejavnosti mla-
dih na osnovni šoli v Šmartnem ob 
Paki. ,.Osnovna naloga vseh čla-
nov je učenje in skrb za čimboljši 
učni uspeh. Povedati moram še to, 
da je vsak mladinec vključen 
najmanj v dve interesni dejavnosti 
na šoli, precej nas sodeluje v Ka-
juhovi bralni znački, znanje pa si 
nabiramo tudi na raznih tekmova-
njih. Tako se je naša osnovna 
organizacija vključila v akcijo Naš 
klub 81, sodelovali smo na 
tekmovanju ,,Mladost v pesmi, be-
sedi in spretnosti" ter dosegli lepe 
uspehe. Vnete priprave nanj vse od 
začetka šolskega leta so nam 
prinesle drugo mesto v tekmovanju 
znanja, v kulturnem programu pa 
smo bili celo prvi. S svojimi spisi in 

Jelka Jašinsk) 

likovnimi izdelki smo se udeležili še 
natečaja Pohod po poteh XIV. 
divizije na Štajersko. Že več let za-
pored mladinci osnovne šole uspeš-
no sodelujemo v kulturni prireditvi 

Naša beseda. Tudi letos smo se z re-
citalom ,,Prva ljubezen" in igrico 
,,Mala čarovnica, ki ni mogla biti 
zlobna" uvrstili na zaključno pri-
reditev. 

Dela je res veliko, kar težko je 
uskladiti dejavnosti članov in pri 
tem še uspešno delati. Svoje breme 
pa nam nalagajo še šolske obvez-
nosti, ki jih v 8. razredu ni malo," 
je povedala Alenka Kolar. Ravno v 
tem času se člani osnovne or-
ganizacije ZSMS na šoli pripravlja-
jo na nastop v tekmovanjih za Ka-
juhov pokal. Štafeto mladosti, Ku-
rirčkovo torbico in na sprejem 
pionirjev v svoje vrste. Do konca 
šolskega leta pa nameravajo 
pripraviti kolesarsko tekmo, več 
športnih tekmovanj, organizirali pa 
bodo srečanje z mladinci osnovne 
šole Karel Destovnik-Kajuh 
Šoštanj. Načrtujejo pa tudi izdajo 
še kakšnega svojega glasila Koraki. 

Vrlina osnovnošolskih mladincev 
v Šmartnem je tudi tesno sodelova-
nje z družbenopolitičnimi organi-
zacijami in društvi v kraju, še naj-
bolj s kulturniki, borci in društvom 
prijateljev mladine. Poleg tega so 
aktivni podmladek gasilskega dru-
štva, rdečega križa, da o njihovih 
prizadevanjih v sekcijah društva 
Partizan ne govorimo. V zadnjem 
času je zaživelo povezovanje s 
krajevno organizacijo mladih, s ka-
tero so načrtovali tudi nekaj skup-
nih akcij. Ne smemo pa pozabiti še 
na sodelovanje mladih z delovno 
organizacijo , ,Vino". Člani 
mladinske organizacije so vključeni 
v vse organe šolske samouprave, 
sodelujejo pa tudi v akcijah pionir-
ske organizacije na šoli. 

Vendar jim pri uresničevanju 
načrtovanih nalog ne gre gladko. 
Težav imajo kar veliko. Največjih 
je na začetku šolskega leta, saj je 
odbor popolnoma nov. Za razširi-
tev dejavnosti jim zmanjka tudi de-
narja, ki priteka v njihovo blagajno 
le s članarino. 

Tatjana Podgoršek 

šepet breze na partizanskem grobU S pisanjem vodijo kroniko dogajanja na šoli 
ii* hilr, trtnpc v/r»in*> i« KJl̂ , 1 L-î -iI la ."..I i ^ ^ Ko je bilo konec vojne, je bilo 

vsepovsod veliko grobov padlih 
partizanov. 

Bil je lep sončen dan, ko sem se 
sprehaiala po travnikih. Napotila 
sem se proti gozdu. Ko sem bila že 
blizu gozda, sem zagledala majhen 
grob. Nad njim je rasla lepa, bela 
breza. Dolgo sem stala pred gro-
bom in se zamislila. Mislila sem, 
da je tu padel kakšen mlad gotovo 
hraber kurir. Naenkrat pa sem nad 
sabo zaslišala šepet. Breza je šepe-
tala s svojimi listi: ,,Da, tukaj je 
padel mlad in hraber kurir. Vedno 
je hodil mimo mene in vedno je 
tukaj srečeval sovražnike. A zme-
raj se jih je rešil. Bil je veseljak. 
Ko je hodil po svojih poteh, si je 
žvižgal in pel." 

Napeto sem posi.is.uu in vse sem 
si živo predstavljala. Večerilo se je 
že, a od groba se nisem mogla 
premakniti. Breza je še naprej 
šepetala: ,,Mimo mene so hodili 
tudi drugi kurirji, a malokdo je bil 
takšen veseljak. Poznala sem tudi 

izdajalca, ki je izdal tei;;" mladega, 
veselega a hrabrega kurirja. Vedno 

je vedel, kdaj je odšel kurir na pui 
in se skrivaj za drevjem. Včasih 
sem zašepetala, naj pazi nase. A 
on me ni slišal. Veselo je odha-
jal naprej. Nekega dne, ko so 
Nemci izvedeli, da je kurir, so ga 
pričakali v zasedi. Kurir je kot 
vedno veselo žvižgal in pel. Ko je 
prišel do mene so se prikazali 
Nemci. Poskušal je z zvijačo, da bi 
se jih znebil, a zaman. Ozrl se je 
proti gozdu. Nemci so mislili, da 
hoče pobegniti, zato so ga ustrelili. 
Naslednjega dne so prišli partizani 
in pokopali kurirja." 

Breza je umolknila, s svojimi 
vejami se je nagnila nad grob. Od-
šla sem domov. Med potjo sem še 
vedno mislila na hrabrega kurirja. 
Naslednega dne sem se vrnila. S 
sabo sem prinesla rože. Položila 
sem jih na grob. Breza je bila čisto 
tiho. Malo sem postala nato pa 
sem odšla naprej. 

Med vojno je bilo veliko hu-
dega. Z dneva v dan seje prelivala 
kri. 

Irena Dordevič, 6. b. 
oš Miha Pintar-Toledo 

V različne dejavnosti na osnov-
nih šolah so vključeni prav vsi 
učenci. Nekateri celo v dve ali več. 
Te dejavnosti jim pomagajo pri 
razvijanju sposobnosti, marsikdo 
pa z vključevanjem vanje koristno 
preživlja svoj prosti čas. Krožek pa 
lahko precej pripomore pri odlo-
čanju o nadaljnjem šolanju. 

Na osnovni šoli Anton Aškerc 
deluje med izvenšolskimi dejavno-
stimi tudi literarno-novinarski kro-
žek. Vanj se vključujejo učenci že 
od leta 1978. Ker je eden od 
prizadevnejših na šoli, smo se 
odločili, da vam njegovo delo in 
namen pobliže predstavimo. 

,,Na začetku šolskega leta izde-
lamo delovni program, seznanimo 
z njim učence, ki se na osnOvi svo-
jih interesov na nagnjenj vanj 
vključijo. Namen krožka je dviga-
nje kulture ustnega in pisnega izra-
žanja. Učenci naj bi se pri krožku 
naučili obvladati socialne zvrsti 
jezika, od narečja do zbornega 
jezika in jh ustrezno uporabiti v 
govoru.. Člani literarno - novinar-

skega krožka se seznanijo z osnov-
nami novinarskega dela ter spoz-
navajo nekatere oblike sporočanja, 
kot so poročilo, vest, intervju, an-
keta, ocena, dnevnik, potopis in 
reportaža," je pričela pogovor 
mentorica Darinka Kac. Osnovno 
delo krožka pa je tudi razvijanje 
literarne dejavnosti pri učencih, ki 
pišejo pesmi in prozo. 

Letos se je v krožek vključilo 18 
učencev, predvsem s predmetne 
stopnje. Čfani se dobijo vsak 
teden. Na začetku šolskega leta so 
zanj načrtovali 40 ur, vendar so 
teme zelo zanimive, zato bo število 
ur ob koncu še večje. V krožku 
prevladuje skupinsko in posame-
zno delo ter delo v dvojicah. 
,,Delo v krožku smo si 
razdelili na področja. Naloge čla-

nov, mladih novinarjev, je sprem-
ljanje dogodkov na šoli, kulturnih 
in športnih prireditev, obisk zna-
nih osebnosti in še in še. Naši člani 
literarno-novinarskega krožka vse 

to po/orno spremljajo in zapišejo 
ter na ta način vodijo kroniko 

dogajanja na šoli," je nadaljevala 
vodja krožka Neva Hvaleč. 

Do sedaj so mladi novinarji in 
literati spoznali štiri oblike sporo-
čanja, in sicer intervju, dnevnik in 
potopis. Nekaj ur pa so namenili 
obravnavi in oceni pesmi ter prozi 
mladih literatov. Že pri sestavlja-
nju delovnega programa so se člani 
krožka odločili, da bodo sodelo-
vali v v Jugoslovanskih pionirskih 
igrah in ostalih natečajih, ki se 
pojavljajo v mladinskem tisku. 
Svoje prispevke mladi novinarji 
osnovne šole Anton Aškerc 
pošiljajo v Pionirski list, Otrok in 
družina, Pionir ter Naš čas. Patro-
nat nad šolo ima delovna orga-
nizacija Vegrad. Tudi v njihovem 
glasilu so sestavki članov literarno-
novinarskega krožka dokaj pogo-
sti. V zameno za takšno obliko 
sodelovanja pa jim Vegrad omo-
goči vsako leto izdajo številke šol-
skega glasila ,, M ladi veter''. Dejav-
nost teh krožkarjev je torej 
zanimiva in pestra. Da so prt 
opravljanju svojega dela uspešni ir. 

prizadevni, potrjuje tudi priznanje 
za sodelovanje na 10. srečanju 
pionirjev dopisnikov in uredniških 
glasil,1 ki so ga prejeli pred dvema 
letoma. Lansko leto pa se je eden 
od članov krožka udeležil srečanja 
dopisnikov v Trbovljah, kamor ga 
je povabila revija Pionir. 

Še eno nalogo imajo zapisano v 
svojem delovnem programu. Za 
svoje šolsko glasilo Mladi veter 
zbirajo gradivo, ga urejujejo in ob 
koncu šolskega leta tudi izdajo. Ze 
nekaj let zapored pa si mladi novi-
narji dopisujejo s člani novinar-
skega krožka pobratene šole Bruno 
Ivanovič Split. 

Želijo si tudi, da bi kar naj-
večkrat izdali svoje glasilo, vendar 
imajo za to premalo denarja. 
Poleg tega pa jih krepko ovirata 
dvoizmenski pouk in prostorska 
stiska, saj se lahko sestajajo in 
pregledujejo ter ocenjujejo svoje 
prispev ke le v večernih urah. 

T. P. 



Številka 16-17 (578-579) - 24. aprila 1981 Mladi v SLO is51t 

Uspelo tekmovanje Osnovnošolci mozirske občine 

Člani velenjskega atletskega 
kluba so minulo nedeljo sodelovali 
na otvoritvenem mitingu v Novi 
Gorici, Bogdan Makovšek je bil na 
mitingu hoje v Bolgariji, 15 mlajših 
atletov pa je uspešno sodelovalo na 
že 19. tradicionalnem taborniškem 
teku na Muti. 

Prisrčna prireditev na idilični 
gozdni jasi nad Muto je privabila 
kar 600 tekmovalcev iz vseh koncev 
severovzhodne Slovenije, pa tudi 
Varaždina in drugod. Po slovesni 
otvoritvi, na kateri so proslavili 30-
letnico taborniške organizacije v 
Sloveniji in Jugoslaviji, so taborni-
kom Mute podelili zlat javorjev list 

z venci, najvišje jugoslovansko ta-
borniško priznanje. 

Nato so se začeli borbeni teki v 
14 kategorijah. Med pionirji so bili 
Majerič 17, Zidanski 24, med pio-
nirkami Lednikova 6. V konku-
renci starejših pionirjev in pionirk 
sta zmagala Velenjčana Založnik in 
Krenkarjeva, tretji je ml. Laubič, 
deveti pa Debelak. Velenjski atleti 
so dosegli ekipno prvo mesto med 
pionirji, drugo med pionirkami. 
Član Salihovič je bil tretji v teku na 
8250 m dolgi progi, na X. spomin-
skem teku NOB z obmejnega Gra-
dišča. Kot zanimivost teka je treba 
omeniti dvojni nastop Tonke Mar-

kač z Mute, ki je najprej zmagala 
med mlajšimi pionirji, nato pa je 
bila v članski konkurenci na 8 km 
tretja — le nekaj minut zaostala za 
zmagovalko Andrejo Sverc in pre-
hitela starejše tekmovalke in nekaj 
članov ter veteranov. Tonka je sta-
ra 12 let in ima doma že lep kup 
priznanj za teke. Najboljši so bili 
domačini v vseh konkurencah in so 
znova prejeli prehodno zastavico. 
Atletski klub Velenje je bil peti v 
skupni konkurenci. 

OŠ A. Aškerc 

Dobro so se pripravili Veliko znanja in spretnosti 

Srce mi je bilo kot neumno: »A li bomo zmogli? Bomo našli pot? 
Le kakšna bodo vprašanja?« sem se vedno znova spraševala na 
občinskem tekmovanju mladih s področja SLO in DS. Tokrat 
nismo bili med samimi poznanimi. Spraševali smo se, kako so 
pripravljeni mladi iz drugih šol. 

Tik pred startom sem izgubljeno gledalapredse, čakala, dabomo 
slišali tisti odločilni: »Pojdite! Čas je že! »Končno smo slišali tudi 
to. Zagnali smo se. Pot ni bila dolga, tudi vprašanja niso bila težka 
in sploh je bilo vse čudovito, saj smo se znašli tudi na terenu. 
I meh smo startno številko sedem. Na vseh kontrolnih točkah so nam 
zatrjevali, da smo najboljša skupina in da še nobena ni tako dobro 
reševala vprašanja, kot mi. To je bilo res, na petih kontrolnih točkah 
smo skupaj izgubili le osem točk. Ob prihodu na cilj smo bili 
opehani, utrujeni, a srečni in veseli, saj smo poleg dobrih nalog, 
dosegli še najboljši čas. Prešli smov vodstvo. V vodstvu smo ostali vse 
do štartne številke sedemnajst, katero je imela prva ekipa naše šole, 
kije vprašanje rešila stoodstotno, imela pa je tudi boljši čas in ta je 
prešla v vodstvo. 

Po tekmovanju smo čakali na razvrstitev drugih skupin. Bilo 
je mrzlo, zeblo nas je, zato smo se lovili, da bi ogreli premrle ude. 
Najbolj pa nas je ogrela novica, da se bomo lahko peljali z letalom. 
Prvotno je bilo dogovorjeno,da se bo lahko peljala le prva skupina. 
Vožnja z letalom je bila prečudovita. Opazovali smo velenjsko 
pokrajino. Hiše so bile kot škatlice, navdušila pa me je tudi 
modrina velenjskega jezera. Z letalom bi se vozila kar ves dan. 

Počutila sem se svobodno, bolj svobodno kot kdaj koli do 
takrat.Sklenila sem, da bom z vsemi močmi branila svobodo, na-
ravo, ljudi, domovino, neodvisnost... da bom do popolnosti iz-
polnjevala naloge, ki smo jih dolžni izpolnjevati Titu. 

Romana Cafuta 

Erika Jurjevec 

likih težav. Sicer pa smo se 
na to t ekmovanje kar d o b r o 
pripravili. Z uspehom smo 
nadvse zadovoljni . N a tak-
šnih tekmovanj ih bom tudi v 
p r ihodn je rada sodelovala.« 

In katere ekipe so bile v 
Lajšah najbol jše? Med eki-
pami osnovnih šol je prvo 
mesto zasedla prva ekipa 
osnovne šole Miha Pintar 
Toledo. d rugo mesto je 
osvojila nj ihova druga eki-
pa. tretje mesto pa je pripa-
dlo ekipi osnovne šole Anton 
Aškerc. 

Med s rednj imi šolami pa 
sta prvo in d rugo mesto za-
sedli ekipi Gimnaz i j e , na 
tretje mesto pa s e j e uvrstila 
ekipa RSC — tehnična šola. 
Najboljš i ekipi sta se uvrstili 
na področno prvenstvo, ki 
bo te dni v Celju. 

B. Z. 

Krožek 
UNICEF 

Na osnovni šoli Anton Aškerc 
Velenje deluje v okviru kluba OZN 
tudi krožek UNICEF, v katerega so 
vključeni učenci od prvega do če-
trtega razreda. Skupno deluje v tem 
krožku 32 učencev v šestih skupi-
nah. Vsako skupino vodi osmošol-
ka, članica kluba OZN. V glavnem 
so to učenke, ki se odločajo za 
pedagoški poklic. 

Delo v krožku je pestro, saj 
učenci spoznavajo v razgovoru, z 
risanjem, slikami in pesmimi, živ-
ljenje svojih sovrstnikov po svetu. 
Spoznavajo pa tudi svetovne prob-
leme, ki jih obravnava mednarodna 
organizacija OZN. Sodelujejo tudi 
v vseh akcijah v okviru OZN. O 
delu v krožku poročajo sošolcem 
pri razredni uri. Ob tednu mladin-
ske solidarnosti so spoznali os-
vobodilno gibanje v Namibiji ter 
oblike rasne diskriminacije. So-
lidarnostna zavest, zavest da je po-
trebno pomagati sočloveku v 
njegovem boju za svobodo, je pri 
učencih osnovne šole Anton Aškerc 
visoko razvita. V tednu solidarnosti 
smo se odrekli raznim slaščicam in 
priboljškom in zbrali 4.450 dinar-
jev. Ta denar smo poslali za bolni-
co v Namibiji. 

Člani kluba OZN 

Tekmovalismo 

V petek dopoldne je bilo v Mo-
zirju občinsko tekmovanje osnov-
nošolcev na temo splošne ljudske 
obrambe in družbene samozaščite. 
Vodila ga je posebna komisija, ki 
jo je v ta namen imenovala občin-
ska konferenca SZDL Mozirje in 
je v celoti uspelo. Nastopili sta po 
dve petčlanski ekipi z vseh štirih 
osnovnih šol Gornje Savinjske do-
line. Te ekipe so izbrali na podlagi 
predhodnih množičnih tekmovanj 
na posameznih osnovnih šolah. 

Prva ugotovitev je, da so učenke 
in učenci zelo uspešno obvladali 
znanje in spretnosti s področja 
SLO in DS. Pomerili so se na zah-
tevni in 5300 metrov dolgi progi. 
Pred začetkom tekmovanja so vsi 
udeleženci na občinskem strelišču 
preizkusili svoje sposobnosti v 
streljanju z zračno puško, rezultati 
pa so prav tako šteli v končno 
razvrstitev. Osnova uspešnega na-
stopa vseh mladih tekmovalcev je 
bilo seveda znanje iz orientacije, s 
tega področja in iz topografije pa 
so posebne naloge reševali še na 
eni izmed kontrolnih točk. 

Poleg tega so med tekmovanjem 
reševali še naloge iz zgodovine na-
rodnoosvobodilnega boja v Gornji 
Savinjski dolini, opravili so test 
znanja o narodni zaščiti ter o pro-
tioklepni, prot.desantni in proti-
zračni obrambi. Praktično in teo-
retično so preizkusili še znanje pr-
ve pomoči ter razstavljali puško in 
odgovarjali na vprašanja o njenih 
lastnostih. 

Mladih tekmovalcev resnično 
hladno vreme ni oviralo pri njihovi 
mladostni zagnanosti in so doka-
zali veliko mero znanja in spretno-
sti. To dokazujejo tudi končni re-
zultati, saj med ekipami ni bistve-
nih razlik v končnem seštevku 
točk, ta pa je v povprečju zelo vi-
sok. Najboljša ekipa je prejela po-
kal v trajno last, ostale pa diplo-
me in pismena priznanja. Na prvi 
dve mesti sta se uvrstili obe ekipi 
mozirske osemletke, ki bosta obči-
no zastopali na regijskem tekmo-
vanju. Za njima so se izmenično 
uvrstile ekipe Luč, Ljubnega in 
Gornjega grada. 

J. P. Nudenje prve pomoči tudi sedaj v ..posebnih" razmerah 

Prvi so štartalf ne idilični gozdni jasi najmlajši pionirji. Pokrovitelj 
tekmovanja je bilo Gorenje-Muta, k dobri organizacij! pa so pomagali tudi 
atletski sodniki iz Velenja. 

Btssdilo in slike: hj 

V lepem, a nekol iko mr-
zlem sobo tnem dopo ldnevu 
je bilo v okolici letališča 
Lajše t ekmovan je osnovno-
šolcev in srednješolcev v 
znaju iz SLO in d ružbene 
samozaščite. Mladi so nad-
vse zavzeto opravl jal i posta-
vljene naloge, skušali razre-
šiti zavita vp rašan ja in kar 
na jh i t re je doseči odda l j en i 
cilj. 

Občinskega t ekmovan ja v 
Lajšah se j e udeležilo 12 ekip 
iz osnovnih šol in 18 ekip iz 
srednjih šol. T e k m o v a n j e j e 
pokazalo, da so bile ekipe 
dobro pr ipravl jene in da j e 
150 mladih pokaza lo d o k a j 
dobro znan je s poznavan ja 
splošnega l judskega odpora . 

Po opravl jen i poti, so še vsi 
zadihani , a vendar le zado-
voljni, člani nekater ih ;kip 
pripovedovali takole: 

Poznavanj« zgodovine NOB večini ni delala večjih preglavic 

Tone Založnik 

ZDENKA SLATINJEK, 
Gimnazi ja : »V naši ekipi so 
bili trije fan t je in dve dekleti. 
Pred tem občinskim tekmo-
vanjem nismo imeli šolskega 
tekmovanja . Ekipe so izbrali 
iz vsakega letnika po eno. 
Posebnih pr iprav na tekmo-
vanje n ismo imeli, nekol iko 
smo le pregledal i do ločeno 
gradivo in se zanašali na 
znanje, ki smo si ga pridobil i 
v preteklih letih. Vprašan ja 
na katera smo m o r a l i o d g o -
varjati niso bila preveč težka, 
precej zah tevna pa j e bila 
pot, ki smo j o moral i opra -
viti, saj smo pravzaprav 
pretekli osem kilometrov.« 

IDRIS KANDŽETOVIČ, 
RŠC: »Hodim v rudarsko 
poklicno šolo in sem bil iz-
bran. da se udeležim tega 
tekmovanja v Lajšah. Tek-

movan j e j e bilo zanTifltvo in 
ne pretežavno. Moti lo n a s j e 
predvsem to, da ne p o z n a m o 
teh kra jev in smo se težje 

ne borbe , pokazat i smo mo-
rali z n a n j e iz prve pomoči , 
reševati vprašanja iz druž-
bene samozaščite, metali 
smo b o m b o in sestavljali 
puško. Na začetku tekmo-
vanja pa smo tudi streljali.« 

Zdenka Slatinjek 

orientirali . Na t ekmovanju 
smo odgovara ja l i na vpra-
šanja iz n a r o d n o osvobodil-

T O N E ZALOŽNIK, 
osnovna šola Miha Pintar: 
»Sodeloval sem v zmagoviti 
ekipi in sem seveda s tek-
m o v a n j e m zelo zadovol jen. 
K l jub temu, da smo zgrešili 
eno od orientacijskih mest, 
smo zbrali med osnovnimi 
šolami največ točk. 

Po zmagi smo dobili za 
nagrado vožnjo z letalom." 
Bilo m e j e k a r m a l o s t r a h . N a 
t ekmovan je smo se dobro 
pripravili. Pred nedavnim 
smo imeli o b r a m b n i dan na 
šoli, kjer smo zmagali , od 
takrat napre j pa smo kar 
precej ur nameni l i pr ipra-
vam na to tekmovanje .« 

ERIKA JURJEVEC, 
osnovna šola Miha Pintar: 
»Tudi jaz sem bila v zmago-
viti ekipi. V naši ekipi so bili 
trije fant je in dve dekleti. 
Pot. ki smo j o moral i preho-
diti je bila precej dolga in 
naporna . Medtem ko nam 
vprašanja niso delala preve-

Idris Kandžetovič 
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SOZD Rudarsko elektroenergetski kombinat Velenje 
Delovna organizacija 

UDNIK LIGNITA VELENJE 
TOZD Jama Preloge 
TOZD Jama Škale 
TOZD Jama Pesje 
TOZD Priprave 
TOZD Mehanizacija 
TOZD Transport 
TOZD Klasirnica 

TOZD Jamske gradnje 
TOZD Gradbena dejavnost 
TOZD Mizarska dejavnost 
TOZD Zunanja dejavnost 
Delovna skupnost Zračenje 
Delovna skupnost Kopalnica 
Delovna skupnost skupnih služb 

m 

OB PRAZNOVANJU PRAZNIKA DELA VELENJSKI RUDARJI 
ISKRENO ČESTITAMO VSEM DELOVNIM LJUDEM IN OBČANOM! rSOZD REK VELENJE SOZD REK VELENJE 

W M I K A P DO TISKARNA P 
VELENJE VELENJE 

TOZD Plastika 
TOZD Kovinski izdelki in galanterija 
Delovna skupnost skupnih služb 

SOZD REK VELENJE 

H l l l l l i l i V " ' j | , , -X" 

SOZD REK VELENJE 
Delovna skupnost skupnih služb 
Delovna skupnost Družbeni 
standard 

Delovna skupnost Zavarovanje 
Delovna skupnost A vtomatska obdelava 
podatkov r DO ELEKTRO FILTRSKI 

{ELEMENT/ ŠOŠTANJ 

SOZD REK VELENJE 

VELENJE 
DO A VTOPARK 



gorenje!®® gorenjemp gorenjeufp gorenje slo 

DELAVCI GORENJA ČESTITAMO VSEM DELOVNIM LJUDEM 
IN OBČANOM VELENJA OB DNEVU OF IN MEDNARODNEM 
PRAZNIKU DELA - 1. MAJU! 

BRANKO RADOJEVIČ 
delavec v tozdu Štedilniki 

1. maj je praznik, ki ga moramo proslaviti v 
miru, svobodi, bratstvu in enotnosti vseh naših na-
rodov in narodnosti. 

Vesel sem, da delam v takem kolektivu, kot je 
Gorenje. Praznične dneve bom preživel doma v 
Tuzli. Vsem delavcem želim prijetno praznovanje! 

MARIJA ČANDER 
delavka v tozdu Štedilniki 

Sem dolgoletna delavka Gorenja. 1. maj je 
zame in za vse delavce pomemben praznik, ki ga 
moramo dostojno proslaviti. Praznik dela bom preži-
vela delovno, kajti gradimo hišo. Vsem delavcem 
iskreno čestitam! 

GOR D AN A FELE 
delavka v tozdu Štedilniki 

Bližamo se praznovanju 1. maja. Spominjali se 
bomo naših staršev, ki so včasih praznovali 1. maj 
naskrivoma. In poglejte kako ga praznujemo danes. 
Za dva dni greva s hčerko na Pungart. Želim, da bi 
prav vsi delavci na svetu dostojno proslavili svoj 
praznik! 

gorenjeHp gorenjeftg® gorenjettg® gorenjeftgj® 
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Proizvodnja modne konfekcije 

Delavci 
TOZD KONFEKCIJA MOZIRJE 
TOZD KONFEKCIJA ŠOŠTANJ 
Delovna skupnost skupnih služb 

Vsem delovnim ljudem 
in občanom občin Mozirje 
in Velenje naše iskrene 
čestitke ob 27. aprilu 
in 1. maju - prazniku dela! 

GIP GRADIŠ 
LJUBLJANA 

TOZD 
Gradbena 
enota CELJE 

Vsem delovnim ljudem in občanom Šaleške doline 

iskreno čestitamo za obletnico ustanovitve OF - 27. april 

in praznik dela - 1. maj! 

T O Z D T O V A R N A U S N J A 
ŠOŠTANJ USTANOVLJENA LETA 1788 

INDUSTRIJA USNJA VRHNIKA 

TOZD TOVARNA USNJA ŠOŠTANJ 
Tovarna usnja Šoštanj je ena najstarejših usnjarn v Jugoslaviji 

in na Balkanu. V letu 1981 beleži 193-letnico obstoja. 
Specialni izdelek šoštanjske usnjarne je bil že v preteklosti 

likanec, ki je zaradi izredne kvalitete dosegel svetovni sloves in je 
razen evropskega, osvojil tudi južnoamer iško tržišče. Danes to-
varna usnja Šoštanj razen tehničnega proizvaja še podpla tno usnje, 
izvrsten oblačilni velur in podlogo iz svinjskih kož. 

Pred kratkim je Tovarna usnja Šoštanj začela proizvajati po-
polnoma nov izdelek pri nas »SLAMNICF.«. To so dekorat ivno 
izolacijske plošče za oblaganje sten in stropov. Izdelek j e dosežek 
lastnega razvoja v sodelovanju z Inštitutom za industri jsko obli-
kovanje pri FAAG Ljubl jana. 

Vsem delovnim ljudem in občanom iskreno čestitamo 
za praznik dela - 1. maj! 

Komunalna in 
stanovanjska 
oskrba Velenje 

m m , 
mul smJg /i. sub. o., Koroška 37b 

TOZD KOMUNALNA OSKRBA, n. sub. o., 

TOZD TOPLOTNA OSKRBA, n. sub. o., 

TOZD STANOVANJSKA OSKRBA, n. sub. o.. 

Delovna skupnost skupnih služb 

Združene komunalne delovne organizacije bodo v novi 
organiziranosti opravljale naslednje dejavnosti: 
— oskrba naselij z vodo; 
— oskrba naselij s kanalizacijo; 
— oskrba naselij z javno higieno; 
— oskrba naselij z javnimi prometnimi površinami; 
— oskrba naselij z javnimi zelenimi površinami; 
— oskrba naselij s pogrebno in pokopališko dejavnostjo; 
— oskrba naselij s toplotno energijo; 
— urejanje in vzdrževanje družbenih stanovanj in poslovnih prostorov; 
— načrtovanje razvoja in organiziranje komunalnih objektov in naprav; 
— storitve občanom in našim uporabnikom z nekaterimi stranskimi dejavnostmi. 

Čestitamo vsem delovnim ljudem in občanom 
ter uporabnikom naših storitev 
in jim želimo prijetno praznovanje 1. maja! 
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27. april-obletnico ustanovitve OFin 1. maj 

fe, vsem delovnim kolekti-
.... rartneriem čestitamo za 
mednarodni delavski praznik! 

TERMOELEKTRARNE 
ŠOŠTANJ 

» 

Tozd Termoelektrarna Šoštanj I 

Tozd Termoelektrarna Šoštanj II 

Tozd Vzdrževanje 

Tozd Investicijski inženiring 

Delovna skupnost družbena prehrana 

Delovna skupnost skupnih služb 

V šoštanjskih Termoelektrarnah, kjer dosegajo že zdaj, v primerjavi spodobnimi 
enotami doma in na tujem, visoko obratovalno pripravljenost, bodo storili vse. da v 
prihodnjih letih predvsem z izboljšanjem tehnologije tako tekočih kot letnih popravil 
naprav zagotovijo še večjo obratovalno pripravljenost. 

Zaradi velikih potreb po električni energiji iz termoelektrarn so od začetka 
novembra lani naprej obratovale vse naprave s polno zmogljivostjo. Februarja so 
morali za kra jši čas zaustav iti I V. in V. blok. Medtem, ko so netesnost aktivnega dela 
kotla 275 MVV bloka opravili v enem dnevu, pa bodo poškodovani del pršišča 
hladilnega stolpa 345 MX bloka dokončno sanirali do poletja. Letos pa bodo oprav ili 
še redni remont IV. bloka ter izvršili še nekatera manjša vzdrževalna dela, da bi bile 
vse naprave pripravljene za obratovanje s polno močjo tudi v sezoni 1981/1982! 

SOZDREK 
Velenje 

Delovna 
organizacija 

ELEKTROSTROJNA 
OPREMA VELENJE -
PRELOGE 

TOZD Strojni obrati 
TOZD Elektro obrati 
TOZD Vodovodno-toplovodni 
obrati 
TOZD Krovsko-ključavničarski 
obrati 
Delovna skupnost skupnih 
služb 

Delovna organizacija Elektrostrojna 
oprema Velenje - Preloge beleži nov 
velik napredek v doseganju 
še boljših proizvodnih rezultatov 
in osvajanju novih programov, 

Ob praznovanju 1. maja dajemo 
namenu novo proizvodno halo, ki bo 
namenjena za izdelavo 
jamskega podpOrja D0WTY! 

Vsem delovnim ljudem in občanom 
Velenja, posebej še poslovnim 
partnerjem in članom 
delovnih kolektivov sozda 
REK Velenje 

čestitamo za 
l . m a i -

praznikdela! 
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EPUtf velenjska plastika 
n.sub.o. 
63320 velenje 
celjska cesta 
telefon (063) 
850 138, 850 410 

VELENJSKA 
PLASTIKA 

Delavci 
TOZD INTEGRAL 
TOZD GALIP 
DSSS 
čestitamo vsem delovnim 
ljudem za delavski praznik -
l.maj! 

< .r m 

Mladost in spretnost - jadralna deska VEPLAS 
Model za rekreacijo, model za tekmovanja -
rezultat lastnih raziskav. 
JADRALNA DESKA VEPLAS KMALU 
NA NAŠEM TRŽIŠČU! 

V F n R A n TOZD Gradnja Velenje 
» f r I r i l i r TOZD Gradnja LjtMjaia 
M E L E M J E TOZD Gradnja Beograd 

TOZD Gradbenik Ljubno 
TOZD Vemont Velenje 
TOZD Mehanizacija Velenje 
TOZD Keramičarstvo Šoštanj 
TOZD Zaključna dela Velenje 
TOZD Projektivni biro Velenje 
INŽENIRING 
Delovna skupnost skupnih služb 

čestita vsem poslovnim partnerjem 
ter delovnim ljudem za 27. april - obletnico 
ustanovitve OF in 1. maj - praznik 
vseh delovnih ljudi! 

vegrad 
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Savinjsko šaleška 
gospodarska zbornica Velenje 

čes t i t a v s e m d e l o v n i m l j u d e m in o b č a n o m o b č i n Ve len je in M o z i r j e o b 
27. apr i lu — d n e v u u s t a n o v i t v e O F in 1. m a j u — p r a z n i k u de la ! 

/ O ljubljanska banka 
Rudarska 3 
63320 Velenje 
poštni predal 86 

Temeljna banka Velenje 
n. sub. o. 

čestita vsem delovnim Uudem in občanom Velenja in 
Mozivja za 27. april — obletnico ustanovitve OF 
in 1. maj — mednarodni delavski praznik! 

Tozd za PTT promet 
Velenje 
č e s t i t a m o za 27. apri l — o b l e t n i c o u s t a n o v i t v e O F 
in d e l a v s k i p r azn i k — 1. maj ! 

Zdravstveni center Velenje 
TOZD S P L O Š N O ZDRAVSTVO VELENJE 
TOZD S P L O Š N O ZDRAVSTVO MOZIRJE 
TOZD ZOBOZDRAVSTVO VELENJE 
TOZD BOLNIŠNICA-ZDRAVILIŠČE TOPOLŠICA 
DELOVNA S K U P N O S T SKUPNIH SLUŽB 

Delavci Zdravstvenega centra Velenje iskreno čestitajo v sem delovnim ljudem ob 
Z7. aprilu — dnevu ustanovitve OF in 1. maju — prazniku dela! 

M l a d i n s k a kn j i g a — T O Z D K n j i g a r n e in pap i rn i ce 

Knjigarna Velenje 
D e l o v n i m l j u d e m in o b č a n o m Ve len ja č e s t i t a m o za 1. ma j ! 

i K l l l N l O I 
• • • • • • • • • • • • • • • • a 

Velenje 
Vsem delovnim ljudem in obiskoval-
cem kina Velenje, Šoštanj in Šmart-
no ob Paki iskrene čestitke ob 
71. aprilu in 1. maju — prazniku dela! 

SOZD SOZD MERX 

merx Trgovsko delovne organizacija 
S A V I N J A M O Z I R J E p. o. Savinja Mozirje 

čestita ob prazniku dela vsem svojim kupcem in poslovnim sodelavcem ter se pri-
poroča za nadaljnje uspešno sodelovanje. 

Skupnost za zaposlovanje Velenje 
č e s t i t s delovnim l j u d e m o b 27. aprilu — o b i o t n i c : u s t a n o v i t v e OF in 1. m a j u 
p r a z n i k u rieieS 

G O Z D N O G O S P O D A R S T V O N A Z A R J E 

TOZD Gozdarstvo Luče — TOZD Gozdarstvo Gornji grad — TOZD Gozdarstvo Šoštanj -
TOZD Transport in gradnje Nazarje — TOK Nazarje — TOK Šoštanj — Delovna skupnbBt 
nih služb 

V s e m d e l o v n i m l j u d e m n a o b m o č j u G o z d n e g a g o s p o d a r s t v a Nazar je 
i s k r e n o č e s t i t a m o za p r azn i k de la ! 

r s n m n i A n S i n D e i a v c i T 0 Z D žagarstvo -
g u r e n j e g n i l JOZD Stavbno pohištvo -

H nazarje 
TOZD 
TOZD Iverna — TOZD Energe-
tika in vzdrževanje — Delovna 
skupnost skupnih služb 

Delovnim ljudem in občanom ter vsem poslovnim partnerjem čestitamo za 1. maj 
ter jim želimo novih delovnih uspehov! 

V 
čes t i t a v s e m d e l o v n i m l j u d e m 

komunalno podjetje mozfrje in o b č a n o m M o z i r j a o b 1. m a j u 
— p r a z n i k u de la ! 

Zgornjesavinjska kmetijska 
zadruga Mozirje 

se pridružuje čestitkam občanom za 27. april — dan ustanovitve 
OF in 1. maj — praznik delal 

Projektivni biro Velenje 
Vsem delovnim l judem in o b č a n o m občine Velenje na še iskrene čest i tke o b 27. aprilu 
dnevu us tanovi tve O F in 1. maju — prazniku dela! 

Ob 27. aprilu - obletnici ustanovitve OF 
in 1. maju - prazniku dela 

iskreno čestitamo vsem delovnim ljudem 
in občanom občim Velenje 

\ 

Skupščina občine Velenje 

Izvršni svet skupščine občine Velenje 

Občinska konferenca SZDL Velenje 

Občinska konferenca ZKS Velenje 

Občinski svet ZSS Velenje 
Občinski odbor ZZB NOV Velenje 

Občinska konferenca Z S M S Velenje 

Občinska konferenca ZRVS Velenje 
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Prvomajski shod 
rudarjev 

Velenjski rudarji in delavci drugih delovnih kolekti-
vov sozda Rudarsko elektroenergetski kombinat Velenje 
bodo mednarodni delavski praznik — 1. maj preživeli na 
Craški gori. Prejšnja leta so velenjski rudarji proslavili prvi 
maj s pohodom na Paški Kozjak, letos pa so se odločili za 
obisk Graške gore — Gore jurišev. 

Avtobusi bodo vozili udeležence prvomajskega slavja 
na Graški gori do Plešivca. Na priložnosti slovesnosti, s 
katero bodo proslavili 40-Ietnico ustanovitve O F in pra-
znik dela — 1. maj bo igrala velenjska Rudarska godba. 
Pripravili pa bodo tudi že tradicionalna rekreacijska tek 
movanja. 

I 

I 

I 

I 

KS Velenje - Stara vas 

Krajevni praznik 
H 

Delovni ljudje in občani kraje-
vne skupnosti Velenje — Stara vas 
že nekaj let praznujejo svoj kra-
jevni praznik v spomin na 30. april 
1944. ko so ponoči borci Bračičeve 
brigade napadli velenjski premo-
govnik. 

Letošnji krajevni praznik bodo 

proslavili s priložnostno priredit-
vijo v nedeljo. 26. aprila ob 9. uri v 
kinodvorani. Ob tej priliki bodo 
podelili tudi priznanja 
OF:. učenci osnovne šole Anton 
Aškerc pa bodo izvedli prilo-
žnostni kulturni program. 

Savinjski gaj 

Savinjski gaj v Mozirju se letos 
že četrtič zapored bohoti v raz-
košju pomladanskega cvetja. 
Znatna ohladitev je sicer razcvet 
nekoliko zavrla, v teh dneh pa bo 
gaj že več kot vreden ogleda. Za-
gotovilo zato so desettisoči tuli-
panov. pa veliko hiacint in okra-
snega grmičevja. Seveda si vsak 
lahko ogleda še vrsto objektov s 

katerimi na tem mestu ohranjajo 
bogato izročilo Gornje Savinjske 
doline, v kratkem pa bodo člani 
društva za varstvo in vzgojo ptic 
pevk ob svojem domu pripravili še 
stalno razstavo ptic. V dosedanjih 
dveh letih si je Savinjski gaj 
ogledalo preko 150.000 obisko-
valcev od vsepovsod, letos pa je 
gaj odprt od 8. do 19. ure. 

Preizkusite svojo moč 

Pohod na Paški 
Kozjak 

Zveza telesnokulturnih organizacij in Planinsko društvo Velenje 
bosta organizirala v nfdeljo. 10. maja tradicionalni TR1M POHOD na 
Paški Kozjak. 

Začetek pohoda bo med 7. in 10. uro izpred gasilskega doma v Šaleku. 
Udeleženci pohoda morajo nacilj na Paškem Kozjakupriti najmanj do 13. 
ure. Med hojo bo tudi preizkus uspešnosli streljanja z zračno puško in s 
pikadom. na Paškem Kozjaku pa bodo organizirali še razna tekmovanja: 
tek v vrečah, vlečenje vrvi in kros na Špik. najvišji vrh Kozjaka. 

Seveda bodo tudi tokrat vsi udeleženci pohoda dobili značko, nalepko, 
družine pa družinska priznanja. Udeleženci trim iger pa bodo prejeli 
posebna priznanja. 

Glede na to. da poteka del pohoda po Šaleški planinski poti in hkrati 
po poti. ki sojo leta 1944 prehodili borci legendarneXIV.divizije.jepohod 
uvrščen v program republiških akcij. 

Organizatorja vabita, da se pohoda udeležite v čimvečjem številu. 

4 G O Z D N O G O S P O D A R S T V O N A Z A R J E 

GOZDNO GOSPODARSTVO NAZARJE 
T O Z D Transport in gradnje Nazarje 

Na podlagi določil pravilnika o delovnih razmerjih ter 
sklepa komisije za delovna razmerja 

O B J A V L J A M O 
prosta dela in naloge 

1 A V T O E L E K T R I K A R J A 

Kandidati morajo imeti končano šolo za avto-
elektrikarje. Rok za prijavo je 15 dni od objave na 
naslov: GG Nazar je—TOZD Transport in gradnje, 
63331 Nazarje. O izbiri bodo kandidati pisno obve-
ščeni. 

Športni pregled 

N a r o č n i k e in bra lce N a š e g a č a s a o b v e š č a m o , da bo 
izšla prihodnja, 18. š tevi lka d o m a č e g a tednika v pe-
tek, 8 . maja. 

U r e d n i š t v o in uprava 

1 

Razkošno cvetje I 
I 

I 

I 

I 

I 

I 

I 

I 

Oddih v planinah 
na rekreacijskem 

turističnem centru 
Golte 

Danes, ko nas počasi, toda 
vztrajno uničuje tempo našega 
življenja, ko smo preobremenjeni 
in zaprti v omejenem gibalnem 
prostoru, postajata vse po-
membnejša čas in prostor, ki ju 
namenjamo za rekreativni oddih. 
Verjetno ni potrebno posebej 
poudarjati potrebe po čistem 
ozračju, zelenju in blagodejni 
tišini narave. 

Prav gotovo so MOZIRSKE 
PLANINE s svojim rekreacijsko-
turističnim centrom GOLTE in 
čudovito srednjegorsko klimo 
(1400 do 1590 m nadmorske viši-
ne) kraj, katerega dobrine ne zna-
mo dovolj vrednotiti. Če se člo-
vek želi od vsakdanjih naporov 
resnično odpočiti, potem mora 
svoj počitek povezati z aktivno 
rekreacijo. Čestokrat nas morje 
in gneča ob njem bolj utrudita 
kot odpočijeta, tudi stroški le-
tovanja ob morju niso dosegljivi 
za vsak žep. Tega pa za gorski 
oddih ni mogoče trditi. 

Delovna organizacija TURI-
ZEM, GOSTINSTVO IN PRO-
PAGANDA VELENJE je zato 
pripravila možnosti koriščenja 
oddiha na Golteh za vse delovne 
ljudi celjske regije. Ze od 
prvomajskih praznikov naprej pa 
vse do pozne jeseni je moč 

preživeti tri, sedem ali desetdnev-
ne počitnice v hotelu Golte in 
Mozirski koči po izredno solidnih 
cenah. 

Počitniški dnevi, ki jih boste 
preživljali .v planinah, bodo 
usmerjeni po programu aktivne 
rekreacije in pod strokovnim 
vodstvom rekreatorjev in zdrav-
nika. Aktivnost bo usmerjena 
predvsem v telovadbo, krajše in 
daljše sprehode po okoliških hri-
bih in kmetijah, lahkotne teke, 
igranje raznih športnih iger. 

Pomembno pri vsem pa je dej-
stvo, da takšen program in 
srednjegorska klima delujeta 
preventivno na zdravstveno 
počutje ljudi in sta primerna za 
vsakogar, še posebej pa za 
slabokrvne ljudi, delavce, ki 
opravljajo dela kjer veliko sede in 
v težjih delovnih pogojih (dela v 
rudnikih, ob trakovih, na visokih 
temperaturah). 

Prepričani smo, da bodo lepote 
naših planin in čudovita klima ter 
solidna cena pritegnile vašo 
pozornost in pogojile odločitev, 
da preživite oddih na Golteh in se 
v dolino vrnete prerojeni. 

DELOVNA ORGANIZACIJA 
TURIZEM, GOSTINSTVO IN 

PROPAGANDA VELENJE 

velenje 
O b prazniku dela 1. maju iri 
dnevu ustanovitve O F Č E S T I -
T A M O de lovn im ljudem in ob-
č a n o m obč ine Velenje. 

Potrošnike vab imo , da na s obi-
ščejo ter se pr iporočamo za so -
delovanje. 

ZDRUŽENE LEKARNE VELENJE 
Lekarna Velenje — Lekarna Šoš tanj — Lekarna Mozirje — Lekarniška 
postaja Š m a r t n o o b Pak i 

čestitajo v s e m upo rabn i kom lekarniških us lug ter v s e m de lovn im ljudem 
in o b č a n o m obč in Velenje in Mozirje o b 1. maju — prazniku dela. 

Čestitkam delovnim ljudem in občanom za obletnico ustanovitve OF slovenskega 
naroda - 2 7 . april in mednarodni delavski praznik - 1. maj se pridružuje 

CENTER ZA INFORMIRANJE, PROPAGANDO in ZALOŽNIŠTVO VELENJE 
z uredništvi Našega časa in Radia Velenje. 

~ I 

"NAŠ ( AS. glasilo SZDL. izdaj. 
Čemer /.i informiranje, propagando 
in založništvo Velenje, p. o.. Velenje 
cesta I r.inliška Koita 10. 

NAS CAS', je bil ustanovljen I 
maja 196?; d»yj, januarja 1973 je 
izhajal kol šiirin.ijstdncvnik »ŠA-
I I SKI KI DAR«, kol ledmk pa iz-
haja -NAŠ ČAS. od I. marca 1973 
naprej. 

I KI UMNI \ O Marijan Lipo-
V š e k (direktor in glavni urednik). 
Slane Vovk (odgovorni urednik). 
Janez Plesnik. Tatjana Podgoršek. 
Bi.ris Zakošek in Mira Zukošek 
(nov in.•."!!) 

Izh.i|,i ob petkih. 
t rejništvo in uprav a Velenje, ce-

sta I ranliška 1 ona 10. telefoni (063) 
850-087. 850-316. 850-317. Brzojav ni 
naslov: Informativni center Velenje. 

t ena posameznega izvoda )e 7 
dinaijev . leina naročnina pa 300 di-
naijcv (za ui|ino 600 dinarjev t 

Žiro račun pri SDK. podružnica 
\ elenie. številka 52S(X>-603-384H2. • 

Grafična priprava. Iisk in odpre-
l.i: ( (11' \ eeer. Maribor. 
Nenaročenih rokopisov in 'folo-

uralii nc vračamo. 
/a ..N \Š ( \S< se po mnenju Se-

kretariata z.; informacije izvršnega 
• vela Skupščine SK Slovenije, šte-
vilka 421-1 72 z .Iik S februarja 
I" M ne plačuje temeljnega lav k mi 
pioincia proizvodov 

Velik uspeh 
Makovška 

V bolgarskem mestu 
Rousse j e bil konec tedna 
velik m e d n a r o d n i miting, 
na katerem so nastopili 
tudi najbol jš i evropski 
tekmovalci v hoji. Vele-
njčan Bogdan M a k o v š e k j e 
v hoji na 10 km v konku-
renci mladincev zasedel 
sedmo mesto in o b e n e m 
postavil nov republiški 
mladinski rekord. 

T e k m o v a n j e j e po teka lo 
v neugodnih vremenskih 
razmerah, zato je rekord še 
toliko pomembne j š i . 

n 
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NOGOMET 

Nogometaši Rudarja v 22. kolu 
druge zvezne nogometne lige-zahod 
niso popravili svojega položaja na 
prvenstveni lestvici. Še naprej so z 19 
točkami na trinajstem mestu, za njimi 
pa so tri moštva: Gošk—Jug z 18 in 
Vrbas ter Bosna s petnajstimi točka-
mi. ki pa verjetno nimata več upanja 
za obstanek v ligi. 

V preteklem kolu so Velenjčani 
gostovali v Dubrovniku in srečanje z 
Goškom izgubili z rezultatom 1:0. Na 
tiho so sicer upali na točko, vendar so 
bili domačini, kot kaže. zanje le 
nekoliko pretrd oreh. 

V nedeljo gostuje v Velenju Dinamo 
iz Bihača. 

Uspešnejši so bili igralci Šmartne-
ga, ki so v tekmi slovenske nogometne 
lige v Kopru igrali z istoimenskim-
moštvom neodločeno 1:1. Zadetek za 
Šmartno je dosegel Prašnikar. Šmar-
čani so tudi po tem kolu na prvem 
mestu, imajo 24 točk. toliko kot 
Železničar, ki pa ima nekoliko slabšo 
gol razliko. Tretji je Slovan z 18. 
točkami. 

V Šmartnem gostuje v nedeljo 
Ilirija. 

Nogometaši Elkroja iz Mozirja so v 
tekmovamu v slovenski nogometni 
ligi-vzhod pretekli teden odigrali dve 
prvenstveni tekmi. V soboto so v 
zaostalem srečanju na domačem igri-
šču premagali ekipo Pragerskega z 
rezultatom 3:1 Strelci za Elkroj so 
bili: Hrastnik dva in Hribernik. v 
nedeljo pa so gostovali v Slovenskih 
Konjicah, od koder so se vrnili 
neporaženi (1:1). Gostje so vodili z 
goiom Ermenca do 83. minute. Poleg 
tega jim je sodnik razveljal drugi 
zadetek, domačinom pa piskal enajst-
metrovko. iz katere so izenačili. 

ROKOMET 

Igralke Velenja so v soboto dosegle 
prvo spomladansko zmago. Po dobri 
igri v prvem polčasu in polovice 
drugega polčasa so povsem zasluženo 

premagale drugouvrščeno ekipo Spli-
ta z rezultatom 17:15. (11:7). Velenj-
čanke so si priigrale že šest točk 
prednosti, vendar so v zadnjih minu-
tah tekme, ko so vodile še s petimi goli 
razlike popustile in gostje so nekoliko 
ublažile poraz. 

Po 15. kolih v drugi zvezni roko-
metni ligi- sever so igralke Velenja na 
šestem mestu s 16. točkami. Vodijo 
dekleta iz Labina z 29. točkami. Jutri 
gostujejo Velenjčanke v Slavoniji 
proti Dl Trokut. 

Strelke za Velenje so bile D. Golič 
8. Bovha 4. Špoljar 2, Omerovič 1, 
Džordževič 2. 

Rokometaši Šoštanja so tudi po 15. 
kolu v republiški rokometni ligi na 
prvem mestu. V soboto so gostovali v 
Celju, kjer se niso veliko trudili, saj so 
mlado ekipo Aera premagali le s 25:24 
(12:14). Kljub temu pa kaže, da so 
domačo ekipo le nekoliko preveč 
podcenjevali, saj so si zmago priigrali 
šele v zadnjem napadu. Gole za 
Šoštanj so dosegli Potušek in Skorn-
šek po 6. Guček 4. Stvarnik 5, Javor-
nik in Jamrovič po 2. 

Jutri gostuje v Šoštanju Peko. 

Igralke Šmartnega ob Paki so prav 
tako pobrale ves izkupiček v tekmi 
slovenske lige. Na domačem igrišču so 
premagale ekipo Polane z rezultatom 
22:15 (11:8). Po 15. kolu so na petem 
mestu s 17. točkami, vodijo pa roko-
metašice Mlinotesta iz Ajdovščine s 
27. točkami. V 16. kolu gostujejo 
Šmarčanke v Kočevju. 

NAMIZNI TENIS Preteklo soboto 
so gralci Tempa iz Vdenja gostovali v 
Poljčanah. V srečanju predzadnjega 
kola 1.B republiške lige so premagali 
ekipo Gornje Radgone s 5:2, igralce 
Poljčan pa s 5:1. Najzaslužnejša za 
zmago sta bila Jerič m Hribernik, ki 
sta dobila vsa srečanja. Jutri je 
gostitelj turnirja Tempo. Turnir bo v 
osnovni šoli v Topolšici s pričetkom 
ob 9. uri. 

Na Frenkovem spominskem tek-
movanju v nedeljo v Celju so v 
konkurenci posameznikov za mlajše 
člane nastopili tudi štirje igralci na-
miznoteniškega kluba Tempo. Največ 
uspeha je imel Bojan Ambrož, ki je 
izgubil šele v četrtfinalu. 

ODBOJKA 
V preteklem kolu so odbojkarice 

Ljubnega na domačem igrišču pre-
magale z rezultatom 3:2 ekipo Parti-
zana iz Viča. Domačinke so, bile boljše 
na mreži, kar je odločilo zmagovalca. S 
to zmago so se povzpele na drugo 
mesto. 

Medobčinsko 
tekmovanje 

V Laškem je bilo preteklo soboto 
medobčinsko pionirsko šahovsko tek-
movanje. Iz naše občine so se ga ude-
ležili štiri ekipe, ki so pokazale veliko 
znanja, saj so v vseh skupinah naši 
predstavniki osvojili prva mesta. Ekipi 
starejših pionirk in pionirjev bosta 
zastopali naše področje na republi-
škem tekmovanju, kjer jim želimo kar 
najlepše uspehe. 

H. F. 

Občni zbor SSK Velenje 

V Cirkovcah bodo gradili 
80 metersko skakalnico 

_ 

Pretekli četrtek je bil občni zbor 
smučarsko skakalnega kluba Velenje. 
Pregledali so opravljeno delo v zad-
njih treh letih ter sprejeli plan dela. 
Ugotov ili so. da klub, kljub skromnim 
finančnim sredstvom, dosega iz leta v 
leto boljše rezultate. V šaleško koroški 
regiji je preteklo zimsko sezono pose-
gel velenjski klub po najvišjih mestih, 
tako v posameznih kategorijah kot v 
skupni razvrstitvi. Pri mlajših ciciba-
nih je postal regijski prvak Viki 
Čepelnik. pri starejših cicibanih Boris 
Pušnik. med mlajšimi pionirji je bil 
najboljši Iztok Golob, med člani pa 
Peter Ceh. Ta je tudi edini tekmovalec 
kluba, ki je doslej preskočil sto 
metrov. Tudi v republiškem merilu so 
bili mladi iz Velenja uspešni, kar je 
velik uspeh, če upoštevamo močno 
konkurenco Ztianih klubov Ilirija. 
Triglav. Jesenice. Logatec itd. Med 
starejšimi cicibani je bil Boris Pušnik 
preteklo sezono prvak pokala za SRS 
in republiški prvak za preteklo sezo-
no. 

Smučarsko skakalni šport je izrazilo 
tekmovalne narave in je za doseganje 
dobrih rezultatov pomembno trdo in 
vztrajno delo. Preko leta trenirajo v 
Braslovčah na plastiki, saj klub sam 
ne premore niti ene plastične skakal-
nice V zgodnji pomladi in jeseni, ko 
je sneg na okoliških vrhovih, trenirajo 
lam. Pozimi pa imajo treninge za 
velenjskim gradom, kjer so 8. 15. 30 in 
45 metrske skakalnice. Včasih trenira-
jo pa tudi v Mislinji na 60 metrski 
skakalnici. 

Opažajo, da so v klubu aktivni 
pionirji, ko pa ti odrasejo, ne trenirajo 
več. Tako imajo zelo malo mladincev 
in članov Vzrok temu pa je tudi v 
tem. da v bližini ni skakalnice, ki bi 
mlade lahko povedla na planiško 90 
metrsko skakalnico. Zaradi tega že 

dolgo razmišljajo o ureditvi 80 metr-
ske skakalnice. Lokacijo zanjo so 
izbrali v Cirkovcah. Člani kluba so 
prepričani, da jim bo širša družba 
priskočila pri uresničitvi te naloge na 
pomoč. Doslej so jim že pomagali 
krajani Cirkovc. 

Ko bo postavljena ta skakalnica, pa 
bodo imeli tudi mladinci in člani 
možnost dosegati podobne rezultate 
kot jih danes pionirji. Poudariti je 
potrebno, da ima klub nekaj izrazito 
nadarjenih članov in mnogi imajo 
verjetno tudi možnosti, da se uvrstijo 
v državno reprezentanco. 

Pomembna naloga kluba je tudi 
pridobivanje novih članov. Ugotavlja-
jo pa. da imajo starši za skakalni šport 
vse premalo razumevanja, prav tako 
pa tudi mentorji športnih klubov na 
osnovnih šolah. Več pa bo klub v 
prihodnje moral narediti tudi na 
področju obveščanja. 

Znano je. da je potrebno pri tej 
športni dejavnosti pričeti s treningi že 
v prvih razredih osnovne šole. Tako se 
hitreje in lažje dosegajo dobri rezulta-
ti. Pod vodstvom šolanih trenerjev so 
treningi uspešni, predvsem pa varni. 

Težava kluba je tudi v tem. da nima 
primernih klubskih prostorov in pro-
storov za shranjevanje smuči, opreme, 
orodja. Zalo so sklenili, da ob izteku 
skakalnic postavijo začasen montažni 
objekt, ki bo služil v te namene. 

Na občnem zboru so razrešili 
dosedanji odbor in imenovali novega. 
Za predsednika kluba pa je bil 
ponovno izvoljen Alojz Jevšenak. 
Novoizvoljeni odbor čaka veliko dela. 
saj morajo odpraviti številne težave in 
uresničiti pomembne naloge, kar pa je 
v veliki meri odvisno od podpore in 
razumevanja najširše javnosti. 

Karolina Dolar 



Koledar 

Petek, 24. aprila — Jurij 
Sobota, 25, aprila - Marko 
Nedelja, 26. aprila — Marcelin 
Ponedeljek, 27. aprila — 

Ustanovitev OF 
Torek, 28, aprila — Pavel 
Sreda, 29. f.prila — Robert 
Četrtek, 30. aprila — Katarina 
Petek, 1. maja — Praznik dela 
Sobota, 2. maja — Boris 
Nedelja, 3. maja — Aleksander 
Ponedeljek, 4. maja — Cveto 
Torek, 5. maja — Angel 
Sreda. 6. maja — Stanko 
Četrtek, 7. maja — Stanko 

Gibanje prebivalstva 

MATIČNI URAD VELENJE 
Poroki: 

Blaž Kralj, roj, 1957, gradbeni 
tehnik iz Velenja in Marija Vid-
mar, roj. 1952, administrator iz 
Velenja; Vlado Kretič, roj. 1955, 
rudar iz Velenja in Marija Kuha-
nec, roj. 1963, delavka iz Velenja. 

Smrti: 
Ivan Zunko, upokojenec iz Vele-

nja, TomSičeva 9, star 69 let; 
Jakob Pire, upokojenec iz Luč 75, 
star 58 let; Mihael HriberSek, 
upokojenec iz Smartinskih Cirkovc 
21, star 66 let. 

MATIČNI URAD ŠOŠTANJ 
Smrti: 

Jakob Cretnik, kmet iz Javorja 
20, star 77 let; Jože Irmančnik, 
preužitkar iz Brezi j 18 pri Mozirju, 
star 77 let; Franc Primožič, in-
validski upokojenec iz Račice 17 
pri Sevnici, star 57 let; Franc Von-
čina, kmet iz Podvrha 109 pri 
Braslovčah, star 68 let; Ivana 
KraSna, upokojenka iz Strmca 13 
pri Vojniku, stara 73 let; Mladen 
Andrič, PK vrtalec iz Rtanja pri 
Kaknju, star 22 let; Neža Bauer, 
gospodinja iz Jurčičeve 6 v Celju, 
stara 84 let. 

Mali oglasi 

Kino 
REDNI KINO VELENJE 

24. 4. — petek ob 10. uri ŠERIF 
V' DOLINI NILA — italijanski 
avanturistični V glavni vlogi: Bud 
Spencer 

24. 4. - petek ob 17,30 in 20. 
uri MOST NA REKI KWAI — 
angleški vojni. V glavni vlogi: 
William Holden; Sessue Havakavva 

25. in 26. 4. — sobota in nedelja 
ob 18. in 20. uri ŠERIF V DOLINI 
NILA — italijanski avanturistični 
V glavni vlogi: Bud Snencer 

27. in 28. 4. — ponedeljek in to-
rek ob 18. in 20. uri DEKLE IZ 
TRGA ZOO. — zahodno nemška 
komedija. V glavni vlogi: Katja 
Caroll 

29. 4. — sreda ob 18. in 20. uri 
TAJNA AKCIJA - italijanski 
akcijski V glavni vlogi David Jan-
ssen 

30. 4. — četrtek — zaradi prvo-
majskih proslav filmska predstava 
odpade 

KINO DOM KULTURE VELE-
NJE 

27. 4. — ponedeljek ob 20. uri 
F I L M S K O G L E D A L I Š Č E 
SVETOZAR MARKOVIC -
domači (POT V BOKO) V glavni 
vlogi: Lazar Ristovski 

30 4. — četrtek — zaradi prvo-
majskih prireditev filmska pred-
stava odpade 

KINO ŠOŠTANJ 
25. 4. — sobota ob 19.30 

NESPRETNI DETEKTIV — 
ameriSka komedija V glavni vlogi: 
Peter Falk, Ann Margaret 

26. 4. — nedelja ob 17.30 in 20. 
uri MOST NA REKI KWAI — 
angleški vojni 

27. 4. — ponedeljek ob 19.30 
ŠERIF V DOLINI NILA - ita-
lijanski avanturistični 

29. 4. — sreda ob 19.30 
DEKLE IZ TRGA ZOO — 
zahodnonemška komedija 

KINO ŠMARTNO OB PAKI 
24. 4. — petek ob 20. uri ŠERIF 

V DOLINI NILA — italijanski 
avanturistični' 28. 4. — torek ob 
20. uri MOST NA REKI KWAI — 
angleški vojni 

REDNI KINO VELENJE 
4. 5. — ponedeljek ob 18. in 20. 

uri PARTIZANI — domači vojni 
V glavni vlogi: Bata Zivojinovič 

5. 5. — torek ob 18. in 20. uri 
PARTIZANSKA ESKADRILJA 
— domači vojni V glavni vlogi: 
Ljubiša Samardžič 

6. 5. — sreda ob 18. in 20. uri 
VRNITEV ODPISANIH — 
domači vojni V glavni vlogi: Dra-
gan Nikolič 

7. 5. — četrtek ob 18. in 20. uri 
MOST — domači vojni V glavni 
vlogi: Bata Zivojinovič, Boris 
Dvornik 

8. 5. — petek ob 18. in 20. uri 
OKUPACIJA V 26 SLIKAH — 
domači vojni V glavni vlogi: Boris 
Kralj 

KINO ŠOŠTANJ 
4. 5. — ponedeljek ob 19.30 

VRNITEV ODPISANIH — 
domači vojni 

6. 5. — sreda ob 19.30 PAR-
TIZANSKA ESKADRILJA — 
domači vojni 

KINO ŠMARTNO OB PAKI 
5.5. — torek ob 20. uri VRNI-

TEV ODPISANIH — domači 
vojni 

8. 5. — petek ob 20. uri 
PARTIZANSKA ESKADRILJA 
— domači vojni 

Prireditve E s a 
INDUSTRIJA USNJA VRHNIKA 

KULTURNI ( 
1 v CENTER s—_ 

IVAN ( 
NAPOTNIK 

VELENJE 3 

V petek, 24. aprila ob 19. 
uri bo v knjižnici Velenje 
kulturni večer, na katerem 
se bodo predstavili mladi 
glasbeniki glasbene šole 
Fran Korun-Koželjski iz 
Velenja. 

V razstavnem prostoru 
Kulturnega centra »Ivan 
Napotnik« Velenje je od-
prta razstava slik in grafik 
Franceta Miheliča. 

Na velenjskem gradu so 
odprte stalne muzejske in 
galerijske zbirke,.. razen 
muzeja slovenskih premo-
govnikov, k i je zaprt zaradi 
prenovitve. 

Na Graški gori in v To-
polšici sta odprti spominski 
sobi. 

MOŠKI IŠČE SLUŽBO IN 
S T A N O V A N J E . P o n u d b e 
nasloviti na NaS čas Foitova 10 
Velenje pod Šifro ,,Poštenjak". 

PRODAM ŠOTOR ZNAMKE 
„MEHLER" za pet oseb. Naslov 
v upravi lista. 

NUJNO ZAPOSLIM STAREJ-
ŠO ŽENSKO ZA STREŽBO V 
lokalu v popoldanskem času. 
Informacije v uredništvu. 

UGODNO PRODAM FAN-
TOVSKO ŠPORTNO KOLO na 
tri prestave. Peter Zapušek, 
Partizanska 68 (nasproti železniške 
postaje v Pesju — popoldne) tel. 
852-087. 

PASAT LS, letnik 1974, 
prodam. Vzamem ček do 5 M, ali 
zamenjam za cenejši avto — ostalo 
možno doplačilo s čekom. Cencelj, 
Vrnjačke Banje 3, Velenje. 

PRODAM Štiri letne, malo 
rabljene, gume , ,TRAJAL" 
185/70 SR-13. Jože Maurer, 
Vrnjačke Banje 7, Velenje. 

TOVORNO PRIKOLICO ZA 
OSEBNI AVTO KUPIM. Tel. 
852-392. 

PRODAM KOMBI ZASTAVA 
430 K letnik 1975. Plačilo možno s 
kreditom, v račun vzamem tudi 
žagan les. Ogled mogoč vsak dan. 
Laze 24 Šentilj. 

PRODAM DOBRO OHRA-
NJENO sobno in kuhinjsko 
opremo po kosih zaradi odselitve. 
Informacije od ponedeljka do sre-
de po telefonu 851-993. 

PRODAM GLOBOK OTROŠKI 
VOZIČEK. Tel. 851-293. 

LADO 1600 SPECIAL novo, 
neregistrirano, prodam. Telefon 
062 841-160 -zvečer. 

IŠČEM SOBO V VELENJU ali 
bližnji okolici, s souporabo 
kuhinje in kopalnice. Nujnol Pla-
čam po dogovoru. Rasim Kam-
berovič, Simona Blatnika 1 a, 
Velenje. 

POCENI PRODAM 125 PZ. 
VILI FISTIC, Šmartno ob Paki 
80. 

PRODAM GS letnik 1976. 
Prevoženih 61400 km, registriran 
do aprila 1982. Franc Javornik, 
Vinska gora 7a. Ogledate si ga lah-
ko vsak dan od 16 do 20 ure ali 
vprašate po telefonu 889-117. 

Komisija za delovna razmerja 
upravnih organov 
SKUPŠČINE OBČINE VELENJE 

RAZPISUJE 

dela in naloge 

KOMUNALNEGA IN CESTNEGA INŠPEKTORJA 
V INŠPEKCIJSKIH SLUŽBAH UPRAVE SKUPŠČINE 
OBČINE VELENJE 

Poleg splošnih pogojev, navedenih v zakonu o sistemu držav-
ne uprave, mora kandidat izpolnjevati še naslednje pogoje: 
— da ima višjo strokovno izobrazbo upravne, pravne, pro-

metne ali gradbene smeri in 3 leta delovnih izkušenj. 

Prednost imajo kandidati, ki poleg navedenih pogojev izpol-
njujejo še naslednje: 
— da poznajo cestno-prometno in komunalno problematiko 

v občini, 

— da želijo kreativno sodelovati pri boljši urejenosti in lepšem 
videzu mest in naselij. 

Pismene prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev sprejema 
kadrovska služba uprave skupščine občine Velenje 15 dni po 
razpisu. 

O izidu razpisa bomo kandidate obvestili v 20 dneh po poteku 
razpisnega roka. 

ZAHVALA 

Ob nenadomestljivi izgubi naše drage žene, mamice in sestre 

Ane Kakaš 
roj. 3.7.1943 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znancem, posebno še tistim, ki so nam bili 
v pomoč. 

Zahvaljujemo se tudi vsem. ki so darovali cvetje. Posebno zahvalo pa smo dolžni DO TGO 
GORENJE za izdatno pomoč. 

Se enkrat iskrena hvala vsem, ki ste seje kakor koli spomnili! 

Žalujoči: mož Gust, hčerke Tatjaua, Dragica in mala Andrejka, sestra Marjana,brata Silvo in Tonč 
ter ostalo sorodstvo. 

ZAHVALA 

Vse prezgodaj nam je kruta usoda iztrgala iz družinskega kroga našega 
dobrega, dragega, nenadomestljivega moža, očka ter dedka 

Karla Mali j a 
Vsem. ki ste jjokojnega Karla Malija spremili na zadnji poti in družini 
pomagali in izkazali pozornost ob težki, boleči izgubi se iskreno zahvalju-

jemo. k 

Predvsem se zahvaljujemo DO Plastika REK, godbi, pevcem ter govorni-
koma za poslovilne besede. 

Dragim sosedom, sorodnikom, prijateljem, znancem še enkrat hvala za 
tolažilne besede, darovano cvetje — skratka za vso pomoč. 

Neutolažljiva žena Stanka s hčerkama Lilijano in Dragico z družino. 

T O Z D T O V A R N A U S N J A 
ŠOŠTANJ USTANOVUENA UTA 17M 

OZD INDUSTRIJA USNJA VRHNIKA 
TOZD TOVARNA USNJA ŠOŠTANJ 
RAZPIS KADROVSKIH ŠTIPENDIJ ZA ŠOLSKO LETO 
1981/82 
1. Na visokih šolah 
— FNT kemijska tehnologija 
— ekonomska fakulteta 
— pravna fakulteta 
2. Na srednjih šolah 
— strojna 
— ekonomska 
— kemijska 
3. Potrebe po učencih v gospodars tvu 
— strojni ključavničar 
— strugar 
— elektro jaki tok 
Kandidati za štipendijo naj pošljejo prijave na naslov: 
TOZD Tovarna usnja Šoštanj, Glavni trg 2, 63325 Šoštanj, 
najkasneje v 15 dneh po objavi razpisa. 
K prijavi za štipendijo na obrazcu 1,65 DZS je treba priložiti: 
— overovljen prepis ali fotokopijo polletnega spričevala 

(velja za osnovnošolce in srednješolce) 
— potrdilo o opravljenih izpitih z navedbo števila predpisanih 

in že opravljenih izpitov in frekventacijsko potrdilo za teko-
če šolsko leto. 

Višina kadrovskih štipendij ter pravice in obveznosti štipendi-
stov so usklajene s samoupravnim sporazumom o štipendira-
nju v občini Velenje. 

1 štipendija 
1 štipendija 
1 štipendija 

1 štipendija 
1 štipendija 
1 štipendija 

2 štipendiji 
1 štipendija 
1 štipendija 

Kandidate, ki se bodo prijavili v rednem razpisnem roku, 
bomo o rezultatih izbora obvestili do 31. maia. 

t 
Rudarsko 
elektroenergetski 
kombinat 
n. o. sol. o., Velenje 
RUDARSKO ELEKTROENERGETSKI 
KOMBINAT VELENJE 
DSSS —SOZD REK 
Kadrovsko splošni sektor 
Komisija za delovna razmerja pri D S S S - S O Z D REK 
VELENJE 

OBJAVLJA 

1. NOVINARSKO LEKTORSKA DELA 
2. ORGANIZIRANJE POSLOVNEGA SISTEMA SOZD 

POGOJI: 
1. visoka ali višja strokovna izobrazba pedagoške smeri (sla-

vistka), 1 leto delovnih izkušenj, moralno politična primer-
nost; 

2. visoka ali višja izobrazba organizacijske ali ekonomske 
smeri, 2 leti delovnih izkušenj, moralno-politična primer-
nost. 

Kandidati naj vložijo pisno prijavo z ustrezno dokumentacijo 
v roku 15 dni po objavi na naslov: Kadrovska služba SOZD 
REK, komisija za delovna razmerja, Rudarska 6, 63320 
Velenje. 
Delo združujejo za nedoločen čas. Prijavljene kandidate bomo 
pismeno obvestili o izbiri 30 dni po poteku objave. 

DRAVINJSKI D O M „ 0 
63210 Slovenske Konjice, Celjska c 2, Telefon (063) 750065, 750068 p .p . 6 

DRAVINJSKI DOM 
TOZD Varnost n. sub. o. 
Ceijska cesta 2 
Slovenske Konjice 

OBJAVLJA 

za poslovno enoto PREVENTIVA Velenje, ulica Veljka Vlaho-
viča 43, prosta dela in naloge 

VODJA SKLADIŠČA (1 delavec) 

Kandidati morajo poleg splošnih pogojev, določenih z zako-
nom, izpolnjevati še naslednje pogoje: 
— dokončana srednja šola ali šola za prodajalce in dve leti 

delovnih izkušenj ter odslužen vojaški rok; OD okrog 
9.000 din; stanovanja ni. 

Kandidati naj pošljejo pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju 
pogojev v 15 dneh od objave na naslov Kadrovski oddelek 
Dravinjskega doma, Celjska cesta 2, Slovenske Konjice. 
Kandidati bodo obveščeni o izbiri v 10 dneh po preteku roka 
za prijavo. 

Trgovska delovna organizacija 
S A V I N J A M O Z I R J E 

OBJAVLJA 

prosta dala in naloge v novi b lagovnic i v Moz i r ju in to za 

1. enega skladiščnega delavca 
2. šest prodajalcev mešane stroke 
3. tri prodajalce oblačilne stroke 

Poleg splošnih pogojev morajo kandidati izpolnjevati še nasledi; 
zahteve: 

— da imajo uspešno končano šolo prodajalca 
— da imajo najmanj eno leto delovnih izkušenj 
— da za prodajalce mešane stroke ni zadržkov za delo z živili. 

Pismene prijave z dokazili o izpolnjevanju objavljenih pogojev spre-
jema splošna služba T D O ,,Savinja" Mozirje. Delo bo sklenjeno za 
določen čas s polnim delovnim časom. Prijave je vložiti v 15 dneh od 
dneva objave prostih del in nalog. O rezultatih prijave na objavo del in 
nalog bodo kandidati obveščeni najkasneje v 15 dneh po preteku roka 
objave. 
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29. april 

113.00 — tekmovan je moških ekip v kegl jan ju v 
kegljišču Termoelek t ra rn Šoštanj 

18.00 — svečana seja občinskega sveta Z S S Velenje 
v galeriji knjižnice Velenje s podelitvijo srebrnih znakov 
Z S S 

40 let vstaje 
40 let 0F 

Praznik dela 
25. april 

8.00 — turnir v ma lem nogometu med ek ipami O Z D 
in KS na igriščih OŠ Anton Aškerc in Gus tav Šilih 

10.30 — o d k r i t j e spomen ika borcem Šercerjeve br igade 
v Skornem 

15.00 — turnir ženskih ekip v odbojk i v telovadnici 
OŠ Kare! Destovnik K a j u h Šoštanj 

26. april 
14 00 — S P R E J E M Š T A F E T E M L A D O S T I N A 

T I T O V E M T R G U V V E L E N J U 

27. april 
18 00 - S V E Č A N A P O D E L I T E V S R E B R N I H 

P R I Z N A N J O F V SEJNI D V O R A N I O B Č I N S K E 
S K U P Š Č I N E 

I 

L 

30. april 
20.00 — O S R E D N J A P R O S L A V A OB 40 — LE-

T N I C I VSTAJE. 40 -LETNICI U S T A N O V I T V E O F IN 
P R A Z N I K U D E L A 1. M A J U N A T I T O V E M T R G U — 
Z B A K L A D O PO U L I C A H V E L E N J A (začetek bak lade 
ob 19.30 na kotalkaltšču) 

I 

I 

1. maj 
— budnica . k a n o n a d a 
— tovariško srečanje na Graškt gori 

I 

Radovan Gobec 

Hej« p a r t i z a n ! 
Kantata za soliste, mešani 
zbor in pihalni orkester. 

N a večer pred m e d n a r o d -
nim praznikom dela 1. m a j e m 
bo na ploščadi pred d o m o m 
kul ture v Velenju osrednja 
proslava v občini Velenje ob 
40-letnici vstaje in Osvobo-
di lne f ronte slovenskega na-
roda ter ob 1. ma ju . delav-
skem prazniku. Med proslavo 
bodo mešani pevski zbor 
G o r e n j e pod vodstvom Cirila 
Vertačnika, mešani pevsk-i 
zbor Svobode Šoštanj (Dani -
ca Pirečnik in Mari ja Gošn ik ) 
in rudarska godba Velenje — 
dir igent Ivan Marin izvajali 
kan ta to Radovana G o b c a 
HEJ . P A R T I Z A N . 

K a n t a t o Hej. part izan je 
profesor Radovan G o b e c 
komponi ra l jeseni leta 1944 
na osvobo jenem ozemlju v 
Zgorn j i Savinjski dolini 

(L jubno . Gorn j i grad). Kot 
osnovo j e uporabi l takrat naj-
bolj pr i l jubl jene part izan-
ske motive in jih smiselno 
razdelil na pet delov: PRE-
B U J E N J E — začetki vstaje 
jugoslovanskih narodov in 
narodnost i . OB T A B O R -
N E M O G N J U — part izanski 
mit ing v t renutkih bojnega 
p redaha . BORBA — prikaz 
vse srditosti NOB. Ž R T V A M 
— v spomin padl im. VSTA-
J E N J E — prero jen je v so-
bodni deželi. 

Skladate l j Radovan G o b e c 
j e priredil lani kan ta to na 
posebno žejo Velenjčanov za 
mešani zbor — orkestrsko 
pr i redbo-pa je opravil Vinko 
Strucelj. V počastitev 40. le-
tnice vstaje in ustanovitve 
Osvobodi lne f ronte sloven-
skega na roda bo v taki prire-
ditvi prvič izvajana. 

P 
1 

Ponovno srečanje 

Filmi o tovarišu Titu v domu 

kulture v Velenju 
4. 5. — ponedel jek ob 19. uri: T I T O V R H O V N I 

K O M A N D A N T IN VELIKI D A T U M Z K J IN F I L M 
»SLOVO IZ L J U B L J A N E « 

5. 5. — torek ob 19. uri P A R T I Z A N S K I P E V S K I 
ZBOR. KI G A S E S T A V L J A J O N A S L E D N J I F I L M I ' 
T I T O N A S N A J D R A Ž J I G O S T 
M E S T O ZA Ž I C O 
BAZA 20 
T I T O N A Č E L U P A R T I J E 

6. 5. — sreda ob 19. uri: T I T O V P O G L E D N A P R E J 
7. 5. — četrtek ob 19. uri: N A Š T I T O 
8. 5. — petek ob 19. uri: P L A M E N — S U T J E S K A — 

PARTIJA 
9. 5. — sobota ob 19. uri: T I T O . P O T P R I J A T E L J -

STVA IN S O D E L O V A N J A 

Pionirji in pionirke-kurirji so v sprt mstvu pripadnikov teritori-
alne obrambe varno nosili kurirčkovo pošto po številnih grebenih, 
mimo spominskih obeležij, kjer sc za trenutek obstali in se 
poklonili spominu padlih za svobodo. 

Nadaljevali bodo Titovo delo 

; " . 

Takole »oboroženi« so pionirji podružnične šole Pesje prinesli kurirčkovo pošto na Titov trg 

I 

I 
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I 

I 

Dobrodošli krvodajalci iz Splita 
1 

i 

Bratski odnosi med posa-
meznimi občinami omogo-
čajo širok splet medseboj -
nega sodelovanja na na j ra-
zličnejših področj ih. Podo-
bno kot občinski skupščini 
sta se pred leti pobratil i tudi 
občinski organizacij i rdeče-
ga križa Velenje in Split. 
Tudi to sodelovanje je vse 
bolj razvejano, naj tesnejše 
pa je prav na področju kr-
vodajals tva kot najvišji ob-
liki solidarnosti . 

Sodelovanje med obema 
organizaci jama teče letos že 
peto leto. O b podpisu brat-

• s k e listine so se dogovorili , 
S d a sodelovanje ne bo zajelo 

zgolj predstavnike obeh or-
ganizacij. a m p a k slehernega 
člana. Z a t o so se dogovorili , 
da si bosta organizaciji 
medsebo jno izmenjaval i kr-
vodajalce. Pred štirimi le t i je 
tako blizu petdeset občanov 
velenjske občine darovalo 
kri v Splitu, nas lednje leto so 
prišli Splitčani v Velenje, 
lani so bili spet velenjski kr-
vodajalci v Splitu, danes pa 
s e j e začelo v Velenju že če-
trto srečanje! 

Velenjčani so bili obakra t 
v Splitu zelo prisrčno in to-
plo sprejeti, zato se bodo 
potrudili , da bi se gostje — 
krvodalci iz Splita, v Velenju 

počutili vsaj tako pr i je tno in 
lepo. 

Splitčani so prišli danes 
zjutraj . Velenjski krvodaja l -
ci so zanje pripravili pester 
program bivanja. Že popol-
dne jih bodo popeljal i na 
ogled Velenja. Šoštanja ter 
Topolšice. Zvečer bodo 
predstavniki kra jevne sku-
pnosti Konovo skupa j s 
t amka j šn jo k ra jevno orga-
nizacijo rdečega križa pri-
pravili za goste iz Splita 
sprejem s kul turn im progra-
mom. ki ga bodo izvajali 
člani domačega kul turnega 
društva. 

Jutri z ju t ra j bodo prijatelji 

iz Splita skupa j s krvodajalci 
naše občine darovali kri. 
zvečer pa se bodo krvoda-
jalci-gostje in gostitelji sešli 
na d r u ž a b n o srečanje. 

Gos t je i/, bratskega Splita 
bodo ostali v Velenju do 
nedelje. N a j na koncu zapi-
šemo še dobrodošl ico članov 
skupščine Rdečega križa 
občine Velenje: 

»Želimo, da bi bratje iz 
Splita kar najlepše preživeli 
čas od danes do nedelje tukaj 
med nami, in da bi se vrnili 
domov z najlepšimi vtisi, tako 
kot smo se mi vselej vračali iz 
Splita.« 
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I 

I 
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Pionirji velenjske občine so 
teden dni skrbno in varno nosili 
letošnjo kurirčkovo torbico po 
poti, ki so jo med vojno v dežju 
snegu in mrazu, v stalni nevarno-
sti, da jih odkrije sovražnik, 
nosili pravi kurirji. Včeraj pa so 
torbico predali pionirjem žalske 
občine. 

V četrtek, 16. aprila je kurir-
čkova pošta srečno prispela v 
Pako. Pri spomeniku partizan-
skemu kurirju Ludviku Blagotin-
šku, ki je padel maja leta 1944 pri 
opravljanju zaupne kuriske nalo-
ge, jo je pionirka Andrejka 
Ramšak iz osnovne šole na 
Paškem Kozjaku izročila kurirju 
Matjažu Avberšku iz pionirskega 
odreda Ludvika Blagotinška po-
družnične šole v Paki. Matjaž 
Avberšek je v imenu vseh prebral 
pismo Predsedstvu SFRJ, v kate-
rem pionirji sporočajo, da so 
veseli, ko Predsedstvu izročajo 
njihovo najvišje bogastvo — po-
slanico kurirčkove pošte. 

Vsako leto gre kurirčkova 
pošta z našo poslanico po vsej 
Sloveniji iz rok v roke. Po strmih 
pobočjih in globačah, po ravni-
cah in dolinah, po nekdaj skriv-
nih partizanskih poteh. Mi smo 
in ostajamo Titovi pionirji. Če-

prav Tita ni več med nami, 
stopamo pionirji združeni v ne-
štetih pionirskih odredih po nje-
govi poti. Ko sledinno vzorom 
neutrašnih partizanskih kurirjev, 
potrjujemo, da mora domovina 
računati na nas, so zapisali med 
drugim v tej poslanici slovenski 
pionirji. 

Z javke v Paki so pionirji 
ponesli kurirčkovo torbico na-
prej, mimo številnih pomembnih 
spominskih obeležij. Ob vsakem 
jim je korak zastal in misel je 
pohitela v preteklost ter počastila 
spomin padlih. Popoldne ob 17. 
uri so kurirji iz podružnične šole 
Pesje prinesli Kurirčkovo torbico 
na Titov trg, v Velenju, kjer jo je 
pozdravilo okrog dva tisoč ve-
lenjskih pionirjev. 

Podobno kot v Paki so tudi na 
Titovem trgu pripravili za to 
priložnost bogat kulturni ^pro-
gram, v katerem so sodelovali 
člani velenjske rudarske godbe in 
učenci. V imenu občinskega 
odbora zveze združenj borcev 
NOV Velenje je zbranim učen-
cem in drugim občanom ter 
nosilcem kurirčkove pošte spre-
govoril Rudi Bajec iz Šoštanja. 

Med drugim je dejal, da ima 
letošnja že devetnajsta kurirčko-
va pošta, ki spada med najbolj 
množične in najbolj priljubljene 
akcije slovenskih pionirjev, še 
posebno obeležje, saj je posveče-
na 40-letnici vstaje in 40-letnici 
osvobodilne fronte. 

Izrekel je prepričanje, da ne bo 
ovir, ki bi pionirjem preprečile, 
da pošte ne bi zanesljivo in 
pra /očasno prinesli do naslednje 
javke. »Nič starejši kot vi danes,« 
je d ;jal Rudi Bajec.» so to počeli 
partizanski kurtrji-pionirji med 
narodnoosvobodilnim bojem. 
Neštetokrat so doživljali težke 
trenutke, ko so se morali prebiti 
mimo sovražnikovih zased, ko je 
šlo za biti ali ne biti, ko jih je le 
korak ločil od smrti. Toda bili so 
pogumni in za njih ni bilo ovire. 
Zavedali so se, da bila čestokrat 
od njihovega sporočila odvisna 
uspešnost neke partizanske akci-
je ali življenje partizanov. Za vas 
pionirje, nosilce letošnje kurir-
čkove pošte pa ta akcija pomeni 
preizkus samega sebe, vaše iz-
najdljivosti in sposobnosti. Pre-
pričani smo. da boste dokazali, 
da ste vredni nasledniki svojih 
vzornikov-kurirjev iz NOB in da 
ste pripravljeni stopiti na prag 
obrambe svoje domovine.« 

Ob koncu svečanosti so pionir-
ji ponesli šopek spomladanskega 
cvetja k spomeniku tovariša Tita, 
nato pa so vsi skupaj zapeli 
pesem »Druže Tito, mi ti se 
kunemo« in s tem znova obljubi-
li. da bodo tudi v prihodnje 
zvesto sledili Titovi poti. SV 


